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Glasilo izdaja Občina Videm, Videm pri Ptuju 54, tel.: 761 94 00, e-pošta: info@videm.si. Uredniški odbor: Tadej Podvršek (odgovorni urednik), mag. 
Ivan Božičko, Petra Krajnc (lektorica), Friderik Likavec, Marjan Nahberger, Alen Orlač, Rado Škrjanec, Mateja Topolovec, Manja Vinko in Marta 
Vrhovec. Oblikovanje in tisk: Vejica, Rado Škrjanec, s. p., Ul. Lackove čete 3, Ptuj, 041 684 910. Na osnovi mnenja Urada Vlade RS za informiranje, št.: 
23/90- 541/96-12, se za glasilo plačuje 8,5-odstotni davek. Glasilo Naš glas je vpisano v evidenco javnih glasil, ki jo vodi Urad Vlade RS za informiranje, 
pod zaporedno številko 1332, in razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno številko 356. Glasilo je brezplačno in ga prejmejo 
gospodinjstva v Občini Videm. Naklada 2150 kosov. Naslovnica: Poletje, foto: Tadej Podvršek

Otroci treh šol prepevali slovenske pesmi v telovadnici 
OŠ Videm
V sredo, 1. marca, je v telovadnici OŠ 
Videm potekal predizbor projekta, ki ga 
že 9. sezono pripravlja družba Radio-
-Tednik Ptuj skupaj z občinami in 
osnovnimi šolami pod naslovom Otro-
ci pojejo slovenske pesmi in se veselijo. 
Prepevali so v dveh kategorijah – od 1. 
do 5. in od 6. do 9. razreda. Komisija 
je imela težko delo med nastopajočimi 
izbrati najboljše.
V kategoriji od 1. do 5. razreda so se 
predstavili: Nuša Šmigoc, Ajda Hrga, 
Ana Vidovič, Žana Jelen, Alina Hribar 
Lauda, Andrej Potočnik, Ema Krajnc in 
Zoja Novaković. V starejši kategoriji pa 
so se predstavili: Kaja Kozel, Ela Kole-
dnik, Živa Dokl, Eva Lampret, Lara 
Šori, Lea Majcen, Miha Belšak, Enej 
Bevc, Pia Krajnc in Kaja Ciglar.
Vsi nastopajoči so se na odru in pred 
mikrofonom dobro izkazali, v polfi-
nalni izbor pa sta se uvrstili mladi pev-
ki Ema Krajnc iz 5. b in Pia Krajnc 
iz 9. a razreda. Polfinalna srečanja so 
potekala v Mariboru, Celju in na Ptu-
ju. Letos bo na finalni prireditvi zapelo 

30 finalistov. Dvajset, po deset v vsa-
ki kategoriji, jih bo izbrala strokovna 
komisija. 

FINALE 2. SEPTEMBRA NA 
PTUJU

Desetim finalistom (petim iz vsa-

Nastopajoči v Vidmu 

Pia Krajnc med nastopom Ema Krajnc med nastopom

ke kategorije) pa bodo finale prine-
sla SMS-sporočila. Veliki finale bo v 
soboto, 2. septembra, ob 18. uri na 
Mestnem trgu na Ptuju. 
Čestitke mladim pevcem za nastop in 
željo po prepevanju slovenskih pesmi!

Besedilo in foto: MN
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Spoštovane občanke, spoštovani občani!
Pred nami je poletna izdaja občinskega glasila. Za mano 
je prvo polletje vodenja občine, ki smo ga končali s pra-
znovanjem 17. občinskega praznika. Tokratna številka je 
namenjena predvsem dogajanju ob občinskem prazniku, 
ki se je začelo 28. maja in končalo 25. junija z županovim 
pohodom ob počastitvi dneva državnosti in na janževo 
nedeljo. V tem času se je zvrstilo več kot 40 različnih pri-
reditev in dogodkov. 
Prireditve smo začeli s srečanjem starejših občanov, saj so 
ti vse večja skupina naših občank in občanov, ki ne smejo 
biti in ne bodo spregledani. Prav zato si prizadevamo, da 
jim posvečamo veliko pozornosti, saj so najzaslužnejši, da 
lahko mi danes uživamo v sadovih njihovega dela.
K takšnemu številu prireditev je pripomoglo bogato društveno življenje v naši občini. Izredno ponosen sem na 
naša društva, ki predstavljajo pomemben člen našega razvoja in tradicije. V občini jih deluje več kot petdeset. 
Deset od njih jih v letošnjem letu praznuje okrogle obletnice, dve od njih častitljivih 100 let. Domala v občini 
ni posameznika, ki ni neposredno ali posredno povezan z društvenim življenjem.  
Veliko časa smo namenili otrokom vseh starosti, saj so naša prihodnost. Letos smo prvič priredili sprejem 
malčkov letnika 2022, na občinski prireditvi smo podelili županove petice, šolsko leto pa končali s koncertom 
Tanje Žagar.
Letos je občino prvič obiskala kolesarska dirka po Sloveniji, kjer smo se izkazali kot odličen gostitelj in pro-
motor naše občine.
Vrhunec dogajanja je bila osrednja prireditev ob 17. občinskem prazniku, kjer se nas je pod prireditvenim 
šotorom zbralo blizu tisoč. Slogan letošnje prireditve je bil Povežimo ljudi, saj naša občina nosi številne zakla-
de, ne samo v naravnih danostih in geografski legi, temveč predvsem v ljudeh, ki tukaj živijo. Prav ti ljudje s 
svojim znanjem in izkušnjami, nesebičnostjo in preprostostjo predstavljajo pomemben gradnik naše lokalne 
skupnosti. To dokazujejo tudi letošnji občinski nagrajenci. Na prireditvi smo imenovali tudi novega častnega 
občana, to je postal Friderik Bračič. Vsem dobitnikom letošnjih priznanj, ob okroglih obletnicah, županovih 
petic, občinskih nagrad in častnemu občanu ob tej priložnosti še enkrat čestitam ter se jim zahvaljujem v svo-
jem imenu in v imenu vseh občank in občanov za ves trud, ki so ga namenili za dobrobit naše občine. 
Kljub pestremu dogajanju smo imeli ob koncu junija tudi 6. redno sejo občinskega sveta, na kateri smo 
med drugim potrdili prvi rebalans proračuna Občine Videm. Poudarek v njem je bil predvsem na dodatnem 
cestnem programu. Tako nameravamo letos asfaltirati 16 odcepov cest v skupni dolžini dobrih 8000 m, kar 
bo za našo občino izjemna pridobitev. 
Na področju investicij kljub slabemu vremenu, ki nam povzroča vsakodnevne nevšečnosti, potekajo dela po 
načrtu. Končali smo gradnjo kanalizacije v Šturmovcih in Lancovi vasi, do odcepa proti »Žiki«, in se bo nanjo 
možno priključiti že v avgustu. Ta odcep in kanalizacija ob Polskavi bosta dokončana v tem mesecu. S podje-
tjem Asfalti Ptuj smo podpisali pogodbo za drugi del cestnega programa, medtem ko je Cestno podjetje Ptuj, 
ki je bilo uspešno na prvem razpisu, asfaltiralo že 3000 m cest. 

Spoštovani!
Naštel sem le nekaj aktivnosti, ki so zaznamovale dogajanje v sklopu praznovanja občinskega praznika, v katerem 
smo se poskušali posvetiti vsakemu področju in ciljnim skupinam v naši občini. Ob koncu vam želim prijetno pole-
tje z željo, da si naberete novih moči za preostanek leta. 

Brane Kolednik, 
župan Občine Videm

Foto: Rado Škrjanec
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17. praznik videmske občine
Z osrednjo prireditvijo v petek, 16. junija, je prazno-

vanje Občine Videm letos doživelo vrhunec. Že 17. 
občinski praznik se je začel s slavnostno sejo občinskega 
sveta v prostorih občine, nadaljeval pa v prireditvenem 
šotoru.

Slavnostni govorec je bil župan Občine Videm Brane Kole-
dnik. Izpostavil je predvsem preteklo delo in se v svojem 
nagovoru usmeril h glavnim projektom, ki videmsko občino 
čakajo v bližnji prihodnosti.

Najbolj slovesni del vsake tovrstne prireditve je nedvomno 
podelitev priznanj in nič drugače ni bilo tokrat v prireditve-
nem šotoru v Vidmu. Najprej je bila na vrsti podelitev »petic« 
učencem, ki so bili vsa leta šolanja v OŠ odlični. Župan Brane 
Kolednik in ravnatelj OŠ Videm mag. Robert Murko sta jih 
podelila Hani Jeromel, Pii Krajnc, Rebeki Murko, Evi Vido-
vič Sitar iz 9. a, Juliji Božičko, Vidu Krajncu in Eli Strelec iz 
9. b ter Marselu Jelenu iz 9. e.
Sledila so županova priznanja, ki sta jih podeljevala župan 
Brane Kolednik in podžupanja Vesna Vinko. Letos so prizna-
nje župana prejeli: Mirko Bistrović za izredno sodelovanje 
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na meddržavnem področju, prof. dr. 
Janja Hojnik za raziskovanje zgodovine 
Občine Videm, ŠD Videm za izredne 
športne dosežke v letu 2023, ekipa mla-
dincev PGD Sela (Gal, Eva in Klara), ki 
so postali državni prvaki v kvizu gasil-
ske mladine (mentorja Anja Mohorko 
in Alojz Auer), Zvonko Ulaga za 50 let 
ukvarjanja z mehansko glasbo (»Disco 
Puh«), odrasla folklorna skupina Fol-
klornega društva Rožmarin Dolena za 
uvrstitev med sedem najboljših folklor-
nih skupin na državnem tekmovanju 
odraslih FS v Sloveniji in Otroški pev-
ski zbor Videm, Leskovec, Sela za zla-
to priznanje na regijskem tekmovanju 
otroških in mladinskih zborov.
Kar nekaj društev naše občine je že ali 
pa še bo letos slavilo visoke jubileje; naj-
višja jubileja – 100 let aktivnega delova-
nja – pa sta letos praznovala Kulturno 
društvo Franceta Forstneriča Videm in 
PGD Videm. Za častitljivi jubilej 100 

let delovanja sta na osrednji prireditvi 
prejela kristalno plaketo. Kristalno pla-
keto za 60 let delovanja je prejelo ŠD 
Leskovec, Kulturno društvo Sela pa 
kristalno plaketo za 50 let delovanja. 
Priznanje za 40 let delovanja je prejelo 

Folklorno društvo Lancova vas, Kultur-
no-turistično društvo Klopotec Drav-
ci - Soviče priznanje za 30 let dela, 30 
let pa so nadvse aktivni tudi v Etno-
grafskem društvu Orači Okič, ki so za 
to prav tako prejeli priznanje. Društvo 
podeželskih žena in deklet Lancova vas 
si je prislužilo priznanje za 20 let delo-
vanja, prav tako Društvo za ohranjanje 
dediščine Haloz. Za 10 let delovanja 
je priznanje prejel še Mešani cerkveni 
pevski zbor Sv. Družine na Selih.

PODELJENA NAJVIŠJA 
OBČINSKA PRIZNANJA – 
VIDOVI GRBI

Podeljena so bila tudi najvišja občinska 

priznanja – vidovi grbi. Zlati vidov grb 
so prejeli: člana PGD Leskovec Žiga 
Kmetec in Janez Belšak za prispevek 
na področju gasilstva in rešeno življe-
nje z oživljanjem na eni izmed inter-
vencij, Zvonko Korpič za prispevek na 
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področju ohranjanja kulturne dediščine in prispevek v lokalni 
skupnosti ter Marija Kolednik Črnila za izjemen prispevek v 

S sej občinskega sveta
Člani Občinskega sveta Občine Videm so se 30. maja 2023 
sestali na 5. redni seji. Na seji so obravnavali:
–  Pregled aktivnosti – spremembe in dopolnitve Odloka o 

občinskem prostorskem načrtu Občine Videm. Pregled 
aktivnosti Odloka o občinskem prostorskem načrtu Obči-
ne Videm je podal predstavnik SOU SP Robert Šimenko. 
OPN je temeljni prostorski akt občine, ki določi cilje in 
izhodišča prostorskega razvoja občine, načrtuje prostorske 
ureditve lokalnega pomena, določi namensko rabo prostora 
in pogoje za umeščanja objektov v prostor. OPN upošteva 
usmeritve iz državnih prostorskih aktov, razvojne potrebe 
občine, občanov, drugih investitorjev in varstvene zahteve. 
Občina Videm je spremembe in dopolnitve OPN začela v 
letu 2017. Pri pripravi osnutka je občina obravnavala 306 
predlaganih sprememb namenske rabe, v osnutek je bilo 
vključenih 231 predlogov. Razlogi za umike oz. zmanjšanje 
obsega nekaterih pobud so neskladje s predpisi s področja 
poselitve, varovanje kmetijskih zemljišč, posegi na poplav-
no ogrožena območja (Polskava, Dravinja, Peklača, Psičina), 
erozijska območja (Haloze), vodovarstvena območja (bližina 
črpališča Lancova vas), posegi na preostala varovana obmo-
čja. Trenutno poteka uskladitev okoljskega poročila z Direk-
cijo RS za vode. Ko se bodo pridobila pozitivna mnenja 
nosilcev urejanja prostora na okoljsko poročilo, se bo lah-
ko izvedla javna razgrnitev prvih sprememb in dopolnitev 
Odloka o občinskem prostorskem načrtu Občine Videm. 

– Predlog za imenovanje predstavnikov v Svet zavoda javnega 
vzgojno-izobraževalnega zavoda Osnovna šola Videm. Na 
predlog prispelih predlogov in predloga Komisije za manda-
tna vprašanja, volitve in imenovanja je občinski svet sprejel, 
da se v Svet zavoda javnega vzgojno-izobraževalnega zavoda 
Osnovna šola Videm imenujejo Vesna Vinko, Bojan Merc in 
Dejan Tramšek.

– Predlog imenovanja predstavnika v Svet zavoda javnega 
vzgojno-izobraževalnega zavoda Glasbena šola Karol Pahor 
Ptuj. Občinski svet je na podlagi prispelih predlogov in pre-
dloga Komisije za mandatna vprašanja, volitve in imenova-
nja imenoval v Svet zavoda javnega vzgojno-izobraževalnega 
zavoda Glasbene šole Karol Pahor Ptuj mag. Darinko Ratajc. 

– Na seji so bili potrjeni tudi Dokumenti identifikacije 
investicijskega projekta – DIIP-i za Cestni program 2023, 
Cestni program 2023 – ELES in Modularni vrtec Sela.

Šesta redna seja občinskega sveta je potekala 27. junija 2023. 
Na seji so svetniki obravnavali:
– Predlog Odloka o programu opremljanja stavbnih zemljišč 

in merilih za odmero komunalnega prispevka za enoto ure-
janja prostora P18-M1 območje poslovno-logistične cone 
Videm – skrajšani postopek. Namen Elaborata programa 
opremljanja – EPO in Podlage za pripravo programa opre-
mljanja stavbnih zemljišč – POSZ je analiza obstoječe in 
predvidene komunalne opreme na območju OPPN, uskladi-
tev gradnje objektov in omrežij komunalne opreme ter pri-
dobitev osnov za izvajanje obračuna komunalnega prispev-
ka v skladu s trenutno veljavno zakonodajo. POSZ določa 
usklajevanje dejavnosti, povezanih s komunalnim opremlja-
njem stavbnih zemljišč, za načrtovanje finančnih sredstev 
za opremljanje in omogočanje možnosti priključevanja na 
komunalno opremo in služi kot podlaga za odmero komu-
nalnega prispevka. Člani občinskega sveta so odlok sprejeli 
po skrajšanem postopku. 

–  Predlog Rebalansa št. 1 Proračuna Občine Videm za leto 
2023. Predlog rebalansa se je pripravil predvsem zaradi 
dodatnega cestnega programa in možnosti modernizacij 
še dodatnih devetih odsekov cest v skupni dolžini okrog 
3,8 km. Predlog rebalansa so člani občinskega sveta potrdili. 

Občinska uprava

lokalni skupnosti in številnih društvih, katerih članica je. Sre-
brni vidov grb je letos prejela ekipa prvih posredovalcev PGD 
Leskovec, ki so kot podaljšana roka NMP Ptuj in Ormož 
zaslužni za številne uspešne intervencije in rešena življenja. 
Bronasti vidov grb je za svoje dolgoletno delo v ŠD Tržec 
prejel Jože Vidovič. Letošnji častni občan Občine Videm je 
postal Friderik Bračič, predvsem za njegov veliki vložek v 
razvoj ŠD Videm in športa v videmski občini nasploh.
V kulturnem delu programa so nastopili Otroški pevski zbor 
Videm, Sela in Leskovec ter David in Tjaša iz Recesija banda. 
Na osrednji prireditvi videmske občine niso manjkali niti pra-
porščaki nekaterih društev naše občine, skupina Recesija band 
pa je goste zabavala tudi po končanem uradnem delu priredi-
tve.

TP
Foto: Črtomir Goznik
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Letos v ospredju modernizacija cest v občini Videm
V občini Videm smo v letu 2023 v fazi realizacije večjih 

naložb, ki bodo olajšale življenje vseh občanov in tudi 
vseh preostalih okoliških prebivalcev. Cilji projektov so 
izboljšava bivalnega okolja, kar želimo doseči tako z gra-
dnjo cest kot tudi z gradnjo novih športnih površin in vrt-
cev.

V nadaljevanju vam v foto zapisu predstavljamo del tega, kar 
je že bilo izvedeno v letu 2023. Predstavljeni so večji projekti, 
ki so bili potrjeni, načrtovani, so se začeli izvajati ali pa so bili 
izvedeni v tem letu.

CESTNA INFRASTRUKTURA
V marcu 2023 smo bili uspešni pri izvedbi javnega naročila za 
Cestni program 2023, ki je zajemal dva sklopa.

SKLOP 1 – CESTNI PROGRAM 2023:
– modernizacija ceste Vareja do h. št. 55c,
–  modernizacija cesta Ložina proti Podlehniku od konca asfal-

ta do meje s Podlehnikom, 
– modernizacija cesta ob igrišču v Tržec,
– preplastitev ceste Majski Vrh,
– modernizacija ceste Tržec 5.

SKLOP 2 – CESTNI PROGRAM 2023 (ELES):
– preplastitev prečne ceste Pobrežje–Tržec, 
– preplastitev ceste Šturmovci do Športnega parka Pobrežje.
Dela v sklopu 2 so v zaključni fazi. Sočasno se že pripravlja 
cesta Ložina proti Podlehniku od konca asfalta do meje s Pod-
lehnikom, ki se bo asfaltirala v prihodnjih dneh.

Preplastitev prečne ceste Pobrežje–Tržec

Preplastitev ceste Šturmovci–Pobrežje

Modernizacija ceste Ložina proti Podlehniku

Trenutno imamo na Portalu javnih naročil v teku nov raz-
pis za Cestni program 2023 – II. del, ki je v fazi odpiranja 
ponudb. V okviru naročila se bo sklenila pogodba za moder-
nizacijo in preplastitev devetih novih cestnih odsekov v skladu 
s sprejetim Rebalansom št. 1 proračuna občine za leto 2023.

IZGRADNJA KANALIZACIJSKEGA OMREŽJA
Šturmovci
V naselju Šturmovci smo v juniju 2023 končali izgradnjo 
kanalizacijskega omrežja. Dela je izvajalo Komunalno pod-
jetje Ptuj. Trenutno še čakamo na projektno dokumentacijo 
(projekt izvedenih del), da lahko vložimo vlogo za izdajo upo-
rabnega dovoljenja. Nato sledi priključevanje uporabnikov na 
sistem kanalizacijskega omrežja.
V teku je tudi izdelava projektne dokumentacije za dogradi-
tev kanalizacijskega kanala v delu Šturmovcev, smer »Gosak–
Bedrač«. Prav tako je v izdelavi projektna dokumentacija za 
izvedbo gradnje kanalizacije v naselju Zgornji Leskovec. Teče 
tudi postopek izbire izvajalca za pripravo dokumentacije za 
naselje Jurovci.

Lancova vas
Izgradnjo kanalizacijskega omrežja v poletnih mesecih nada-
ljujemo tudi v naselju Lancova vas. Trenutno tečejo dela 
izgradnje kanalizacije ob reki Polskavi. Gre za projekt, ki je 
razdeljen na sklope, in sicer za obdobje 2022–2026. Sočasno 
se je uredilo tudi odvodnjavanje v smeri glavne ceste do h. št. 
Lancova vas 77 ter polaganje kablov za javno razsvetljavo in 
optiko.
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Na čistilni napravi Videm se je vgradil nov usedalnik, katerega 
namen je vsaj začasno izboljšati delovanje čistilne naprave.

Novo črpališče Lancova vas

Dela na čistilni napravi Videm

Prav tako je Komunalno podjetje Ptuju izvedlo vgradnjo 
mimovoda v razbremenilniku Soviče in vgradnjo dveh zrač-
nikov.

IZOBRAŽEVANJE
Trenutno je v teku javni razpis izbire izvajalca za postavi-
tev enega oddelka modularnega/montažnega vrtca na Selih 
pri osnovni šoli. Občina Videm je namreč v spomladanskih 
mesecih naročila izdelavo projektne dokumentacije za izvedbo 
gradnje. Gradbeno dovoljenje za izgradnjo vrtca je bilo prido-
bljeno v začetku tega leta. 
V letu 2023 smo začeli pripravo in usklajevanje idejne zasno-
ve za izgradnjo novega 10-oddelčnega vrtca v Vidmu. Trenu-
tno smo v fazi pridobivanja mnenj in pogojev.
V jesenskih mesecih bomo v okviru razpisa Fundacije za šport 
izvedli posodobitev športnega parka v Vidmu pri Ptuju. Posta-
vili bomo nov fitnes na prostem in motorični park za otroke.

DELO REŽIJSKEGA OBRATA
Režijski obrat skozi vse leto opravlja dela urejanja in čiščenja 
javnih površin, vzdrževanja občinskih javnih cest, upravljanja 
pokopališč, vzdrževanja prometnih površin, izvajanja zimske 
službe, ravnanja s komunalnimi odpadki, vzdrževanja javne 
razsvetljave in varstva pred požari.
S strani občanov vsakodnevno prejemamo pobude za različ-
na vzdrževalna dela na območju naše občine (odprava napak v 
javni razsvetljavi, pobude za čiščenje obcestnih jarkov, manjša 
popravila cest, ureditev odvodnjavanj idr.), ki jih poskušamo v 
čim večji meri realizirati.
Letos je tudi veliko nepredvidenih del zaradi neurij, ki one-
mogočajo izvajanje rednih vzdrževalnih del po načrtu. 

Občinska uprava
Foto: arhiv Občine Videm, Tadej Podvršek 
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POSLANSKI KOTIČEK

Spoštovani občanke in občani Občine Videm!
Šolske počitnice in poletje so že 

v polnem zamahu ter tako tudi 
čas dopustov, izletov in preživljanje 
prostega časa, kot nam je ljubo. Tudi 
učenci so se gotovo že navadili na 
dolge brezskrbne dni, ki jih prinašajo 
najdaljše šolske počitnice.

V dneh pisanja prispevka se je pred par-
lamentarnimi počitnicami končala še 
zadnja redna mesečna seja državnega 
zbora, a v prihajajočih dneh nas čaka še 
nekaj napovedanih sej odborov in izre-
dnih sej državnega zbora. 
Glede na precej pestro dogajanje ob 
sprejemanju številne zakonodaje bom v 
tem prispevku nekoliko podrobneje pre-
stavila le tiste, ki so vzbudile večje zani-
manje javnosti, saj imajo pomembnejši 
vpliv na življenje državljanov.
Na predlog vlade smo na redni seji 
obravnavali predlog Zakona o uvajanju 
naprav za proizvodnjo električne energi-
je iz obnovljivih virov energije, ki bistve-
no poenostavlja postopke za postavi-
tev vetrnih in sončnih elektrarn, med 
drugim tudi na območja kmetijskih 
zemljišč in Nature 2000. Poenostavitve 
imajo lahko v določenih situacijah seve-
da prednosti, a v primeru tega zakona je 
to skrb vzbujajoče, saj gre za zakon, ki 
je tudi po mnenju Zakonodajno-pravne 
službe Državnega zbora neustaven, je v 
nasprotju z drugo veljavno zakonodajo, 
prav tako pa posega v pravico do zaseb-
ne lastnine in omejuje pravice občin.  
Na redni seji smo obravnavali tudi dva 
zakona s področja zdravstva – vladno 
spremembo Zakona o nujnih ukrepih 
za zagotovitev stabilnosti zdravstvenega 
sistema ter predlog sprememb in dopol-
nitev Zakona o zdravstvenem varstvu 
in zdravstvenem zavarovanju, ki so ga 
vložili poslanci Gibanja Svoboda in ki 
našim državljanom prinaša nov obvezen 
zdravstveni davek. Dopolnilno zdra-
vstveno zavarovanje se bo namreč pre-
oblikovalo v obvezno plačilo, in sicer v 
obliki obveznega mesečnega prispevka 
v enotnem fiksnem znesku 35 evrov 

mesečno z možnostjo valorizacije enkrat 
letno, z začetkom izvajanja v začetku 
leta 2024. 
Konec junija sem kot predsednica 
Komisije za odnose s Slovenci v zamej-
stvu in po svetu vodila 19. Vsesloven-
sko srečanje v državnem zboru, ki smo 
ga kot komisija organizirali. Tokratno 
srečanje je nosilo naslov »Slovenec Slo-
vencu – naša mreža je naše bogastvo: 
izzivi in priložnosti gospodarskega pove-
zovanja za ohranitev in krepitev sloven-
ske identitete med Slovenci po svetu«. 
Tematika je privabila številne Slovence 
od blizu in daleč, skupno nas je bilo 
okoli 170, tako rekoč z vseh kontinen-
tov. Imeli smo priložnosti slišati izku-
šnje in razmišljanja »velikih« Slovencev 
– strokovnjakov, gospodarstvenikov in 
znanstvenikov, ki jih druži ljubezen do 
matične domovine, četudi so fizično 
daleč od nje. Slovenci po svetu so nepo-
grešljiv del slovenskega naroda ter pri-
spevajo k ohranjanju narodne zavesti, 
kulture in jezika ter k internacionalizaci-
ji znanja in gospodarstva.  
Še v juliju bomo na izredni seji obravna-
vali tudi vladni predlog Zakona o dolgo-
trajni oskrbi. Zakona v SDS ne namera-
vamo podpreti, saj v času draginje drža-
vljanom nalaga nov obvezni prispevek, 
ne zagotavlja pa ureditve sistema, ki bi 

omogočal dodatne storitve za uporab-
nike dolgotrajne oskrbe. To pomeni, da 
za zdaj še ni jasno, kaj bomo za dodatno 
plačilo prejeli. Vemo pa, da bodo plače 
zaradi novega prispevka za dolgotrajno 
oskrbo za 2 % nižje, prav toliko bodo 
plačevali tudi samostojni podjetniki in 
kmetje, medtem ko bodo upokojenci 
plačevali prispevek v višini 1 % od svo-
je pokojnine. Ob obravnavi zakona se 
nam v državnem zboru zagotovo obeta 
pestra razprava. Ni pa korektno s strani 
koalicijskih strank, da se tako pomem-
ben zakon obravnava brez socialnega 
dialoga in po nujnem postopku.

Spoštovani!
Naj se ob koncu vrnem k brezskrbnim 
poletnim dnem, ko si vzamemo nekoliko 
več časa tudi za druženje s svojimi naj-
dražjimi. Ne glede na to, kje in s kom 
boste preživeli svoj dopust, vam želim, da 
se spočijete in da se imate lepo. Naj bodo 
vaši poletni dnevi sproščeni, polni sonca, 
smeha in radosti. Naberite si novih moči 
za prihajajoče delovne in študijske dni. 
Vse le dobro.

Suzana Lep Šimenko,
poslanka DZ RS
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Na Selih obeležili 26. praznik krajevne skupnosti
Zadnji vikend v juliju je bilo veselo in praznično v Kra-

jevni skupnosti Sela, kjer so med 28. in 30. julijem 
pripravili več dogodkov v počastitev letošnjega, že 26. 
krajevnega praznika. Osrednja prireditev je potekala v 
soboto, na njej pa so v družbi vabljenih gostov, med nji-
mi župana občine Videm Braneta Kolednika, podžupanje 
Vesne Vinko in nekaterih občinskih svetnikov, najzaslu-
žnejšim slovesno podelili tudi priznanja in zahvalo.

Krajevna skupnost Sela je lani obeležila srebrni jubilej, 25 let 
delovanja, z veseljem in ponosom pa so letos pristopili k orga-
nizaciji še enega krajevnega praznika, ki je med krajani lepo 
sprejet. V petek so se v popoldanskem času zbrali pri kegljišču 
ob Polskavi, kjer je potekala skupna telovadba njihove skupi-
ne Telovadimo skupaj, uro za tem se je začelo tekmovanje v 
visečem kegljanju med ekipami KS v organizaciji DU Sela, 
dan pa so končali še z gasilsko vajo PGD Sela. 

PODELJENA PRIZNANJA IN ZAHVALA
Slovesnost so izkoristili tudi za podelitev priznanj, ki sta jih 
podelila predsednik Dejan Tramšek in župan Brane Kole-
dnik. Med letošnjimi prejemniki so: ekipa mladincev PGD 
Sela v sestavi Klara Potočnik, Eva Vidovič Sitar, Gal Vidovič 
in mentor Alojz Auer, ki je na državnem kvizu gasilske mla-
dine osvojila 1. mesto, Kulturno društvo Sela za 50 let uspe-
šnega delovanja na kulturnem področju, MeCPZ Sv. Družine 
na Selih za 10 let uspešnega delovanja na področju kulture 
in zborovskega petja ter Mojca Pišek za dosežke na športnem 
področju (jadralno padalstvo).
Posebno zahvalo KS Sela je letos prejel Martin Beranič za 
velik prispevek k razvoju 
Krajevne skupnosti Sela. Kar 
16 let je opravljal funkci-
jo člana (tudi predsednika) 
sveta KS Sela, v mandatu 
2006–2010 pa je bil tudi 
občinski svetnik. Skupaj s 
Srečkom Svenškom in Joži-
co Merkuš so takrat selski 
svetniki dosegli, da je občina 
Videm zagotovila sredstva 
za obnovo šole na Selih, ki 
je leta 2009 zasijala v novi 
podobi. Danes je jasno, da 
so s tem pripomogli, da je 
šola na Selih obstala, prav 
tako pa so Sela po obnovi 
dobila vrtec. Ta investicija 
je zagotovo najpomembnejša v okviru njegovih prizadevanj 
za boljše življenje na Selih. Pri svojem delu je vedno stremel 
k napredku. Prav tako je aktiven v številnih selskih društvih, 

Pozdravni nagovor predsednika KS Sela Dejana Tramška

Zahvalo za velik prispevek k 
razvoju KS Sela je letos prejel 
zaslužni krajan Martin Beranič.

Prejemniki priznanj na letošnji osrednji prireditvi ob 26. prazniku 
KS Sela v družbi podeljevalcev – videmskega župana Braneta 
Kolednika in predsednika KS Sela Dejana Tramška

V soboto dopoldan so se v cerkvi sv. Družine pri maši zbrali 
starejši krajani (nad 70 let), ki jo je ob somaševanju p. Benja-
mina Mlakarja daroval p. Klemen Slap šak, druženje pa nato 
nadaljevali za skupno mizo v gostilni Svenšek.  Osrednja pri-
reditev ob letošnjem prazniku je potekala v soboto, 29. julija, 
ko so v tamkajšnji kulturni dvorani podelili tudi priznanja in 
zahvalo. Pozdravni nagovor je imel predsednik KS Sela Dejan 
Tramšek. Spomnil je na pomembne pridobitve od lanskega 
do letošnjega praznika in izrazil zadovoljstvo nad opravljenim 
delom ter se dotaknil prihodnjih načrtov. Največja naložba bo 
vsekakor gradnja modularnega vrtca pri OŠ Sela, razpis je že v 
teku, konec leta naj bi bila končana tudi protipoplavna zaščita 
reke Polskave, v prihodnjih dveh letih naj bi se gradila kana-
lizacija, posodobitve bo deležen tudi tamkajšnji gasilski dom, 
v načrtu je devet novih svetilk javne razsvetljave za OŠ, pre-
plastitev cestnega odseka Sela–Lancova vas, na avtobusnem 
postajališču Trnovec pa bodo s pomočjo občine dokončali 
postajališče za kolesarje.
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Na prireditvi je nastopil tudi MeCPZ Sv. Družine na Selih pod vodstvom Sandija Potočnika.

za kar je prejel tudi več društvenih pri-
znanj za svoja prizadevanja, smo med 
drugim lahko slišali v obrazložitvi. 
V kulturnem programu so na osrednji 
slovesnosti zapeli člani MeCPZ Sv. 
Družine na Selih pod vodstvom Sandija 
Potočnika, mlade pevke ljudskih pesmi 
FD Lancova vas, ki jih vodi Samanta 
Pignar, s plesnim izročilom Goričkega 
se je predstavila FS FD Rožmarin Dole-
na, ob koncu pa je zaigrala še glasbena 
družina Potočnik iz Popovcev – oče 
Sandi ter sinovi David, Tadej in Andrej. 

Besedilo in foto: Petra Krajnc

Krajevna skupnost Dolena
V KS Dolena se je v maju in juniju veliko dogajalo. 

Dogodki, na katerih so sodelovala društva iz KS Dole-
na, so opisani v društvenih sporočilih. V tem prispevku se 
osredotočamo na druga dogajanja v naši skupnosti. 

Krajane sta v maju najbolj prizadela nenehno deževje in 
poplavljanje. Najhuje je bilo 16. maja v popoldanskem in 
večernem času. Ob nalivu so se razbesneli tudi naš največji 
hudourniški potok Peklača in njegovi pritoki. V vasi Dolena 
pri Dominčevih je zgornji tok potoka Peklača poplavil vse 
ravnice, avtobusno postajališče in cesti ob vodotoku. Potok 
je prestopal bregove tudi ob vsej svoji poti. Posebej ogrožen 
je bil zaselek pri odcepu za Staro grabo, kjer so bližnje hiše 
pri mostu varovali s protipoplavno zaščito (vreče s peskom). 
Domačini in gasilci PGD Sela, ki so zagotovili vreče, so v 
koordinirani akciji (vodil jo je predsednik KS Dolena Dušan 
Hebar) na peskovni deponiji na Selih napolnili veliko vreč. 
Prepeljali so jih na ključna mesta za zaščito pred vdorom vode 
proti hiši ob mostu v Staro grabo. Do zaselka pri Dominčevih 
pa se zaradi poplave ni več dalo. Visok vodostaj je zalil le del 
gospodarskih objektov, ni pa povzročil posebno hude škode. 
Ob posameznih cestah se je sprožilo tudi nekaj manjših pla-
zov. Na nekaj mestih sta bila potrebna odstranitev zemljine 
ter čiščenje obcestnih jarkov in vodnih pretokov. Ob Pekla-
či je ostalo veliko naplavljenega lesa. V najkrajšem času ga je 
treba odstraniti, da ga morebitno novo neurje ne odnese pod 
številne slabo pretočne mostove na cesti v dolino. 
Manjši podor asfaltnega cestišča in razpokana vozna površi-
na ob desnem robu ceste na Vildon pri Vidovičevi domačiji 
bosta v prihodnje prav tako predstavljala novo žarišče nevar-
nosti sprožitve večjega plazu, če ne bo pravočasne in učinko-
vite sanacije. 
S hudourniškim stanjem je bila seznanjena občina, ključne 

kraje si je ogledal župan Brane Kolednik, režijski obrat pa je 
skladno s prioriteto glede na stanje v občini odstranil plazne 
nanose na cestiščih. Hvala!
Desetčlanska kulinarična ekipa KS Dolena je 16. junija sode-
lovala na osrednji občinski proslavi pod šotorom v Vidmu v 
skrbi za čim boljšo pojedino. Ekipe KS, podkrepljene s člani-
cami aktivov žena, so se izkazale odlično. 
V zaključku moram krajanom sporočiti, da je bil glas razoča-
ranih Haložanov po sprejemu občinskega proračuna slišan. S 
prizadevanjem vodstva KS in s predstavljenimi utemeljenimi 
argumenti v rebalansu občinskega proračuna št. 1 nismo bili 
spregledani. Torej se nam le obeta delovna jesen!

FL
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V KS Pobrežje se vedno nekaj dogaja in prenavlja

Asfaltirana cesta Pobrežje–Tržec Prenova okolice vaškega doma

Skupinska fotografija lancovovaških folklornikov po uspešno izpeljani slavnostni akademiji 
ob 40-letnici društva v kulturni dvorani VKTC Podlehnik. Foto: Marko Vindiš

Tako so konec pomladi z asfaltno prevleko preplastili poljsko 
pot, ki povezuje cesti Tržec in Videm od obrtne cone proti 
Pobrežju. V teku je tudi prenova okolice vaškega doma, saj 
bodo otroška igrala prestavili na varnejše mesto, pred domom 
pa povečali parkirni prostor, ki je potreben, saj je dvorana 
vedno bolj zasedena za druženja ob različnih priložnostih. 
Povsem na novo bodo uredili še igrišče za odbojko na miv-
ki, dodali ograje in zaradi varnosti odstranili betonske robnike 

okrog igrišča. V načrtu imajo tudi ureditev stropa klimatizaci-
jo v dvorani. Predsednik KS Pobrežje Damjan Vidovič doda-
ja, da je zadovoljen s postorjenim, a to še zdaleč ni vse, kar 
ima v mislih in v načrtu.

Besedilo in foto: MN

Včeraj za danes in jutri 

Folklorno društvo Lancova vas 
je bilo ustanovljeno leta 1983 

z namenom, da oživlja, ohranja in 
predstavlja naše kulturno izročilo. 
Danes deluje v društvu sedem sekcij, 
združuje pa več kot 170 članov. Leto-
šnje leto je tako jubilejno za lancovo-
vaške folklornike, saj obeležujejo 40 
let uspešnega delovanja. V počasti-
tev jubileja so sredi junija pripravili 
številne dogodke, s katerimi so obe-
ležili štiri desetletja predanega ohra-
njanja bogatega kulturnega izročila 
Lancove vasi in njene okolice. Vse 
prireditve in projekte ob obletnici so 
poklonili v spomin na žal že premi-
nulega Janka Jerenka, ki je bil eden 
izmed ustanovnih članov, dolgoletni 
predsednik, umetniški vodja in gonil-
na sila društva.

Praznovanje 40-letnice je potekalo 
pod naslovom Včeraj za danes in jutri, 

40 let FD Lancova vas

s čimer so želeli poudariti preplet spo-
minov in načrtov za prihodnost, je na 
prvem dogodku, ki je 15. junija potekal 
v vaškem domu Lancova vas, v uvodu 
povedala predsednica Barbara Sitar, ko 

so se zbrali na predstavitvi nove zgo-
ščenke in odprtju dveh razstav. Poleg 
plesa je ohranjanje domače glasbe in 
pesmi ena izmed poglavitnih nalog 
društva. Na novi zgoščenki z naslo-
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Ob letošnjem jubileju so izdali novo knjigo Včeraj za danes in jutri. 
Predstavili sta jo avtorici – strokovna vodja Nežka Lubej (levo) in 
Barbara Sitar, predsednica FD Lancova vas (desno). 

V počastitev obletnice je v vaškem domu na ogled tudi priložnostna 
razstava, ki je požela veliko zanimanja obiskovalcev.
Foto: PK

vom Hodil sem po vrtecu je 24 ljudskih pesmi in viž njihovih 
muzikantov ter mlajših in starejših pevk ljudskih pesmi, nekaj 
izmed njih so zapeli in zaigrali tudi na predstavitvi zgoščen-
ke. Snemanje je sredi maja potekalo v snemalnem studiu Top 
ton. Veliko zanimanja obiskovalcev pa sta poželi tudi obe raz-
stavi; prva je bila postavljena v dvorani in je zajemala temat-
ske sklope Za vedno z nami, Dobitniki priznanj, Najboljše 
odrske postavitve, S folkloro in koranti po svetu in Dober 
glas vabi v Lancovo vas, drugo pa so postavili na hodniku v 
kletnih prostorih z naslovom Ljudska glasbila sveta. Razstavi 
sta še vedno na ogled po predhodnem dogovoru na tel. št. 
031 417 709.

NOVA KNJIGA VČERAJ ZA DANES IN JUTRI
Praznovanje se je nadaljevalo v soboto, ko so predstavili že 
četrto knjigo z naslovom Včeraj za danes in jutri avtoric Nežke 
Lubej in Barbare Sitar, nato pa je potekala še okrogla miza 
na temo aktualnih folklornih tematik. Idejo za knjigo je dala 
Nežka Lubej, njihova dolgoletna strokovna mentorica, in 
je posvečena Janku Jerenku. V prvem delu knjige je Nežka 
Lubej opisalala 40 ljudskih iger za odrasle, ki so potekale ob 
raznih praznovanjih, in 40 otroških iger, ki so potekale vsako-
dnevno. Velika dodana vrednost novega dela so tudi slikovni 
material in QR-kode, s pomočjo katerih lahko bralec dostopa 
še do videoposnetkov, v katerih je posamezna igra tudi pred-
stavljena. Avtorici sta na predstavitvi povedali, da je bil velik 
zalogaj posneti vseh 80 iger, a jim ostajajo lepi spomini na 
snemanje, hkrati pa so želeli tudi s posnetki poskrbeti za traj-
nostni zapis ljudskega izročila.

OKROGLA MIZA O AKTUALNIH TEMATIKAH
V nadaljevanju je sledila okrogla miza o aktualnem dogajanju 
in temah s področja folklore. Na njej sta sodelovali dr. Rebe-
ka Kunej z Glasbenonarodopisnega inštituta ZRC SAZU in 

V drugem delu knjige z naslovom Moja je lepša kot tvoja pa je 
Barbara Sitar predstavila novo kostumsko podobo, ki je plod 
raziskave oblačilne podobe v Lancovi vasi v letih 1930–1940, 
prispevek pa bogatijo tudi nazorne fotografije oblačilne podo-
be. Na podlagi opravljene raziskave (s pomočjo fotografij) so 
v FD nato izdelali tudi nove kostume, s katerimi se že pred-
stavljajo na svojih nastopih. 

Nežka Lubej, udeležili pa so se je predvsem vodje in predstav-
niki folklornih skupin JSKD OI Ptuj, med njimi tudi iz Dole-
ne, Makol, Veržeja, Beltincev idr. Ideja za srečanje se je poro-
dila Nežki Lubej, k temu pa je botrovalo predvsem dejstvo, 
da je tudi sama zaznala, da folklorniki pogrešajo taka skupna 
srečanja, na katerih bi lahko spregovorili o aktualnih temah. 
Beseda je tekla o tem, kaj je treba ohranjati pri poustvarja-
nju plesnega izročila, kako naj se razvijajo FS na podeželju, 
kakšen je današnji pogled na folklorno dejavnost in kako pre-
seči »razlike«, ki se pojavljajo med velikimi »mestnimi« sku-
pinami in manjšimi »podeželskimi«, ki se velikokrat počuti-
jo zapostavljene. Sklep je bil, da so takšna srečanja vsekakor 
zelo dobrodošla, videmski župan pa je ob koncu okrogle mize 
ponudil, da bo občina Videm v prihodnje, morda že v jeseni, 
gostitelj še kakšnega podobnega srečanja.

NAVDUŠILI S SLAVNOSTNO AKADEMIJO
Dogajanje se je nato preselilo v kulturno dvorano VKTC 
Podlehnik, kjer so se na tamkajšnjem odru predstavile vse 
njihove plesne in glasbene skupine – starejša in mlajša odra-
sla FS, otroška FS, mlade in starejše pevke ljudskih pesmi ter 
muzikanti. V plesno-glasbeni program so vključili tudi vna-
prej posnete videoposnetke in se tako s pomočjo spominov v 
živo in v sliki na platnu pred številnim občinstvom sprehodili 
skozi štiri desetletja društvenega delovanja. Posebnost letošnje 
akademije je bila tudi ta, da so predstavili izključno plese oz. 
variante plesov, ki so bili raziskani na območju Lancove vasi. 
Lancovovaškim folklornikom so za še en izviren nastop in vse 
dosežke v 40-letni zgodovini na prireditvi čestitali tudi gostje, 
med njimi videmski župan Brane Kolednik, župan občine 
Podlehnik Sebastian Toplak, društvo pa je prejelo tudi poseb-
no priznanje mednarodne folklorne organizacije CIOF, kate-
rega člani so. 

Petra Krajnc
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100 let Kulturnega društva Videm
To leto je jubilejno za mnoga društva v naši občini, a 

se lahko s 100 leti delovanja ob videmskem gasilskem 
društvu ponaša le še Kulturno društvo Franceta Forstneri-
ča Videm.

Prosvetno društvo je v Vidmu začelo delovati leta 1923. Jedro 
društva so predstavljali tamburaši in gledališčniki. Prvi pred-
sednik društva je bil Franc Muzek s Sel.
Okoli leta 1955 je društvo na pobudo takratnega ravnate-
lja osnovne šole pridobilo ime Kulturno-umetniško društvo 
Franceta Prešerna. Okrog leta 1936 je društvo premoglo celo 
godbo na pihala, ki je kmalu po drugi svetovni vojni preneha-
la delovati. 
Zanimivo je, da so del društva nekoč bili tudi ljudski godci 
Bedrač, ljudski pevci kosci, ljudske pevke žanjice, ljudski pev-
ci mlatiči in ljudske pevke luščarice. Te skupine so prenehale 
delovati sredi devetdesetih let. Do ustanovitve lastnih dru-
štev pa so bili del videmskega kulturnega društva celo orači iz 
Lancove vasi in plesači iz Pobrežja.
Gonilna sila kulturniškega delovanja je od ustanovitve naprej 
mnogo let bil Maks Vaupotič, poznan kot organist, tambu-
raš in zborovodja. Vodenje tamburaškega orkestra je od njega 
prevzel Jože Šmigoc. 
Kot dolgoletni predsednik je delo društva pomembno zazna-
moval in ga predano vodil Anton Sedlašek, ki je skrbel tudi za 
društveno kroniko.
Gledališka skupina je leta 1923 začela s spevoigrami in sko-
raj neprekinjeno delovala vse do leta 1986. Od leta 1986 je 
zaradi neprimernih pogojev za delo sledilo 12 let mrtvila. Do 
prekinitve je največ predstav zrežirala Ančka Selak. Leta 1998 
je gledališko skupino obudila Marija Černila, ki je z gledališč-
niki na oder postavila številne uspešne komedije in tudi dra-
me ter dosegla izjemne uspehe. Leta 2009 so izdali zbornik 
ob 10-letnici ponovne oživitve delovanja gledališke skupine 
avtorice Manje Vinko. Po Černilovi je režisersko delo uspešno 
prevzela Metka Ostroško.
Leta 1930 je v društvu začel delovati mešani pevski zbor, ki 
je prav zaživel šele leta 1951, ko ga je začel voditi Maks Vau-
potič. V devetdesetih letih je zbor prevzel Jože Barin Turica, 
kasneje pa Maksova vnukinja Mateja Krajnc, ki je v zbor pri-
vabila mlade pevce. 
Recitatorska skupina je bila po vojni del gledališke skupine, 
kasneje pa je postala samostojna sekcija. V zadnjih 25 letih 
so pripravili številne recitale, najpogosteje so posegali po 
pesmih Franceta Prešerna in Franceta Forstneriča. Leta 1999 
so na pobudo Marije Černila posneli film Čudovita pokraji-
na, bogata kulturna dediščina s poezijo Franceta Forstneriča. 
Poznan je tudi njihov igrani recital Ljubstava daleč in v blatu.
Društvo je imelo celo lastno knjižnico, ki je v devetdesetih 
prenehala delovati.
Leta 1979 so se društvu pridružili ljudski pevci Vinogradniki, 

ki so leta 2019 praznovali 40 let delovanja in jubilej obogatili 
z zbornikom. 
Ljudski pevci Fantje iz Jurovc so načrtno delo začeli leta 1990 
in še vedno radi prepevajo na številnih prireditvah in ob dru-
gih priložnostih.
Ljudska godca Milošič sta dolga leta nastopala le v zasedbi 
očeta in sina. Kasneje je oče Jože k sodelovanju povabil druge 
godce, ki še danes delujejo in se predstavljajo celo v tujini. 
Nekaj let je društvo bogatil tudi instrumentalni trio dveh 
mladih flavtistk in pianist oziroma fagotist.
Po letu 2000 se je društvo obogatilo s sekcijo za kulturniške 
poti. Vsako leto pripravijo pohod po poteh snemanja filma 
Svet na Kajžarju in po Srakačevi poti, ki je ime dobila po delu 
Franceta Forstneriča.
Ob 80-letnici delovanja društva, tamburašev in gledališke 
skupine je Manja Vinko napisala strokovno monografijo, v 
kateri je bila prvič zbrana in opisana zgodovina delovanja.
Ko je društvo leta 2006 s pomočjo Občine Videm dobilo pro-
store v zgradbi videmskega zdravstvenega doma, so začeli tudi 
z razstaviščno sekcijo. V Drvarnici, kot so poimenovali pro-
stor, so se s svojimi deli predstavili že mnogi ljubiteljski slikar-
ji, karikaturisti in tudi likovno nadarjeni učenci OŠ Videm. 

Občina Videm je KD Videm ob 100-letnici podelila veliko kristalno 
plaketo. Foto: Manja Vinko
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Drvarnica je vedno bila tudi prostor, v katerem so gostili lite-
rate. 
Društvu so se pridružile še Zankice, ki s svojimi ročnimi spre-
tnostmi ustvarjajo najrazličnejše izdelke in sodelujejo tudi v 
humanitarnih akcijah.
Veseli Jožeki so skupina harmonikarjev, v kateri so bili sprva 
sami Jožeti, kasneje pa so se pridružili še drugi, zlasti mladi 
harmonikarji in celo harmonikarke. 
Kulturno društvo je sodelovalo na vsaki prireditvi v kraju, 
veliko se je povezovalo z osnovno šolo, v kateri so velikokrat 
uporabljali prostore za vaje. Znane so prireditve Spet je leto 
naokoli, Spoznajmo se v pesmi, petju in plesu, Kulturniški 
dvojčki ali trojčki ob slovenskem kulturnem prazniku, Veselo 
na jožefovo, Veselo v pomlad, Noč knjige, Ta veseli dan kul-
ture, Pesem na vasi. Z OŠ Videm so člani društva sodelovali 
tudi v projektu Comenius Regio s Poljsko.
V zadnjih 11 letih je videmsko društvo, zlasti gledališka sku-
pina, sodelovalo s KD Ptičica iz Prepolj pri mnogih velikih in 
odmevnih odrskih projektih. 
Leta 2020 se je društvo preimenovalo iz KD Franceta Pre-
šerna v KD Franceta Forstneriča po našem prvem častnem 
občanu, pesniku, pisatelju in novinarju Francetu Forstneri-
ču (1933–2007). Ob preimenovanju društva je bila navzoča 
tudi Francetova hči Melita Forstnerič Hajnšek, ki z društvom 
ohranja spomin na svojega očeta. 
Posamezne sekcije so svoje delovanje obogatile tudi s snema-
njem kaset, kasneje CD-jev, video posnete pa so tudi gledali-
ške predstave in večina drugih prireditev. 
Trenutno v društvu, ki mu predseduje Jože Šmigoc, delujejo 
gledališka skupina, recitatorska skupina, Veseli Jožeki, ljud-
ski pevci Fantje iz Jurovc, ljudski godci, Zankice, razstaviščna 
sekcija in sekcija za kulturne poti.
Ob 100-letnici delovanja je Občina Videm kulturnemu dru-
štvu podelila veliko kristalno plaketo. 

POGOVOR S PREDSEDNIKOM JOŽETOM 
ŠMIGOCEM

Ob tej priložnosti smo se pogovorili s predsednikom KD 
Videm Jožetom Šmigocem.

Kdaj in kako ste postali član videmskega kulturnega dru-
štva?
Jože Šmigoc: »V videmskem kulturnem društvu sem prvič 
deloval v sezoni 1973/74. Tisto leto so namreč gledališčniki 
pripravljali spevoigro Vasovalec (premiera je bila marca 1974) 
in so potrebovali harmonikarja. Takratni predsednik Anton 
Sedlašek me je nagovoril k sodelovanju. Sicer pa je bila kul-
tura že od nekdaj del mojega življenja – vsa osnovno- in sre-
dnješolska leta. Kot pač nekatere pritegne šport, tako je mene 
kultura. Redno sem potem v društvu deloval od začetka 80. 
let, ko sem se po študentskem in vojaškem obdobju zaposlil v 
domačem kraju.«

Kaj pomeni biti predsednik kulturnega društva? 

Jože Šmigoc: »Biti predsednik pomeni predvsem, da članom 
društva omogočaš njihovo ustvarjalnost. Predsednik ni neki 
diktator, ki bi vsiljeval svojo voljo in uveljavljal svoje zamisli, 
temveč nekdo, ki vsakomur dovoli, da se izrazi na svoj način. 
Tudi zato so v našem društvu delovale najrazličnejše sekcije. 
Ne nazadnje so iz naših nekdanjih sekcij nastala tudi nekatera 
druga društva v občini.«

Na kaj ste najbolj ponosni v vašem kulturnem društvu?
Jože Šmigoc: »Ponosen sem, da smo se v kulturi našli ljudje, 
ki imamo zamisli in nam jih potem povečini uspe tudi ure-
sničiti. Ponosen sem na vsako prireditev, s katero smo naredili 
kak lep dan sebi in obiskovalcem naših prireditev ne samo v 
domačem kraju, ampak tudi drugod po državi in kdaj pa kdaj 
tudi po svetu.«

Kako vidite prihodnost videmskega kulturnega društva?
Jože Šmigoc: »Društveno življenje je nekoliko v krizi. Naj-
različnejši bolj ali manj "kulturni" dogodki nas namreč zasi-
pavajo z vseh strani, kot odjemalci kulture smo včasih celo 
prenasičeni z različnimi vsebinami, tako da se naše lokalne 
prireditve v tej množici kar izgubijo. Ampak sem vseeno pre-
pričan, da se bodo vedno našli ljudje, ki se bodo radi ukvar-
jali s kulturo, saj delo v kulturnem društvu pomeni druženje 
ob ustvarjanju lepega. Nismo umetniki, ampak nas veseli, 
ko nekomu izvabimo smeh na lica, morda kdaj solzo v očeh, 
morda za nekaj trenutkov pozabi na vsakdanje skrbi ali pa 
ga s kako svojo vsebino pripravimo do razmišljanja o sebi, o 
domačem okolju, o življenju ... Predvsem pa že težko čakam 
na dan, ko bo vodenje društva prevzel kak mlajši član z več 
energije, kot je imam sam.«

Še kakšna misel ob 100-letnici KD Videm?
Jože Šmigoc: »Ob stoletnici se hvaležno spominjam vseh nek-
danjih članov društva, ki so razvijali pestro kulturno življenje 
v naših krajih, sedanjim članom želim še veliko ustvarjalne 
energije, vsem tistim, s katerimi smo se srečevali na številnih 
prireditvah našega društva, pa hvala, da ste bili z nami. Ceni-
mo vaš pozitivni odnos do dela našega kulturnega društva!«

Jože Šmigoc prav letos obeležuje 50 let delovanja v društvu, 
zato mu ob jubileju iskreno čestitamo! Čestitke pa veljajo tudi 
vsem članom KD Franceta Forstneriča Videm. Želimo jim 
veliko ustvarjalnega zanosa, da bo ljubiteljska kultura živela še 
dolga leta!

Manja Vinko



NAŠ GLAS – OBČINA VIDEM – AVGUST 2023

Stran  16

NAŠ GLAS – OBČINA VIDEM – AVGUST 2023

KTD Klopotec Dravci - Soviče proslavilo 30 let delovanja
V soboto, 10. junija, je v prireditvenem šotoru v Vidmu 

svojih 30 let delovanja proslavilo KTD Klopotec Drav-
ci - Soviče in z bogatim kulturno-zabavnim programom, 
tako kot že mnogokrat, dokazalo, da so člani in njihovi 
simpatizerji s srcem in dušo predani tradiciji. Predstavili 
so tudi zbornik, v katerem so zbrani dogodki in fotogra-
fije njihovega bogatega 30-letnega delovanja. Dogodek 
pa so izkoristili tudi za podelitev priznanj za 30, 20, 10 in 
do 10 let članstva.

tudi potomka najstarejše trte modra kavčina. Novembra je čas 
za pospravljanje klopotca in martinovanje. Društvo je sodelo-
valo tudi na prireditvi TD Radenci 2000 zrn za novo tisočle-
tje; dvakrat so jo organizirali tudi sami. Sodelujejo s številni-
mi društvi, največ z občinami Slovenske Konjice, Kidričevo, 
Cirkulane in Podlehnik. 
Skozi 30 let društvenega delovanja so se pred Stankom Vega-
nom kot predsedniki zvrstili Zvonko Korpič, Bojan Merc, 
Janez Cafuta, Jani Alt in Franc Vindiš.
Sledil je pozdravni nagovor videmskega župana Braneta Kole-
dnika. Vsem članom se je zahvalil za vztrajnost in prosti čas, 
ki ga namenjajo udejstvovanju v društvu, še posebej vsem, 
ki so dejavni že vseh 30 let. Povedal je, da je društvo priso-
tno na praktično vseh prireditvah kulturno-etnološkega zna-
čaja in da s tem pomembno prispevajo k promociji celotne 
občine Videm in njenih krajevnih skupnosti. Svoj nagovor je 
končal z mislijo, da je društvo lahko v ponos vsem občanom, 
in predsedniku društva podaril priznanje občine Videm za 
30-letno delovanje.
Prisotne sta nagovorila tudi predsednik KS, sicer tudi sve-
tnik občine Videm in predsednik športnega društva AS Bojan 
Merc, ter predsednik DOD Haloze in svetnik občine Videm 
Zvonko Korpič. V svojem nagovoru poudaril pomen začetkov 
delovanja društva, katerega število se je vsako leto povečevalo 
in zdaj šteje več kot 70 aktivnih članov. Izrazil je zadovoljstvo, 
da tesno sodelujejo z društvom DOD Haloze.

PREDSTAVILI DRUŠTVENI ZBORNIK
Sledila je predstavitev zbornika ob 30-letnici delovanja KTD 
Klopotec, v katerem je na dobrih 100 straneh predstavljenih 
nekaj dragocenejših arhivskih dogodkov, fotografij iz pretekle-
ga bogatega društvenega ustvarjanja, čeprav je teh za najmanj 
tri zbornike, tako da je imel uredniški odbor precej zahtevno 
nalogo pri selekciji vsega zbranega gradiva. Zapise za zbornik 
je prek članov zbirala in uredila Zdenka Golub.
Skozi 30 let skupnega druženja in udejanjanja skupnih idej-
nih projektov se je v društvu stkalo mnogo prijateljskih vezi, 
kar odlično vpliva na vzdušje v Klopotcu. Društvo je predano 

Povezovalka programa in vzorno okrašen ambient

V šotoru v Vidmu se je tudi plesalo.

Ob zvokih društvenih muzikantov KTD Klopotec pod vod-
stvom Jožeta Topolovca se je prireditveni šotor do zadnjega 
kotička napolnil s člani in simpatizerji KTD Klopotec ter 
povabljenimi gosti. Zdenka Golub je povezovala celoten, več 
kot triurni program in na oder najprej povabila društvene 
pevce KTD Klopotec, ki so ponosno zapeli društveno himno. 
Vse prisotne je najprej pozdravil predsednik KTD Klopotec 
Stanko Vegan, ki je vodstveno funkcijo prevzel leta 2018. 
V prvi vrsti se je zahvalil vsem članom, vsem donatorjem, 
gostom in vsem prisotnim ter v svojem nagovoru nekaj več 
besed namenil zgodovini delovanja društva. Izrazil je veselje 
ob dejstvu, da sta prva ustanovna člana Klopotca Zvonko 
Korpič in Janez Cafuta verjela v idejo in ustanovitev društva 
ter s preostalimi 14 ustanovnimi člani leta 1993 k ustvarjanju 
privabila vedno več novih članov.
Med drugim je povedal, da so člani društva aktivni skozi vse 
leto, in izpostavil nekaj ključnih dogajanj. Društvo je prepo-
znavno po mnogih vsebinah. Vsako leto se udeležijo ptuj-
skega pustnega karnevala z raznimi skupinskimi liki, za kar 
so bili deležni že mnogih priznanj. Izjemno prepoznavni pa 
so po liku »baba deda nosi«. Pred veliko nočjo se zberejo pri 
Vindiševih v Sovičih, kjer izdelujejo presmece, maja postavijo 
majsko drevo, v začetku avgusta postavijo klopotec, v drugi 
polovici avgusta se udeležijo Rimskih iger na Ptuju v vlogi 
rimskih lončarjev, septembra se zberejo na Korpičevi doma-
čiji na trgatvi v vzorčnem vinogradu in kjer med drugim raste 
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Tradicionalni letni koncert »Tebi pojem« v Leskovcu

Vokalna skupina KD Leskovec pod vodstvom Srečka Zavca

Dogodka se je udeležilo veliko povabljenih gostov.

delovanju na področjih, povezanih s tradicijo, vpeto v lokalne 
haloške običaje, in tako je zbornik izjemno pomembno gra-
divo za vse krajane celotne občine Videm, vse okoličane in za 
naše zanamce.
Med povabljenimi so se slovesnosti udeležili tudi župan obči-
ne Podlehnik Sebastian Toplak, županja MO Ptuj Nuška Gaj-
šek, podžupan občine Hajdina Ivo Rajh, predstavniki FECC-
-a Slovenije in Hrvaške, društva iz Slovenije in sosednjih 
držav, s katerimi društvo sodeluje. Vsem naštetim so bila 
podeljena priznanja za podporo in sodelovanje.

BOGAT KULTURNI PROGRAM
Med slavnostnim delom programa se je na odru zvrstilo več 
glasbenih izvajalcev. S pesmijo Slovenija, od kod lepote tvoje 
se je predstavila mlada pevka Kaja, godli so tudi
ljudski godci TD Podlehnik – Haloški veseljaki, orgličarji 
Potepuhi, instrumentalno-vokalna skupina Halonga, ljudski 
godci KD Franceta Forstneriča Videm, skupina Mi trije, Šta-
jerski Mišo – Branko Sitar, gospa Marica nas je zabavala s svo-
jimi šalami, za ples pa so s svojimi ritmi poskrbeli Pepi Krulet 
in Pop Art.
Za izjemno okusno pogostitev in strežbo na prireditvi so v 
celoti poskrbeli člani društva. Na mizah je bilo ogromno 

slastnega peciva članic društva, za peko so poskrbeli Boris, 
Andrej, Mirko in Srečko. Ob zaključku slavnostnega progra-
ma so člani društva pred oder prinesli kar pet čudovitih in 
okusnih tort z motivi društvenih dogajanj.
Tradicija in s tem povezani običaji so izjemnega pomena za 
ohranjanje kulturne in snovne dediščine, kar KTD Klopotec 
Dravci - Soviče predano uspeva skozi njihovo bogato 30-letno 
delovanje in za kar smo jim vsi občani hvaležni. Tudi uredni-
ški odbor Našega glasa jim želi še mnogo uspešnih let ustvar-
janja!

Besedilo in foto: Marta Vrhovec

Ženska vokalna skupina KD Lesko-
vec je prvo junijsko nedeljo orga-

nizirala tradicionalni letni koncert 
Tebi pojem v cerkvi sv. Andraža v 
Leskovcu.

Kot gostje so nastopili učenci podru-
žnične šole, ki so sodelovali v projek-
tu Otroci pojejo slovenske pesmi in se 
veselijo. Tako je poslušalce uvodoma 
popeljala v svet flavte učenka nižjega 
razreda osnovne šole. Nadaljevala je 
ženska vokalna skupina z dirigentom 
Srečkom Zavcem. Ta je povedal, da so 
priprave trajale mesec in pol. Na kon-
certu so se predstavili s pesmimi, ki so 
se jih naučili skozi leto. Med njimi so 
bile tudi pesmi, s katerimi so sodelovali 
na reviji pevskih zborov. 
Kot ženska vokalna skupina nastopa-
jo na vseh kulturnih prireditvah v KS 
Leskovec in občini Videm. Sodelovali 
so s Slovensko matico v Tuzli. Sodelu-
jejo pa tudi s sosednjim KUD Cvetlin, 
kjer so izvedli božični koncert v gradu 
Trakoščan (dan odprtih vrat) in na pri-

reditvi Svibanjska noč. Sodelujejo tudi z 
drugimi zbori izven občine. 
Koncert je popestril tudi t. i. šolski 
band, ki je poslušalce z zveni harmonike 
popeljal v svet tradicionalne slovenske 
glasbe. Ob koncu je navzoče pozdravil 

župan Brane Kolednik, p. Klemen Slap-
šak pa je podal zaključno misel. Sledila 
sta prijetno druženje in sladkanje s peci-
vom, ki so ga pripravile pevke.

Besedilo in foto: Mateja Topolovec
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Rožmarinovci v sedmerici najboljših

Rožmarinovci na državnem srečanju folklornih skupin

Obisk Ptujske Gore

Aktiv žena FD Rožmarin s kuharjem Jako
Foto: arhiv društva

Folklorno društvo Rožmarin Dolena, ki že od leta 1980 
ohranja kulturno dediščino plesa, petja in kulinarike, 

je v tem malem delu Haloz že od nekdaj poznano po svoji 
posebni energiji. S svojim delom so rožmarinovci večkrat 
dokazali, da zmorejo. Letošnje leto pa je zanje posebno.

Na junijsko soboto je v Žalcu potekalo državno Maroltovo 
srečanje folklornih skupin iz vse Slovenije. V tristopenjskem 
ocenjevanju se je folklornikom iz Dolene najprej uspelo uvr-

stiti na regijsko Maroltovo srečanje, ki je potekalo 22. apri-
la v Majšperku. Nato sta se strokovna ocenjevalca dr. Tomaž 
Simetinger in Klemen Bojanovič odločila, da rožmarinov-
ce uvrstita med 13 najboljših folklornih skupin iz Slovenije. 
Tako smo se člani odrasle folklorne skupine udeležili najprej 
polfinalnega dela. Z dobrim nastopom v koreografiji Lepe so 
nam Haloze zelene, ki jo je ustvaril naš umetniški vodja Bojan 
Glaser, smo prepričali tričlansko komisijo in se tako prebili 
v finale, kjer je nastopilo sedem najboljših folklornih skupin 
za to leto. Ponosni in polni veselja smo tako še enkrat stopili 
na oder v Žalcu in pokazali, da smo Haložani ljudje dobre 
volje in pozitivne energije. Z bučnimi aplavzi nas je občinstvo 
spodbujalo, kar je plesalcem dalo se večjega zagona za dobro 
oddelan nastop. Zraven naše skupine so v finalnem delu 
nastopili še: FS Karavanke, FS Leščeček, AFS Študent Mari-
bor kar z dvema skupinama, FS Tine Rožanc in AFS Fran-
ce Marolt. Zagotovo smo rožmarinovci še kako ponosni, da 
smo se prebili med sedmerico najboljših. To sta velik uspeh in 
motivacija za nadaljnje delo. 
Aktiv žena FD Rožmarin Dolena je prav tako bil aktiven v 
spomladanskih mesecih. Kuhalnice so pridne žene vrtele pod 
mentorstvom Jake Polajžerja, ko so pripravljale testenine in 
omake ter skupaj z moškimi obnovile znanje priprave žara in 
prilog. Sodelovale so na vidovih dnevih – pripravile so doma-
če dobrote za pogostitev na stojnici. 

Skupina je sodelovala tudi pri maši, kjer so člani k maši odšli 
oblečeni v folklorne kostume. 
V času praznovanja občinskega praznika se je ekipa prav tako 
udeležila odprte kuhinje v organizaciji KS Dolena. 
Društvo je izkoristilo prijeten popoldan za ogled starotrške 
hiše in zeliščnega vrta ter bazilike na Ptujski Gori. 
Pred nami so poletno meseci, ko se bomo tradicionalno ude-
ležili šokolijade v Ninu, se podali na kakšen oddih in zaplesa-
li na priložnostnih nastopih. Prav tako ne bomo počivali, saj 
nas jeseni čaka gostovanje v tujini. Tako bomo še v poletnih 
mesecih aktivni vsi člani iz vseh sekcij FD Rožmarin Dolena. 

Rožmarinovci
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Tradicionalno srečanje Šturmovčanov

Letni piknik TD Klopotec Leskovec

V petek, 9. junija, smo se zbrali na Petrovi domačiji v 
Šturmovcih na tradicionalnem srečanju Šturmovča-

nov, ki ga je organiziralo TD Šturmača. Društvo skrbi za 
turistično promocijo naselja Šturmovci in občine Videm. 
S pozitivno naravnanostjo, optimizmom, sodelovanjem 
in predanostjo pa si želi društvo ustvariti še večjo prepo-
znavnost naselja Šturmovci. 

Prireditve se je udeležila večina vaščanov, saj se nas je zbralo 
več kot 80. Takšna srečanja so za Šturmovčane izredno dra-
gocena, saj prinašajo s seboj spomine, povezave in občutek 
pripadnosti, izmenjavo idej, pogovorov, smeha in skupno 
načrtovanje. Srečanje nam je v navdih, da ohranjamo naše 
vrednote, negujemo duha skupnosti in gradimo mostove med 
generacijami. Skozi leta smo dosegli veliko, skupaj preživeli 
številne trenutke in oblikovali trajne vezi, ki so preživele čas. 

Zaslužni člani društva s priznanji. Foto: Laura Rožman Krivec

Erik Štebih in Peter Prohart v elementu

Srečanja se je udeležila večina Šturmovčanov. Foto: Dejan Rojnik

Ta dan smo se spomnili naše bogate dediščine in naših pred-
nikov, ki so zgradili temelje našega kraja, ter vseh dosežkov in 
preizkušenj, ki smo jih premagali skupaj. Skozi vsak izziv smo 
se izkazali kot enotna in močna skupnost.
V sklopu uradnega dela je nova predsednica društva Dragi-
ca Trstenjak podelila priznanja članom društva, ki so do sedaj 
pomembno prispevali k razvoju društva. Srečanja so se ob 
videmskem županu Branetu Koledniku udeležili tudi pod-
županja Vesna Vinko, član občinskega sveta Andrej Rožman 
in predsednik KS Videm Rudi Potrč. Še posebej pa smo bili 
veseli, da se je srečanja udeležila tudi Katarina Štrucl, najsta-
rejša Šturmovčanka, ki bo letos dopolnila 90 let.
S tem srečanjem želimo okrepiti naše vezi, spodbuditi in pod-
preti drug drugega v naših prizadevanjih ter ustvarjati priho-
dnost, na katero bomo ponosni.

Vesna Vinko

V nedeljo, 25. junija, je TD Klopotec Leskovec organizi-
ral letni piknik v počastitev dneva državnosti.

Kot vsako leto so se tudi letos člani društva srečali na pole-
tnem druženju, kjer so obujali spomine. Po kratki slovesnosti 
ob dnevu državnosti je sledila glasba. Na povabilo društva se 
je odzval mladi glasbenik Peter Prohart, ki je družbo popeljal 
v svoj svet harmonike. Odigral je tudi nekaj avtorskih skladb 
s svojega albuma z naslovom »Moja zgodba«. Predstavil se 
je tudi 9-letni Erik Štebih, ki je pokazal svoj talent in strast 
do glasbe. Kljub svoji mladosti je pokazal, da je kos prave-
mu glasbeniku. Tako je zazvenel zvok harmonike izpod prstov 
mladega in starejšega harmonikarja. Druženju so se pridružili 
tudi gostje iz Cvetlina. Na pikniku je bil prisoten tudi nek-
danji župan in predsednik Etnografskega društva Haloze Fri-
derik Bračič s soprogo. Hrane in jedače ni manjkalo, lepega 
vremena tudi ne, pa tudi dobre volje je bilo na pretek. Za 

odličen pražen krompir gre zahvala TD občine Markovci, ki 
je posodilo nekaj svojih članov za pomoč.

Besedilo in foto: Mateja Topolovec
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Rodbina Mercev že tretjič zbrana na družinskem praznovanju 

Skupinska fotografija rodbine Merc

Otroci, vnuki in pravnuki Rozalije 
in Konrada Merca iz Sovič se od 

leta 2006 srečujejo na praznovanjih 
rodbine Merc. V soboto, 13. maja, so 
si kljub deževnemu vremenu že tre-
tjič pripravili krasno druženje vseh 
generacij. Merčevi so si priredili pra-
vo malo veselico, za katero so ženske 
napekle okusno pecivo, moški pa so 
se izkazali kot pravi žar mojstri. Dru-
ženje štirih generacij je potekalo v 
radostnem vzdušju obujanja spomi-
nov, ki so ga podaljšali v rano jutro.

Rozaliji, rojeni leta 1913, in Konra-
du, rojenemu leta 1914, se je v zakonu 
rodilo sedem otrok – dva sinova in pet 
hčera. Živih je še šest otrok, ki so sedaj 
stari od 70 do 89 let. Najstarejša živeča v 
rodbini je Betka Drevenšek na pragu 90 
let, najmlajša pa pravnukinja Lena, ki je 
bila na dan dogodka stara komaj tri dni.
Merčevi otroci so odraščali na prepro-
sti kmetiji z malim mlinom, kjer so si 
pridelali skromno zalogo moke, imeli 

so štiri krave (Rumo, Šeko, Jagodo in 
Lišo), katerih imena se vsi še dobro spo-
minjajo. Vsi otroci so se razselili, vnuk 
Bojan pa je z ženo Milico in sinovoma 
ostal na domačiji. Vsa leta se je vsa rod-
bina ob večjih praznikih ali sezonskih 
kmečkih opravilih z veseljem vračala v 
rojstni kraj in pomagala pri košnji, koli-
nah, ličkanju ali kožuhanju koruze in 
spravilu sena. 
S časom sodobnega tempa je bilo nji-

hovih srečanj manj, otrok in vnukov pa 
vedno več. Tako se je rodbina iz sedmih 
otrok povečala na 20 vnukov in 36 prav-
nukov, na tokratnem praznovanju pa jih 
je bilo zbranih kar 72, tudi sestrična, ki 
je prišla iz nemškega Essna.
Dedka Konrada in babico Rozalijo, ki 
sta dočakala 75 in 83 let, imajo vsi v 
lepem spominu in vsi že nestrpno priča-
kujejo naslednje snidenje Merčevih.

Besedilo in foto: Marta Vrhovec

Tako so zadišale dobrote na leskovški stojnici. Foto: osebni arhiv

Aktiv žena Leskovec na Vidovi nedelji
Na lepo, sončno nedeljo, 18. junija, se je množica lju-

di zbrala na Vidovi nedelji. Praznik je posvečen sve-
tniku sv. Vidu, ki je bil zgodnjekrščanski mučenik in zave-
tnik slepih, bojevnikov, vinogradnikov ter mnogih drugih 
poklicev in skupin ljudi. Vemo pa, da praznika ni brez 
omamnih dobrot, za kar poskrbijo domača društva.

Kot vsako leto je tudi letos aktiv žena Leskovec, ki je del TD 
Klopotec Leskovec, sodeloval na eni izmed stojnic pred cer-
kvijo sv. Vida. Domače dobrote, ki jih je pripravilo tudi veliko 
drugih društev, so tako ob zaključku mašne slovesnosti priča-
kale vernike. Priprave za predstavitev na stojnici je organizira-
la predsednica društva Marija Habjanič, ki obenem poudarja 
pomembnost mladih. Vemo namreč, da na mladih svet stoji, 
zato poziva vsa mlada dekleta in žene, da se pridružijo aktivu 
žena Leskovec in pomagajo obuditi stare običaje. Ne pozabi-
mo na to, da aktiv žena zagotavlja povezovanje in izmenjavo 
izkušenj med ženskami. To spodbuja medsebojno podporo, 
mreženje in sodelovanje pri reševanju skupnih izzivov. Skozi 
izmenjavo znanja in izkušenj lahko ženske pridobijo nove ide-
je in spretnosti ter izboljšajo svoje delovanje. Ravno tako pa 
ne smemo pozabiti na recepte starih babic, ki bodo v nasle-

dnjih rodovih pozabljeni. Zato je toliko bolj pomembno, da 
se zavedamo naše kulturne dediščine in pomena prenosa zna-
nja iz starejših na mlajše. Draga dekleta in žene, lepo vabljene 
v aktiv žena Leskovec.

Mateja Topolovec
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Zmagovalna Titova ekipa z županom Branetom Kolednikom in 
Andrejem Gašparjem, predsednikom Etnografskega društva Tržec

Letošnjega druženja v Tržcu se je udeležilo 12 ekip.

Vsaka ekipa se je po svoje lotila dekoracije krožnika.

Najboljše pečenke je letos spekla Titova ekipa

Društvena dejavnost v KS Dolena – Društvo Kuhla

Zadnja majska sobota je bila v Tržcu rezervirana za tra-
dicionalno, že 11. Pečenkijado, ki jo je na Djočano-

vi kmetiji pripravilo Etnografsko društvo Tržec. Letos je 
sodelovalo 12 ekip iz videmske občine in občine Podleh-
nik. Pretežno je šlo za ekipe, ki se kulinaričnega druženja 
v Tržcu udeležujejo vsako leto, tri ekipe pa so se tekmova-
nja udeležile prvič. 

Boj za najboljšo pečenko je bil kot vedno neizprosen, in 
čeprav sta v prvi vrsti pomembna druženje in izmenjava 
mnenj, tekmovalni duh ni izostal. Ekipe so se peke lotile z 
veliko vneme, vsaka s svojim pristopom, kako očarati strogo 
tričlansko komisijo. Ta se je za zmagovalca odločala na pod-
lagi štirih kriterijev – strukture, barve, arome in okusa. Letos 
se je najbolj izkazala Titova ekipa in osvojila prestižni naslov 
najboljše pečenke in tako nasledila moštvo Preste premium, ki 
je slavila lani. 
Z udeležbo in dogajanjem je bil zadovoljen tudi predsednik 
Etnografskega društva Tržec Andrej Gašpar: »Tudi letos nam 
je šlo vreme na roko in s prireditvijo smo lahko zadovoljni, 
saj je dobro sprejeta med lokalnim prebivalstvom in člani dru-
štva. Izkušnje preteklih let in tudi letos so pokazale, da slabih 

Prva večja naloga novonastalega društva je bila izved-
ba že napovedane tradicionalne prireditve v KS Dole-

na Haloška kuhna iz kotlička, ki se je zgodila 3. junija pred 
domom krajanov v Doleni. Sodelujoča društva iz KS v 
sodelovanju s KS Dolena so prireditev (že v četrti izvedbi) 
pod novo taktirko izpeljali odlično. Tudi udeležba obisko-
valcev (več kot 150) je bila odlična. 

Ker tokrat jed iz kotlička ni bila predpisana, so v Kuhli k slo-
ganu dodali še besede »sodoben kulinaričen eksperiment«. S 
tem izzivom je nastala široka paleta pripravljenih jedi na tradi-
cionalen način, nekaj malega preprosto po domače in do čisto 
sodobnega pristopa kuhanja na prostem.
Sodelovale so naslednje ekipe: Kuhla, mladi društva Kuhla, 
Športno društvo Zg. Pristava (prav tako z dvema ekipama), 
Društvo upokojencev Dolena, ekipa Mariniči, FD Rožma-

pečenk ni, 250–300 pečenk gre v slast vsem obiskovalcem oz. 
gurmanom, ki se pridejo k nam okrepčat.«
V lepem, sončnem vremenu, kar je za letošnje poletje prak-
tično redkost, je bila nagrajena prav vsaka ekipa, druženje na 
Djočanovi kmetiji pa se je zavleklo še pozno v noč. 

Besedilo in foto: TP
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Praznik na vasi posvečen 20-letnici delovanja DPŽD Lancova vas

rin Dolena in družina Potočnik. Jedilnik je zajemal jedi iz 
kisle repe na kuharjev način, kisle juhe, različne vrste golaža, 
vampe, pasulj, šampinjonovo presenečenje in peko palačink. 
Na nobeni stojnici ni manjkalo peciva, predjedi, narezkov in 
nekaj za odžejanje za vse starosti. Vse, razen radenske, je bilo 
domače.
Ker je celotna prireditev potekala na meji občine in čez mejo, 
so bili v goste povabljeni tudi trije župani (Videm, Majšperk 
in Podlehnik). Odziv je bil dober. Odzvala sta se župan Seba- Pogled na prireditveni prostor Haloške kuhne iz kotlička

Letošnja ekipa ustvarjalk v družbi mentorjev Zvonka in Verene 
Mikša na dan odprtja razstave. Foto: arhiv društva

Ekipa Kuhle na Haloški kuhni iz kotlička. Desno je Slavica Petrovič, 
koordinatorka prireditve.

stian Toplak iz občine Podlehnik in domači župan Brane 
Kolednik. V nagovorih sta izrazila pohvalo in zahvalo za ohra-
njanje haloških prehranskih tradicij in medobčinskega sodelo-
vanja, ki naj ostane še naprej stalno in pristno. S podobnimi 
željami sta svoja nagovora končala tudi predsednik KS Dolena 
Dušan Hebar in občinski svetnik Friderik Likavec. Dodala sta 
le še željo, da bi v tem letu prejeli finančno pomoč in prestavi-
li že kupljen kozolec, namenjen prireditvam na prostem.
Za povabljene goste in sodelujoče ekipe so bila v društvu izde-
lana simbolična, ročno izdelana spominska darila. Članice pa 
so v juniju spekle tudi veliko peciva, ki so ga delile na stojni-
cah ob občinskem in farnem praznovanju – v ekipi KS Dole-
na pri pripravi pogostitve na osrednji prireditvi 17. občinske-
ga praznika in na vidovi nedelji v Vidmu.

Besedilo in foto: FL

Letošnje leto je v občini Videm leto okroglih obletnic 
številnih društev, saj se lahko občina pohvali z dolgo-

letnim bogatim društvenim delovanjem. Eno izmed njih 
je tudi Društvo podeželskih žena in deklet Lancova vas, 
ki je letos obeležilo 20 let delovanja. Članice so v počasti-
tev obletnice in tudi v sklopu 17. občinskega praznika v 
sredini junija pred tamkajšnjim vaškim domom pripravi-
le krajšo slovesnost ob odprtju 4. razstave potic in ročnih 
del pod naslovom Praznik na vasi v Lancovi vasi. Slavljen-
kam so na dan odprtja, 17. junija, za še eno bogato razsta-
vo in za 20 let uspešnega delovanja čestitali tudi vabljeni 
gostje.

Prireditev so začeli s slovensko himno, ki jo je zapela člani-
ca Eva Vidovič Malek, nadaljevali pa z osrednjim nagovorom 
predsednice društva Jožice Maroh. Društvo je bilo ustanovlje-
no konec leta 2003 in že takrat so se članice ob večerih enkrat 
na teden zbirale ob ročnih delih – kvačkanju, našivavanju in 
pletenju. Kmalu so začele organizirati še različne delavnice, 

največkrat ob veliki noči in božiču. Tako so nastajali domi-
selni izdelki, s katerimi so okrasile svoje domove in razveseli-
le svoje bližnje. Velika pridobitev za društvo je bila sodobno 
opremljena kuhinja v njihovih prostorih v vaškem domu, kjer 
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Na ogled in v pokušino je bilo letos kar 70 različnih potic. 

Obiskovalce je na vhodu v razstaviščni prostor pozdravila velika 
torta ob 20-letnici delovanja društva. Foto: PK

Utrinek z bogate razstave ročnih del. Osrednja tema ročnodelskih 
izdelkov so bili letos letni časi. 

že dve desetletji veselo vrtijo kuhalnice na kuharskih tečajih 
in se tudi sicer redno srečujejo ter ustvarjajo. Marohova se je 
v svojem nagovoru spomnila tudi Katice Krajnc, dolgoletne 
predsednice, ki je skupaj s članicami začela pisati uspešno 
zgodbo društva lancovovaških žena in deklet. Danes je dru-
štvo prepoznavno v lokalni skupnosti, sodelujejo na domala 
vseh dogodkih v domačem kraju, občini in župniji, v vseh 
teh letih pa so spletle tudi veliko prijateljskih vezi s sorodnimi 
društvi iz domače občine pa tudi izven njenih meja. 

NA OGLED 70 POTIC IN IZDELKI NA TEMO 
LETNIH ČASOV

Ideja o razstavi potic se je pred leti porodila predsednici Jožici 
Maroh. Ko je bila nekoč na mizi potica, kraljica vseh sladic, 
kot jo nekateri imenujejo, je bil to velik praznik za družino. 
In tako je še danes – ni praznika na vasi brez domače potice. 
Letos so gospodinje postavile na ogled kar 70 različnih potic, 
tako sladkih kot slanih, prav vse pa je bilo moč tudi pokušati 
ob obisku razstave. Poleg potic pa so lahko obiskovalci, teh 
se je v dveh dneh zvrstilo veliko od blizu in daleč, na razstavi 
občudovali tudi najrazličnejše ročno izdelane izdelke. Zadnja 
leta so članice namreč na tem področju še posebej ustvarjal-
ne, saj se ob ponedeljkih zbirajo na ustvarjalnih ročnodelskih 
delavnicah pod vodstvom priznanih mentorjev Zvonka in 
Verene Mikša iz Dornave. 
Vsako leto izberejo osrednjo temo, lani so to bili cerkveni pra-
zniki, letos pa so se posvetile letnim časom – pomladi, pole-
tju, jeseni in zimi – in postavile na ogled šopke spomladan-
skega cvetja, pirhe, sončnice in drugo cvetje, buče, klopotce, 
ježke, trto z grozdjem, zimske hiške, snežake, božične voščil-
nice in še kaj. K vsemu temu pa so dodale še veliko torto v 
počastitev 20-letnice društva.
Nad ustvarjalnostjo Lancovljank so bili navdušeni tudi gostje, 
med njimi videmski župan Brane Kolednik, predsednik KS 
Lancova vas Miran Podgoršek, občinski svetnik Žiga Škrabl.
V kulturnem programu so ob odprtju nastopile starejše pevke 
ljudskih pesmi FD Lancova vas, blagoslov je opravil p. Kle-

men Slapšak iz domače župnije, trak pa sta slavnostno prere-
zala predsednica Jožica Maroh in videmski župan Brane Kole-
dnik.
Ob koncu odprtja so se članice z nekaj izbranimi besedami 
in šopkom cvetja zahvalile še svojima mentorjema Zvonku in 
Vereni Mikša, ki vedno znova presenetita s številnimi izvirni-
mi idejami in skupaj s članicami poskrbita, da dober glas vsa-
ko leto vabi v Lancovo vas na ogled bogate razstave. 

Petra Krajnc
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Iz Društva kmetic Občine Videm

Urtinek z vidove nedelje

Skupinska fotografija udeležencev pohoda

Stopamo v drugo polletje in z veseljem ugotavljamo, 
da smo sodelovanja v zadnjih dveh mesecih uspešno 

končale. S peko peciva in postrežbo smo sodelovale na 
florjanovi nedelji, ob 100-letnici PGD Videm, ob prazno-
vanju vidove nedelje in 17. praznika Občine Videm ter na 
janževi nedelji.

NA OBISKU V VRTCU VIDEM
Odzvale smo se posebnemu povabilu Vrtca Sonček Videm. 
Skupaj smo prebirali pravljico Čaj za vilo Zelenko in škratko 
Rumenko avtorice Marije Kolednik Črnila. Z najmlajšimi smo 

Zdravilni ognjič
Oranžno suknjico obleči

in s svojo barvo nas osreči.

Kamilica
Če me kaj boli,

čaj kamilice vse ozdravi.
Hitro skočim na kolo,
že se peljem za vasjo.

spoznavali čajnice: kamilico, regrat, koprivo, materino dušico, 
žajbelj, ognjič idr. Naše članice so na obisk oblekle stara obla-
čila. Skupaj smo spoznavali, kako so se nekoč oblačile naše 
babice na prazničen dan in kako za delovnik. Obisk smo kon-
čali s skupinskim slikanjem in pestovanjem naših najmlajših. 
Naše srečanje 23. junija smo končali z ogledom filmske pra-
vljice z naslovom Pravljica z gradu Tranek in z upanjem, da še 
tako prijetno druženje kdaj ponovimo. Vsem želimo vesele, 
brezskrbne počitnice!

Besedilo in foto: Marija Kolednik Črnila

Prvi »Županov pohod« po haloških gričih
Na dan državnosti, 25. junija, se 

je pred občino Videm ob 9. uri 
zbralo okoli 70 občanov, ki so se sku-
paj z županom in njegovo družino 
odpravili na 1. Županov pohod po 
bližnjih haloških gričih. Odlično pote-
zo našega novega župana Braneta 
Kolednika so ljudje z veseljem spreje-
li, saj je pohod potekal v stilu »prije-
tno s koristnim«.

Trasa Županovega pohoda se je začela 
pri občini Videm in je potekala do Dra-
vinjskega Vrha (Sp. Pristava) čez Dre-
novo grabo do Majskega Vrha, kjer so 
se pohodniki ustavili v domu krajanov. 
Tam jih je pričakal predsednik krajevne 
skupnosti Rudi Potrč, da so se okrepča-
li s haloško rujno kapljico in domačo 
žganico. Pohodniki so se nato odpravi-
li nazaj proti Vidmu mimo Pernatove 
kapele in svoj pohod končali pri cerkvi 

sv. Janeza Krstnika, kjer je potekalo vsa-
koletno janževo žegnanje travniškega 
cvetja in kjer je bila pogostitev vseh, ki 
so se udeležili žegnanja cvetja kot tudi 
udeležencev pohoda. Pohoda sta se ude-
ležila tudi videmska podžupanja Vesna 
Vinko in direktor občinske uprave 

Videm Gorazd Ladinek.
Udeleženci pohoda so bili nad idejo 
Županovega pohoda navdušeni in se že 
veselijo naslednjega, saj dogodki, kot je 
bil tokratni, na zdrav način povezujejo 
občane. 

Besedilo in foto: Marta Vrhovec
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Skupinska fotografija udeležencev pohoda

Utrinek iz Kotička dobrot

Kotiček dobrot v Vidmu vztraja v tempu svoje vizije

Po štirih letih spet kletarjev pohod

Ob regionalni cesti med Vidmom in Ptujem je prijetna 
kavarna Kotiček dobrot, katere lastnik je domačin 

Uroš Seka z Dravinjskega Vrha. Seka vztrajno sledi svoji 
viziji o kavarnici in skrbi za pestro ponudbo dnevno sve-
žih slaščic in drugih dobrot, primernih za vse okuse. 

Kavarna je svoja vrata odprla junija 2021. S svojim delom so 
vztrajali kljub poslovno ne preveč ugodnemu času odprtja, saj 
je bilo prisotne še veliko distance do druženja kjer koli, po 
času pogojevanj zaradi korone. Toda vztrajnost lastnika Kotič-
ka dobrot se je po letu dni izkazala za pravo pot, saj se zdaj že 
dobro leto tako domačini kot naključni obiskovalci radi usta-
vijo na njihovi destinaciji v Vidmu. 
»Ko gre za odprtje nove kavarne, moraš biti precej vztrajen, da 
se ljudje navadijo priti na novo lokacijo na kavo, tortico, na 
pijačo s prijatelji ali poslovni sestanek. Hvaležen sem vsem in 
vsakemu posebej, ki se ustavi pri nas, saj so bili začetki dokaj 
neobetavni,« pravi Uroš Seka in nadaljuje: »Ni bilo preprosto 
vztrajati z drugačno vizijo iz dneva v dan, ko je bil prostor 
kljub dobri ponudbi velikokrat skoraj prazen. Za idejo odpr-
tja kavarne mi je bila v izjemno oporo moja žena Marina, saj 
je razumela, da je bila moja dolgoletna želja umestiti v domači 
kraj kavarno, kjer bi bil prostor za druženje vseh generacij, saj 
me delo z ljudmi že od nekdaj veseli.«
Uroš Seka svojo vizijo nadaljuje in nadgrajuje njihovo ponud-
bo z občasnimi glasbenimi dogodki, kot je bil tudi v soboto, 
8. julija, z gostjo Ano. Po predhodnem dogovoru lahko pri 
njih organizirate tudi rojstnodnevna praznovanja za otroke in 

odrasle. V njihovi dnevni ponudbi najdete raznovrstne dnev-
no sveže torte, tudi brezglutenske in presne ter razne druge 
sladice in razno slano pecivo. Na njihovih policah imajo tudi 
kakovostne kuhinjske krpe, brisače in knjige Marije Kolednik 
Černila. V kavarni se zavzemajo, da imajo v svoji ponudbi kar 
največ proizvodov lokalnih proizvajalcev oziroma se trudijo k 
sodelovanju privabiti ljudi, ki bi želeli pri njih predstaviti kak 
svoj izdelek, ki ustreza značaju ponudbe Kotička dobrot.
V lokalnem okolju je pomembno, da uporabniki storitev pre-
poznamo primere in trud dobrih praks v našem okolišu.

Besedilo in foto: Marta Vrhovec

Sobota, 27. maja, je po štirih letih 
premora ponovno privabila mno-

ge ljubitelje pohodništva in prijetne-
ga druženja na pohod, ki sta ga pri-
pravila trenutni pobreški kletar Stan-
ko Simonič in podkletar Rudi Štelcer.

Pohodniki, zbralo se jih je okoli 60, so 
se dobili pri vaškem domu v Pobrežju, 
kjer so se malo okrepčali in poklepetali, 
potem pa so se z avtobusom odpravili 
do Kozmincev. Tam jih je čakala pot, ki 
so jo prehodili do Strajne pri Podlehni-
ku, kjer ima kletar Stanko svoj vinograd 
in vikend. Pohodnice so napekle veli-
ko sladkih dobrot, ki so zjutraj teknile 
ob kavi. Seveda so jih vzele s seboj na 
kletarjev vikend, kjer je ob prihodu že 



NAŠ GLAS – OBČINA VIDEM – AVGUST 2023

Stran  26

NAŠ GLAS – OBČINA VIDEM – AVGUST 2023

V modro odeta množica na pohodu Postanek za haloško gibanico

»Gasilska« fotografija udeležencev 23. pohoda

Lancovski koranti letos »po sledeh Turkof«

Okrepčilo na poti
Pohodnike sta obiskala tudi videmski in 
podlehniški župan.

vse dišalo po odličnem žaru. Druženje 
je potekalo v odličnem vzdušju, saj sta 
pohodnike kasneje obiskala tudi župan 
občine Videm Brane Kolednik in pod-
lehniški Sebastian Toplak ter nazdravila 
pohodnikom in kletarjem. Polni lepih 
vtisov in dobre volje so se pohodniki 
odpravili ob 15. uri nazaj v dolino pro-
ti avtobusu, ki jih je odpeljal v Pobrežje 
pred vaški dom. Udeleženci so prepriča-
ni, da bo takšna lepa navada pobreških 
kletarjev ostala tudi v prihodnje.

Besedilo in foto: MN

Čeprav je bil letošnji maj kar se vremena tiče precej 
nestabilen, se je vreme v soboto, 20. maja, usmililo 

organizatorjev iz vrst lancovskih korantov, ki so tako izpe-
ljali 23. tradicionalni pohod korantov iz Lancove vasi, pri-
jateljev in vaščanov. 

Letošnja trasa je bila speljana po najvzhodnejšem delu Haloz, 
predvsem po Turškem Vrhu, manjši del pa tudi po Pestikah, 
Drnovcu in Goričaku. Več kot 60 udeležencev se je zjutraj 
z avtobusom in nekaj osebnimi avti odpravilo do Zavrča in 
nato po okrepčilu v obliki kisle juhe krenilo na pot. Ta je bila 
letos dolga okroglih 10 km, potekala je večinoma po asfaltu 
in bila zaradi svoje nezahtevnosti primerna za vse kategorije 
pohodnikov. Na približno polovici poti je mobilna kuharska 
ekipa korantov poskrbela za malico, nato pa sta na »vrhu bre-
ga« na Turistični kmetiji Pungračič teknila še špricar in tudi 
haloška gibanica. Sledilo je še nekaj hoje in po nekaj postan-
kih pri spustu je pri prijatelju Jožetu Težaku v njegovem bife-
ju na terasi sledil še piknik. 
Polna prijetnih vtisov se je množica v poznih popoldanskih 

urah odpravila proti Lancovi vasi, zaradi čudovito izbra-
ne trase, prijetnih ljudi na poti, ki so odprli svoje kleti in ne 
nazadnje tudi lepega vremena, pa letošnji pohod lancovskih 
korantov kotira zelo visoko na lestvici najboljših in najprije-
tnejših.

Besedilo in foto: Tadej Podvršek
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Svetovni dan okolja

Pred 300 leti
se je rodil zdravnik in naravoslovec Janez Anton Scopoli

Svetovni dan okolja obeležujemo vsako leto 5. junija. 
Združeni narodi (ZN) tako že od leta 1973 opozarjajo 

vlade, podjetja in posameznike na pereča okoljska vpra-
šanja. Ob praznovanju 50. obletnice svetovnega dneva 
okolja so Združeni narodi leto 2023 posvetili pereči temi 
»onesnaževanje planetarnega ekosistema s plastiko«.

ONESNAŽEVANJA S PLASTIKO – DEJSTVA
Vsako leto se na svetu proizvede več kot 400 milijonov ton 
plastike, od katere se tretjina uporabi le enkrat. Vsak dan se 
v naše oceane, reke in jezera odvrže več kot 2000 tovornjakov 
smeti, polnih plastike.

PRISPEVEK POSAMEZNIKA K ZMANJŠANJU 
ONESNAŽEVANJA S PLASTIKO

 1. Vključimo se v akcije urejanja in čiščenja okolja.
 2.  Postopno zmanjšajmo količino odpadkov, ki se ne recikli-

rajo in jih ne moremo ponovno uporabiti.
 3.  Nakupujmo trajnostno (uporabljajmo pripomočke in 

embalažo za večkratno uporabo).
 4.  Kupujmo izdelke za osebno nego, ki ne vsebujejo mikro-

delcev iz plastike.
 5.  Širimo idejo o zamenjavi plastike z materiali, ki so prija-

znejši do uporabnika in okolja, ter z dejanji krepimo cikel 
krožnega gospodarstva.

POSLEDICE NEVESTNE UPORABE PLASTIKE
 1.  Plastika je izdelana iz fosilnih goriv – več plastike proi-

zvedemo, več fosilnih goriv porabimo in podnebno krizo 
samo še poslabšujemo.

 2.  Pri nevestnem sežiganju plastike se v okolje sproščajo klo-
rirane ogljikovodikove spojine – rakotvorni dioksini.

 3.  Nekontrolirani procesi v razgradnji plastike so trdni delci, 

ki jih imenujemo mikroplastika. Zaradi svoje majhnosti so 
značilno kontaminirali ekosisteme in na latenten (prikrit) 
način povzročajo hiranje stvarstva na planetu.

ISKANJE REŠITEV
Svetovna skupnost se je v minulem letu začela pogajati o 
pravno zavezujočem sporazumu za odpravo onesnaževanja s 
plastiko. Novo poročilo Programa ZN za okolje kaže, da lah-
ko onesnaževanje s plastiko do leta 2040 zmanjšamo za 80 
odstotkov, če že zdaj ukrepamo na področju ponovne rabe, 
recikliranja in preusmeritve od plastike.

ZAKLJUČNA MISEL
Vlade, podjetja in potrošniki moramo delovati enotno, da se 
znebimo odvisnosti od plastike, in se zavzemati za stanje brez 
odpadkov ter zavestno pristopiti k izgradnji krožnega gospo-
darstva. Z dejanji moramo končno oblikovati bolj čisto, zdra-
vo in trajnostno prihodnost na planetu Zemlji.

Besedilo in foto: mag. Ivan Božičko

Giovanni Antonio Scopoli se je rodil 3. ali 13. junija 
1723 v mestecu Cavalese na južnem Tirolskem. Po 

končanem študiju medicine v Innsbrucku je nekaj let 
služboval po severni Italiji kot zdravnik. Službena pot ga 
je za dve leti pripeljala na Štajersko, kjer se je v Gradcu 
pripravljal na izpite, na dunajski univerzi, z željo, da bi lah-
ko prakso izvajal po vsej Avstriji. Po uspešni aproksimaciji 
se je leta 1754 kot zdravnik zaposlil v idrijskem rudniku 
živega srebra.

Okolje, v katerega je prišel službovat, Scopolija ni zaznamova-

lo kot zdravnika, ampak kot botanika, saj je pretežni del stro-
kovnega dela namenil predvsem naravoslovju. Zaradi tega je 
veliko raziskovalno potoval po krajih Kranjske, Primorske in 
Istre. 
Scopolijeva spoznanja s področja botanike (veda o rastlinah) 
slonijo na znanstvenih spoznanjih takratnih pomembnih 
evropskih naravoslovcev, saj strokovna korespondenca zajema 
več kot sto znanstvenikov, med njimi tudi z znamenitim bota-
nikom Carlom Linnaeusom (začetnikom sodobne ekologije).
Scopolijevo neumorno delo na področju botanike se odraža v 
znanstvenih delih Flora carniolica, ki je izšlo 1760 na Duna-
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ju. To je prvo knjižno delo o naravi v Sloveniji, s prvim slo-
venskim botaničnim imenoslovjem. Leta 1763 je na Dunaju 
izšlo prvo Scopolijevo znanstveno delo o slovenskem živalstvu 
Entomologia carniolica.
V drugih knjigah in spisih, ki so nastali v obdobju 1754–
1769, ko je Scopoli deloval v Sloveniji, je pisal tudi o človeški 
ribici, kranjskem čebelarstvu, podzemskem rastlinstvu itn. 
O pomembnosti Scopolijevega znanstvenega dela in književ-
nosti priča tudi njegovo članstvo v 15 evropskih znanstvenih 
akademijah. 
Scopolijeva dela so pomemben prispevek k razvoju sloven-
ske znanstvene misli, literature in terminologije pa tudi zara-
di popularizacije slovenske flore in favne v tujini, s čimer je 
pomembno dopolnjeval delo slovenskih sodobnikov.
Janez Anton Scopoli, hvala za utemeljitev in promocijo slo-
venskega naravoslovja.

Mag. Ivan Božičko
Fotografija: Kranjski volčič (Scopolia carniolica)
Vir fotografije: http://www.botanicni-vrt.si

»Plazovi so opozorila, ki jih moramo vzeti resno«
O plazovih na območju videmske občine smo se pogo-

varjali z mag. Janezom Mercem, predsednikom Gasil-
ske zveze Videm.

Majsko vreme nam jo je zagodlo s preobilnimi padavinami 
in posledično se je sprožilo precej plazov na strmejših pobo-
čjih. V videmski občini je precej haloških naselij, ki že pred 
nalivi niso imela ustrezno urejenih cestnih odsekov, z nedav-
nimi padavinami pa se je stanje teh izkazalo za izjemno nevar-
na območja, potrebna nujnih sanacijskih del. V maju je bilo 
na občino Videm vloženih več kot 100 prijav glede nedav-
nih plazov, realne številke pa so po ocenah strokovnjakov še 
enkrat višje. Kako se bo občina Videm spopadla s tako veli-
kim številom poškodovanih cestišč na strmih odsekih in dru-
gimi plazovi, še ni v celoti znano, so se pa dela na nevarnejših 
in za ljudi nujno dostopnih predelih, ki so potrebni urgentne 
sanacije, ponekod že začela. 
Mag. Janez Merc: »Deževje v maju je povzročilo plazenje v 
celotnem hribovitem delu Haloz. Med bolj ogroženimi so trije 
stanovanjski objekti na Dravinjskem Vrhu in lokalna cesta na 
Dravinjskem Vrhu, v Ljubstavi in Vareji. Za vsakega prizadete-
ga občana, ki se sreča s plazenjem, pa je največji problem prav 
njegov plaz. Vsi drugi zemeljski plazovi in zemeljski usadi so 
v manjši obliki po celotnem hribovitem delu občine. Močno so 
poškodovane tudi gramozne ceste, predvsem zgornji ustroji cest, 
in objekti za odvodnjavanje – poškodovani in zamašeni jarki, 
prepusti in manjši mostovi.«
Urejanje cest do strmejših predelov haloških območij ni pre-
prosto ter zahteva celosten pristop in sodelovanje občine s 
strokovnjaki geologi in hidrologi ter drugo stroko glede načr-
tovanja cest ali posameznih cestnih odsekov. Stroka mora pri 
izgradnji cestišč vedno upoštevati smernice glede izgradnje 

Posledice letošnjih obilnih majskih padavin v naši občini

drenažnih sistemov, ob tem pa strogo upoštevati specifiko 
terena in sestave tal ter izvesti ustrezne konstrukcijske načr-
te, da na strmih pobočjih ne bi prihajalo do zdrsa ali plazenja 
terena ter s tem trajnih poškodb objektov in ogrožanja ljudi.
Mag. Janez Merc: »Za sanacijo poškodb so predvidena naslednja 
dela: zaščita večjih zemeljskih plazov, predvsem fizična zaščita 
s folijo (samo na začetku), manjšimi zasipi zemeljskih razpok, 
ureditev odvodnjavanja ob plazovih, omejevanje nadaljeva-
nja nastajanja škode, odprava napak, ki so povzročile nastanek 
posameznega plazu, priprava programov za sanacijo in na kon-
cu sanacija plazov. Prve ukrepe ob nastanku plazu mora opra-
viti lastnik, ko lastnik več ne zmore, pa pokliče gasilce na 112. 
Ti opravijo intervencijske ukrepe. Največkrat se uporabi folija, 
ki naj bi preprečila nadaljnje zalivanje plazu. Zraven folije je 
treba na plazišču odstraniti, premakniti vse dodatne vire vode. 
Folija je samo za čas do izboljšanja vremena. Nato mora lastnik 
urediti prvo sanacijo, ki zajema odstranitev folije, zapiranje 
razpok in ureditev vseh odvodnjavanj. Temu naj bi sledil ogled 
strokovnjaka, ki bi svetoval nadaljnje ukrepe. Priporočeno je tudi 
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Popolnoma neprevozen odsek po plazu v Ljubstavi maja letos

geomehansko poročilo s predlogom ukrepov. Nadaljnje sanacije se 
lotimo, ko nam uspe zagotoviti potrebna sredstva.«
Da je narava nepredvidljiva, spoznamo vsakokrat, ko nismo 
najbolje pripravljeni ali poučeni o njenih neljubih pojavih ali 
pa pri načrtovanju gradnje objektov ali pri urejanju okolice 
ne upoštevamo specifike sestave tal. Življenje na strmih tere-
nih ali ob njih zahteva več posluha in zanimanja za ustrezno 
ureditev terena, zasaditev rastlin, grmičevja in dreves, ki imajo 
pomembno vlogo pri preprečevanju morebitnih plazov. 
Mag. Janez Merc: »Med drugim so vzroki za nastanek plazov 
v veliki meri tudi v človekovem odnosu do okolja. Tako ljudje 
največkrat sami povzročamo vrsto napak, ki se kopičijo. Med te 
napake sodijo: laično podiranje dreves, nestrokovna odstranitev 
gozda, površinski posegi na terenu, gradbeni posegi v teren, napa-
ke pri urejanju izvirskih in meteornih voda, preobsežni posegi v 
okolje, neupoštevanje izvirov talne vode in podobno.«
Stroka občasno, a preredko opozarja na problematiko gra-
denj in posegov na plazovitih območjih in tako ljudje nimajo 
ustreznega znanja niti o zasaditvi niti o sečnji na težko obvla-
dljivih terenih. S tem ko ponekod morda zaradi estetskih 
razlogov podiramo vse, kar nam je na poti, mnogokrat nare-
dimo radikalno napako, saj ne pomislimo, zakaj je to ali ono 
drevo na strmem terenu morda koristno.
Mag. Janez Merc: »Plazovi, ki so tokrat nastali, so največkrat 
povezani z nekaterimi človeškimi napakami in izredno veliki-
mi količinami vlage, nastale po nedavnih neurjih. Ljudje delajo 
največkrat napake z napačno speljanimi vodami, z delom ceste, 
terase ali drugim posegom v hrib, brez ustrezne zaščite nabrežja. 
Vsekakor so posegi v gričevnat svet Haloz zelo zahtevni in jih je 
treba jemati strokovno. Ceste in poti je treba sproti nadzorovati, 
čistiti in pravočasno preprečiti vsako najmanjšo deformacijo.«
Žal so plazovi povezani s precej visokimi stroški, ki so potreb-
ni za sanacijo poškodovanih objektov, cestišč in druge infra-
strukture.
Mag. Janez Merc: »Večino manjših plazov na cestah je začetno 
saniranih, medtem ko bo konkretna sanacija povezana z zelo 
velikimi finančnimi sredstvi. Tudi končna sanacija plazov je pre-
ložena, saj je zraven projektov in zahtevne sanacije treba zagoto-
viti dodatna finančna sredstva, ki jih v tem trenutku ni. Vseka-
kor lahko rečemo, da v mnogih primerih obstajajo rešitve, v vseh 
pa ne. Vendar sta pri vsaki rešitvi pomembni tudi možnost in 
cena. Ne glede na ceno in ukrepe pa velja, da vsi dejavniki samo 
zmanjšajo tveganje in ogroženost, ne morejo pa povsem izločiti 
nevarnosti plazu, ki tako vpliva na kakovost življenja.«
Ljudje se ob načrtovanju gradnje svojih stanovanjskih in poči-
tniških objektov ponavadi ne sprašujemo, ali je parcela na 
plazovitem predelu, in tu mnogokrat naletimo na birokratske 
ovire, ki pa jih večkrat ne upoštevamo in mimo njih »na svojo 
roko« posegamo v naravo.
Mag. Janez Merc: »Problematika plazov pri objektih je največ-
krat povezana z nedoslednostmi pri izboru in pripravi zemljišča 
za gradnjo. Izbor zemljišča je v izključni pristojnosti lastnika, 
ki lahko poda tudi predlog za spremembo kmetijskih zemljišč v 
stavbna. Občina v tem primeru preveri, ali so izpolnjeni zakon-

ski pogoji, pri čemer gre za predpise različnih resorjev. Naslednji 
je na potezi lastnik, ki pridobiva gradbeno dovoljenje, ki ga izda 
upravna enota. Pri pripravi gradbene dokumentacije bi bile zelo 
koristne geomehanske raziskave, ki pa jih skoraj nihče nima, saj 
se v fazi načrtovanja gradnje izločijo vsi neobvezni stroški.«
Dejstvo je, da smo ljudje dostikrat nagnjeni k impulzivne-
mu reševanju nekaterih življenjsko pomembnih vprašanj ali 
pa nam zmanjka energije, da bi se dejansko poglobili v svoja 
načrtovanja in našli ustrezne nasvete pri strokovnjakih, sploh 
ko gre za tako pomembne zadeve, kot sta gradnja objekta in 
urejanje preostale infrastrukture, za kar moramo sodelovati 
tudi z občino in njihovim strokovnim kadrom.
Mag. Janez Merc: »Ljudje dostikrat naletijo na problem, ko 
jim je že uspelo urediti dokumentacijo in začeti gradnjo, kasneje 
pa so se morali soočiti z dejstvom, da je njihov objekt ogrožen. 
Potem mnogi pridejo na občino s kritiko, zakaj jih nekdo prej ni 
opozoril na možne nevarnosti. Žal pa v celotni fazi izbora loka-
cije, pripravi dokumentacije in izgradnje občine ni bilo zraven. 
Še več, nekateri bi vsako sodelovanje občine v tej fazi ocenili za 
administrativno oviranje njihovih pravic. Naj ob tem navedem, 
da je poslovna odločitev o gradnji povsem v pristojnosti investi-
torja, občina le opredeli nekatere globalne pogoje, ki pa z nastan-
ki nesreč nimajo dosti skupnega. Zato naj velja opozorilo vsem 
investitorjem, da preden se odločijo za gradnjo, preverijo, ali 
teren ogrožajo stoletne vode, tj. poplavna varnost, naredijo dober 
ogled in geomehansko raziskavo terena ter upoštevajo vse dejavni-
ke statike.«
Pri urejanju okolice na strmih pobočjih je torej več kot dobro-
došlo, da se najprej posvetujemo z ustreznimi strokovnimi 
službami in namenimo več pozornosti načrtovanju zasajanja 
dreves in drugega rastlinja, saj s svojim koreninskim sistemom 
pomembno pripomorejo k sidranju in preprečevanju erozije 
tal. Predvsem pa, da se pred vsakim posegom v naravo, kjer 
je možnost za plazove povečana, predhodno posvetujemo z 
ustreznimi strokovnjaki in upoštevamo predlagane ukrepe pri 
načrtovanju svojih želja.
Več o ogroženosti posameznih predelov v Sloveniji in ravna-
nju ob ogroženosti z zemeljskimi plazovi si lahko preberete na 
uradni internetni strani MASPREM.

Besedilo in foto: Marta Vrhovec
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Vroči dnevi – poskrbite, da ne bodo prevroči

Poletje velikokrat prinaša sušna 
obdobja, zaradi katerih priha-

ja do velike ali zelo velike požarne 
ogroženosti naravnega okolja. Prepo-
ved kurjenja odpadkov v naravnem 
in bivalnem okolju ureja v Sloveniji 
več predpisov.

Ukrepe in odgovornost za varovanje 
naravnega okolja pred požarom ureja 
Uredba o varstvu pred požarom v narav-
nem okolju. Kurjenje v naravi oprede-
ljuje tudi Zakon o gozdovih, občine z 
odloki določajo prepovedi in omejitve 
kurjenja v naravnem in bivalnem oko-
lju. Za nadzor so pristojni gozdarski, 
kmetijski, požarni inšpektor ali policija.
Okoljska zakonodaja (Uredba o odpad-
kih) določa, da morajo biti odpadki pri-
merno obdelani, torej ali predelani ali 
odstranjeni v skladu z določili uredbe, 
kar pomeni, da kurjenje odpadkov ni 
dovoljeno. V Sloveniji lahko v naravi 
kurimo le naravne nenevarne materiale, 
kot so fizično obdelan les, suhi ostanki 
rastlin, veje in podobno, torej snovi, ki 
nastajajo v kmetijstvu in gozdarstvu. A 
ljudje ne kurijo zgolj omenjenih sno-
vi, ampak tudi odpadke in druge stva-
ri, med njimi tudi nevarne, ki jih sicer 
nikakor ne smemo kuriti. Za takšne 
kršitve so predpisane visoke kazni.
V skladu z veljavno zakonodajo tako ni 
dovoljeno kuriti lesenih proizvodov, ki 
so obdelani s kemičnimi sredstvi, bar-
vo, laki, lepilom in podobnimi sredstvi. 
Prav tako ni dovoljeno z ognjem uniče-
vati snovi, ki spadajo po predpisih med 
odpadke, ali pri kurjenju uporabljati 
snovi, ki so vnetljive ali eksplozivne in 
nevarne, npr. barve, laki, naftni derivati 
ipd.

ČE ŽE – KDAJ KURITI
Kurjenje v naravnem okolju, razen v 
času razglasitve velike ali zelo velike 
požarne ogroženosti naravnega okolja, 
sicer ni časovno omejeno, je pa ob kur-
jenju treba biti pozoren in z njim prene-
hati v vetrovnem vremenu. 

Kako ravnamo, da ne bi prišlo do poža-
ra v naravi:
–  poskrbimo za urejeno okolico okoli 

stavb (gorljive snovi skladiščimo na 
varni razdalji);

–  odstranimo veje dreves v bližini zrač-
nikov in dimnikov;

–  v naravi kurimo samo na urejenih 
kuriščih, nikoli v suhih in vetrovnih 
dneh;

–  v ogenj ne mečemo doz pod tlakom 
in drugih vnetljivih snovi;

–  po končanem kurjenju ogenj in žerja-
vico pogasimo in pokrijemo z negor-
ljivim materialom;

–  v naravi nikoli ne odmetavamo cigare-
tnih ogorkov;

–  vozil ne parkiramo v suhi travi;
–  po gozdu se ne vozimo z motorji in 

avtomobili;
–  v gozdovih ne prižigamo ognjemetov;
–  dosledno upoštevamo prepovedi in 

omejitve uporabe ognja v času, ko je 
razglašena velika in zelo velika požar-
na ogroženost naravnega okolja. 

Če opazite kršitve, jih lahko naznanite 
Inšpektoratu RS za varstvo pred narav-
nimi in drugimi nesrečami, v času, ko 
je razglašena velika ali zelo velika požar-

Foto: arhiv PGD Videm

na ogroženost naravnega okolja, pa tudi 
Policiji.

PREDPISANE GLOBE
V začetku je treba poudariti, da lastni-
štvo zemljišča ne vpliva na razlike pri 
kurjenju, tako vas lahko doleti globa, 
ne glede na to, ali kurite na javnem ali 
zasebnem zemljišču. Globe so različne, 
od 200 do 6000 evrov. Fizičnim osebam 
tako grozi globa med 200 in 600 evrov, 
pravne osebe, samostojne podjetnike, 
posameznike in posameznike, ki samo-
stojno opravljajo dejavnost, pa lahko 
doleti globa od 1000 do 6000 evrov.

SMETI V GOZDU
Lastniki gozdov se pogosto srečujejo s 
problematiko nedovoljenega odlaganja 
smeti v gozdovih. Številni neozaveščeni 
in neodgovorni obiskovalci gozdov sme-
ti med hojo odmetavajo in tako smetijo 
gozd. Še večji problem so posamezniki, 
ki odpadke, namesto da bi jih oddali na 
ustreznem zbirnem mestu ali poobla-
ščenemu prevzemniku (npr. lokalnemu 
komunalnemu podjetju), te raje odpe-
ljejo v gozd in jih odvržejo v jarke, pod 
cesto ali ob gozdnih vlakah.
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»Kurežov podol« v Pobrežju ponovno lepo pokošen
Pri občinskem svetniku Ivanu 

Krajncu je v četrtkovem popol-
dnevu, 15. junija, bilo spet veselo, saj 
so se nekateri vaščani z nabrušenimi 
kosami ponovno odpravili v »Kure-
žov podol«, kjer jih je čakala visoka 
trava, ki jo je Ivan kasneje posušil v 
seno za živali. 

Od kod vam ideja za povabilo kraja-
nov v podol?
Ivan Krajnc: »Že nekaj časa sem razmi-
šljal, kako bi mladim pokazali košnjo na 
stari način, in že pri prvi je bilo res veli-
ko zanimanja, tako da odločitev, da to 
postane v Kurežovem podolu tradicija, 
ni bila težka.« 

Se vsako leto zbere večja množica kra-
janov ali prihajajo vedno samo prijate-
lji?
Ivan Krajnc: »Moram povedati, da šte-
vilke udeležencev ne povečujem, ampak 
se trudim, da povabim prijatelje, ki mi 
vedno stojijo ob strani. Dogodek ne 
poteka v sklopu občinskega praznika, 
čeprav je vsako leto tik ob osrednjem 
dogodku. Košnjo pripravljam v lastni 
režiji in je namenjena vsakomur, ki bi se 
je želel udeležiti.« 

Se udeleži tega druženja tudi kdo iz 
občinskih vrst? 
Ivan Krajnc: »Povabljeni so vsi, tudi 
letos je bil z nami nekdanji župan Bran-
ko Marinič, medtem ko je aktualni 
župan svojo odsotnost opravičil zaradi Dobro razpoloženi pobreški kosci

 Ivan Krajnc pri prvem brušenju kose

dogodkov, ki potekajo v sklopu občin-
skega praznika.«

Kako dolgo poteka košnja Kureževega 
podola? 
Ivan Krajnc: »Košnja traja kakšno uro, 
sicer pa je vse odvisno od tega, kako so 
kosci razpoloženi in kako jim kose reže-
jo. Če gospodar in gospodinja poskrbi-
ta za vse, kar sodi zraven, potem kose 
dobro režejo.«
Ivan Krajnc je tudi letos skupaj z ženo 
Vlasto odlično poskrbel za kosce pred 
košnjo in po njej. Trudil se bo tudi v 
prihodnje, ko ne bo več svetnik, da pri-
jatelje povabi na svoje dvorišče.

Besedilo in foto: MN

Kakršno koli odlaganje ali odmetavanje 
smeti v gozdu oz. naravi je nedopustno 
in kaže na nekulturen in neprimeren 
značaj posameznega človeka, ki ne razu-
me, da s takšnim ravnanjem škoduje 
okolju, v katerem dejansko sam živi, 
in s tem posredno škoduje tudi sebi. 
Takšno ravnanje je še toliko manj razu-
mljivo ob dejstvu, da imamo v Slove-
niji prevzem vseh vrst odpadkov (tudi 
nevarnih) iz gospodinjstev urejen in pri 
oddaji običajno ne nastanejo dodatni 

stroški ali so ti zelo majhni.
Glede odlaganja odpadkov v naravnem 
okolju je slovenska zakonodaja zelo 
jasna. V skladu z Uredbo o odpadkih je 
smeti prepovedano puščati v okolju, jih 
odmetavati ali z njimi nenadzorovano 
ravnati. Globe znašajo od 100 do 300 
evrov.
V praksi je žal tako, da posledice nekul-
turnega vedenja obiskovalcev gozdov, 
naj gre za poškodovanje tal, mladja, 
drevja ali smetenje, nosi lastnik goz-

da. Po zakonodaji gibanja v gozdovih 
(razen izjemoma) ni mogoče preprečiti. 
V primeru, da lastnik zaloti posamezni-
ke pri odlaganju odpadkov, lahko poda 
prijavo na policijo, pri tem pa tudi foto-
grafira storilce in njihova vozila, zabele-
ži registrsko številko, kar bo kot doka-
zni material v pomoč policiji.
Viri: https://lokalec.si, https://www.pisrs.
si, https://gozd-les.com.

Stanko Vinko,
vodja policijskega okoliša
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Aktivnosti DU Videm v polletnem obdobju 2023

Skupinska fotografija s pohoda 

Strokovna ekskurzija na Pohorje

Na ljubljanskem Tromostovju

Za nami je dobra polovica leta 2023, v tem obdobju 
smo bili člani Društva upokojencev Videm pri Ptuju 

zelo aktivni.

Februarja smo izvedli zbor članov. Tokratni je bil tudi volilni. 
Enoglasno je bilo izvoljeno novo-staro vodstvo. Vsi člani vod-
stva in upravnega odbora se zahvaljujemo članom za zaupa-
nje, potrudili se bomo po svojih najboljših močeh, da bomo 
zaupanje tudi upravičili.
14. marca smo se odpravili na pohod. Prehodili smo tako 
imenovano kulturno Srakačevo pot. Bilo nam je prijetno, na 
poti pa smo bili tudi pogoščeni s strani domačinov. Hvala jim 
za to, smo pa jih tudi povabili, da se nam naslednjič pridruži-
jo. Marec je hitro minil in aprila smo organizirali nov pohod. 

tu na Ptuju. Res je, da smo to nameravali kolesarjenje izvesti 
prej, a nam je nagajalo vreme. 
Moram omeniti, da je v tem času potekala tudi liga v visečem 
kegljanju. Tudi tukaj smo zelo aktivni, saj sodelujejo v ligi iz 
našega društva tri moške in tri ženske ekipe – ekipe Videm, 
Vareja in Pobrežje. Vsem tekmovalcem se zahvaljujem za 
aktivno sodelovanje in čestitke za rezultate, ki so jih dosegli. 
Najpomembnejše od vsega pa je, da se družimo in se sreču-
jemo, saj je to pravzaprav tudi namen. Verjamem, da bodo 
odgovorni iz občine spoznali, kako pomembne so vse te aktiv-
nosti starejših in nas tudi podprli pri prizadevanju za izboljša-
nje pogojev za delovanje.
Čeprav bo ta članek objavljen po občinskem prazniku, ob 
tej priložnosti čestitam našim članom in vsem krajanom. 
Naj velja rek: Boljše pozno kot nikoli. Hkrati čestitam tudi 
našim gasilcem PGD Videm ob njihovi 100-letnici delovanja. 
Zahvaljujem se jim za vse, kar so dobrega storili za naše kraja-
ne. Hvala tudi, ker znajo prisluhniti tudi nam upokojencem.
Vsem članom DU želim, da preživijo krasno poletje in da se 
nam v čim večjem številu pridružijo ob naših aktivnostih.

Besedilo in foto: Mirko Rihtarič, 
predsednik DU Videm

Tokrat nas je pod vodili ob reki Dravinji do Jurovcev, Tržca in 
se končala v Vidmu. Vmes smo imeli tudi postanek z okrepči-
lom, malico in pijačo.
Zelo aktiven je bil tudi maj. 9. maja smo organizirali stro-
kovno ekskurzijo na naše bližnje Pohorje. Izvedeli smo veliko 
novega, čeprav se nam včasih zdi, da že vse vemo, to sploh ne 
drži. Vodič Franček Pohorski nam je na zanimiv in zabaven 
način predstavil značilnosti Pohorja. Veliko novega smo izve-
deli tudi o cerkvici na Arehu.
25. maja smo se udeležili medgeneracijskega srečanja, ki je 
potekalo na Gospodarskem razstavišču v Ljubljani. Z vlakom 
smo se popeljali do Ljubljane, si ogledali razstavo rokodelskih 
del, prisluhnili smo poeziji, ki jo ustvarjajo upokojenci. Ob 
tej priložnosti je potekala tudi revija pevskih zborov društev 
upokojencev iz Slovenije. Ogledali smo si tudi našo prestolni-
co. Obiskali smo stolno cerkev, z gondolo smo se popeljali na 
Ljubljanski grad. Dan nam je minil, da smo morali kar pohi-
teti, da smo ujeli vlak.
Aktivnosti v maju s tem še ni bilo konec. V ponedeljek, 29. 
maja, smo izvedli tradicionalno kolesarjenje do Ptujskega 
jezera s postankom na Ranci in malico v gostišču Pri Tone-
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Tradicionalna delovna akcija v Trdobojcih

Številne aktivnosti članov DU Dolena

V soboto, 27. maja, je v Trdobojcih potekal »kulok« ali 
delovna akcija, na kateri se zberejo prebivalci hribo-

vitih Trdobojcev z namenom, da počistijo in uredijo cesti-
šče. 

Ob 8. uri se zbrala ekipa 19 odraslih in nekaj mladih nado-
budnežev. Za potrebe čiščenja so se razdelili v dve skupini in 
si traso ceste v dolžini 2,5 km razdelili na približno dve enaki 
razdalji. Organizacijo je prevzelo nekaj sovaščanov, ideja pa je 
izvirala tudi iz želje po druženju. S pomočjo delovne akcije so 
odmašili odtoke, ki so bili zasuti z listjem, zemljo in vejami, 
pokosili travo po nabrežinah ter pograbili in pometli ceste. 
Največji problem so v poletnih mesecih močni nalivi in neur-
ja, pozimi pa poledeneli sneg, ki ga morajo ročno odstranjeva-
ti. Akcija je tako trajala do 12. ure po njej pa sta sledila malica 
in druženje.

Mateja Topolovec Zbrana ekipa na delovni akciji. Foto: osebni arhiv

Člani DU smo se pripravili na junijska prazno-
vanja v počastitev sv. Vida, praznik občine 

Videm in dan državnosti, praznik Republike Slo-
venije. Dogovorili smo se, da se aktivno udele-
žimo čim večjega števila prireditev. Osnovni cilji 
so bili udeležba na krajevni prireditvi Haloška 
kuhna iz kotlička, srčkov pohod, občinski turnir 
v kegljanju na vrvici in osrednja proslava ob 17. 
občinskem prazniku.

Osemčlanska ekipa se je s pripravo stojnice in jedi 
izvrstno izkazala. Nismo bili zmagovalci, a naše jedi 
je kljub veliki količini (pribl. 30 l) zmanjkalo že ob 
14.30. Na stojnici se je ob kuhani hrani ves čas pri-
reditve našlo vedno kaj za pod zob, naj si bo za sla-
dokusce, ljubitelje slanega peciva ali prigrizka. Še za 
v kozarček naliti je bilo vedno zadosti, za staro in 
mlado občinstvo. Prireditev je obiskalo veliko naših 
članov. Za zabavo ob stojnici je skrbel naš trio »har-
monika, bas in trobenta«, ki je zaigral nekaj že skoraj poza-
bljenih viž. Okrog deset krepostnih članov in članic je odšlo 
na srčkov pohod z degustacijo. Zavriskali so ob prihodu na 
cilj!
Po končani občinski ligi v kegljanju na vrvici, kjer smo sode-
lovali v moški in ženski konkurenci, smo se 8. junija udeležili 
še turnirja v počastitev občinskih praznovanj.  
Tudi domače kegljišče na prenovljeni terasi doma krajanov je 
prenovljeno. Imamo dve postavitvi, ki smo ju posodobili. S 
talno oblogo (preprogo) smo zmanjšali hrup in dosegli izrav-

navo postavitvene plošče z igralno površino. Upamo, da bodo 
prav zaradi tega tudi boljši tekmovalni dosežki nastopajočih.   
Nismo pozabili niti na skrb za našo brajdo. Pridno obiramo 
divjake, obolele liste in grozde, vse v cilju, da bo jesenska bera 
zdrava. V juliju nas čakata le še vršičkanje in priprošnja, da ne 
bi bilo toče! 
Žal nam je, da smo zaradi premalo prijavljenih (le 33) morali 
odpovedati že pripravljen in načrtovan izlet v Novo Gorico, 
na Sveto Goro in v Štanjel na Krasu. Morda pa kdaj drugič!

Besedilo in foto: FL

Pogosto na sprehodu v skrbi za zdravje
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Tako je zadišalo po popečeni slanini in pečenih jajcih na oko. 
Foto: Vinko Hvalec

V poklon dnevu državnosti so nahrbtnike krasile slovenske zastave. 
Foto: Mateja Topolovec

Izlet na Veliko planino
V soboto, 24. junija, so se člani in podporniki OO SDS 

Videm v počastitev dneva državnosti odpravili na 
pohod na Veliko planino.

OO SDS Videm je kot vsako leto tudi letos organiziral izlet, 
tokrat na visokogorsko planoto v Kamniško-Savinjskih Alpah, 
ki se nahaja med Kamniškim sedlom in dolino reke Kamniške 
Bistrice. Planina je znana po svojih tradicionalnih pastirskih 
kočah, ki so značilne za to območje. Poleg tega je Velika pla-
nina priljubljena destinacija za pohodnike in ljubitelje nara-
ve, saj ponuja številne planinske poti, ki vodijo do različnih 
vrhov in razglednih točk. 
Pot z avtobusom so začeli v Vidmu in jo nadaljevali po avto-
cesti v smeri Slovenske Bistrice, Celja, izvoza Logarska doli-
na, Šentruperta, smeri Letuša, Mozirja mimo Savinjskega gaja 
v smeri Nazarja. V Nazarjah pa nadaljevali po glavni cesti v 
smeri Radmirja (zakladnice cerkvenih plaščev), v Radmirju 
levo čez Homc do Gornjega Grada čez Novo Štifto na vrh 
prelaza Črnivec (902 m), ki je nekoč pomenil deželno mejo 
med Kranjsko in Štajersko. Po pribl. 300 m spuščanja so zavi-
li desno v smeri Podvolovljeka, Kranjskega Raka, kjer so zavili 
na Veliko planino vse do parkirišča na Ošivcu (Mala planina). 
Energijo za vzpon so pridobili z okusim zajtrkom. Zadišalo je 
po popečeni slanini in pečenih jajcih na oko. Nato so začeli 
vzpon. Nove moči so si nabrali pri Domžalskem domu. Za 
tem so pot nadaljevali do Velike planine, ki je znana tudi po 
svojih številnih naravnih lepotah, kot so prostrani pašniki, 
cvetoče alpske rože, idilični razgledi in mirna narava. Poseb-
nost Velike planine je predvsem njena pastirska arhitektura. 
Na planoti je več kot 50 tradicionalnih pastirskih koč, ki so 

zgrajene v unikatnem slogu in imajo posebne strehe, pokrite z 
leseno skodlo. Te koče so bile zgrajene že v 18. in 19. stoletju 
in še vedno služijo svojemu namenu kot zavetišča za pastirje 
in obiskovalce. Ta edinstvena pastirska arhitektura daje Veli-
ki planini prav poseben čar in jo ločuje od drugih gorskih 
območij. Na vrhu so si ogledali kapelo Marije Snežne, ki je 
pomemben kulturni in verski simbol na Veliki planini ter pri-
ljubljena točka za obiskovalce, ki iščejo trenutek miru in tiši-
ne na planoti. 
V eni izmed lesenih koč sta jih pričakala prijazna gostitelja 
Robi in Meta ter jim pripravila čisto pravo pastirsko malico 
– kislo mleko in ajdove žgance. Ko so bili trebuščki polni, 
so se razdelili v dve skupini. Ena skupina se je odpravila na 
Gradišče, ki je s 1666 m najvišji vrh Velike planine. Ko sta 

se skupini ponovno združili, so se počasi odpravi-
li do avtobusa, ki jih je odpeljal do gostišča, kjer 
jih je čakalo pozno kosilo. S polnimi želodčki so 
se odpravili še na zadnje postajališče, v cerkev sv. 
Marije Zvezde v Novi Štifti pri Gornjem Gradu, 
kjer jih je pričakal tamkajšnji župnik. Pospremil 
jih je v cerkev in razložil zgodovino kraja. Sledila 
je pot domov. 
Vtisi so bili čudoviti, sprehodi po čudovitih trav-
nikih pa niso povzročali večje utrujenosti. Lahko 
se pohvalijo, da so pot zmogli tako najmlajši kot 
najstarejši, kajti starost pohodnikov se je gibala 
med 6 in 84 let. Da so vsi varno prispeli domov, 
pa se lahko zahvalijo Dušanu Hebarju, ki se je 
izkazal kot odličen planinski vodič.

Mateja Topolovec



Stran  35

NAŠ GLAS – OBČINA VIDEM – AVGUST 2023

Orači na obhodu. Foto: Boris Farič

Člani društva pred obnovljeno cimpračo. Foto: Benjamin Vidovič

ED Orači Okič in njihovo poslanstvo v Halozah
Davnega leta 1934 se je skupina mož odločila, da 

obudi pustne orače iz svojega otroštva. Zbralo se je 
osem mož in sestavili so skupino štirih kujekov, pokača, 
babe, koranta in godca s harmoniko. Prvi nastop so opra-
vili na prvi pustni povorki v Cirkulanah. Njihova osnovna 
želja so bili obhodi po domačih zaselkih na pustni torek 
in obuditev že pozabljenega zajčjega koranta. 

PREDSTAVILI NOVO PUBLIKACIJO
Člani društva so konec junija izdali bilten z naslovom Orači 
Okič in njihovo poslanstvo v Halozah. Predstavitev s proslavo 
je 24. junija potekala na Poslančecevi domačiji v Vareji, kjer 
so nam s svojimi prostori priskočili na pomoč koranti Demo-
ni, za kar smo jim hvaležni. Knjiga na 96 straneh v sliki in 
besedi opisuje dogajanja društvenih 30 let. Svoj prispevek, ki 
daje publikaciji težo, so dali etnolog Andrej Brence (Pokrajin-
ski muzej Ptuj - Ormož), mag. Adela Pukl (SEM Ljubljana), 
dr. Naško Križnar (upokojeni etnolog in antropolog na ZRC 
SAZU) ter Marijan in Benjamin Vidovič, ki ob vseh zapisih 
doda še zgodbe vaščanov, ki jih je anketiral v letih 2006–
2016. To prečudovito publikacijo, na katero smo ponosni, je 
za društvo oblikoval in natisnil Rado Škrjanc – Vejica, s. p.
Ob vseh aktivnih članih društva so bili navzoči visoki gostje, 
med njimi župan občine Videm Brane Kolednik, dr. Naško 
Križnar, predstavnica Pokrajinskega muzeja Ptuj - Ormož 
etnologinja Monika Simonič Roška, ravnateljica OŠ Cirkula-
ne - Zavrč Suzana Petek in številni drugi.
Za popestritev proslave so poskrbeli tamburaši iz Gorišnice 
in Mladi veseljaki Kulturnega društva Cirkulane. Podeljena 
so bila številna priznanja in zahvale. Za tekoče povezovanje 
in vodenje prireditve je poskrbel Rado Škrjanec. Na velikem 
ekranu so se vrtele fotografije, ki so ob pogledu nanje mnoge 
vrnile za nekaj let v preteklost. Za okusno in raznoliko hrano 
je poskrbelo kulturno društvo Bukovci – sekcija Pražilci, za 
pijačo in osvežilne napitke pa društvo Orači Okič.
V društvu je trenutno aktivnih 25 članov, v teh 30 letih pa je 
z društvom sodelovalo 144 članov. Nekateri so bili v društvu 
le kratek čas, drugi spet dalj časa. Predsednik društva in vodja 
je Benjamin Vidovič, ki vedno na prvo mesto postavlja člane.
Vir: arhiv ED Orači Okič 

ED Orači Okič

Želje so postale cilji, ki jih je bilo treba uresničiti. Kjer je 
volja, ciljev ni težko uresničiti. Že po dveh letih jim je uspelo 
izdelati zajčjega koranta, prav tako je Beno Vidovič prinesel 
v društvo kozjega koranta, ki ga je izdelal po vzorcu starega 
koranta iz časa druge svetovne vojne, najdenega pri njegovem 
dedku. Prva sestajanja skupine so bila v kuhinji takratnega 
vodje, nakar so si nedaleč vstran uredili prostore v stari cim-
prači. Tudi zunanjost zgradbe so obnovili z ometom iz »zma-
znice«. Skupina se je z leti povečala in se preimenovala v etno-
grafsko društvo ter registrirala na upravni enoti Ptuj. V skupi-
ni so sami spretni fantje, zato vso opremo izdelujejo sami, kar 
se vidi po številnosti različnih likov, ki jih društvo prikazuje 
v pustnem času. Poleg oračev so v društvu še štirinoga rusa, 
dvonoga rusa, baba nese deda v košu in skoraj petdeset let 
pozabljen haloški lik baba nese deda štuporamo ali »putojejc«.
Društvo je leta 2006 prejelo Murkovo listino, najvišje prizna-
nje s področja etnografije. So prejemniki številnih priznanj na 
državni ravni, znaka nesnovne dediščine, vpisani so v register 
nesnovne dediščine Slovenije kot nosilec oračev, opisani so v 
različnih knjigah in prikazani v mnogih filmih. Njihovi liki 
so razstavljeni v muzeju mask na Ptuju, v Slovenskem etno-
grafskem muzeju v Ljubljani, muzeju Hollywood v Severni 
Irski in v največjem muzeju mask v Kanadi. Imajo tudi svojo 
pesem o oračih in rusi, za kateri je melodijo napisal dr. Naško 
Križnar, besedilo pa Beno Vidovič in se v času pusta pogosto 
vrti.
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»Ljubezen je lahko kot jutranja kava«
Ob vznožju Dravinjskega Vrha, blizu cerkve sv. Jane-

za Krstnika, stoji hiša zakoncev Kokol. Njuna skupna 
zakonska pot traja že 52 let. Zlato poroko sta praznovala v 
času korone, toda prav tako je bilo prijetno obeležiti njuno 
zakonsko pot v krogu družine in ožjega sorodstva. Na vpra-
šanje, kaj jima pomeni beseda ljubezen, se oba malo poša-
lita. Ana pravi, da je ljubezen navada, kot jutranja kavica. 
(smeh) Ljubezen je zanju predvsem družina, njuna sinova z 
družinama, vnuki in pravnuk. Vlado pa po krajšem razmisle-
ku v šali doda: »Še pomnite, tovariši?« in se široko nasmeje.

Zakonca Kokol že nekaj let uživata v statusu upokojencev, čeprav 
sta vsak po svoje vse dneve okupirana z raznimi dejavnostmi. 
Vsako leto se še posebej dobro pripravljata na janževo žegnanje 
in na pogostitev vseh, ki pridejo na ta čudoviti lokalni praznik 
žegnanja travniškega cvetja. Medtem ko je Vlado bolj zapečkar-
ski, pa je Ana najbolj vesela, da lahko aktivno sodeluje v raznih 
društvih in druženju s sestrama. 

Ana, kar nekaj ljudi mi je povedalo, da izredno radi pojete in 
da ste aktivni v več društvih?
Ana Kokol: »Tako je. Petje mi je bilo položeno v zibelko. V 
osnovni šoli sem pela v šolskem pevskem zboru, ki ga je vodila 
izjemna profesorica glasbe Jožica Soko, s katero sva še danes v sti-
kih in radi obujava spomine. Pod njenim vodstvom smo osvojili 
2. mesto na državnem tekmovanju in več priznanj, sodelovali pa 
smo tudi na pevskih prireditvah v sosednjih državah. V osnov-
nošolskem zboru sem pela do 17. leta, še kot srednješolka. Igrala 
sem tudi v veseloigri Vasovalec. Potem sem več kot 40 let pela 
v pevskem zboru prosvetnega društva Videm, ki žal ne obstaja 
več. Sodelujem še v skupini ljudskih pevcev z imenom Vinogra-
dniki, s katerimi smo leta 2019 praznovali 40 let delovanja. Vsa 
leta pojem tudi v cerkvenem pevskem zboru. Sem tudi v društvu 
kmečkih žena, kjer večkrat letno pripravljamo pecivo in jedi za 
razne dogodke. Pomagam tudi pri urejanju cerkve sv. Janža.«

Vlado, menda radi zaigrate na harmoniko?
Vlado Kokol: »Ja, ob kakih priložnostih rad zaigram na harmo-
niko. Sem samouk. Sicer nisem tako družaben kot žena, ampak 
mi je v veselje, da jo lahko spremljam, ko poje, še posebej, ko se 
pridružita še njeni sestri. Igram na več kot 120 let staro harmo-
niko, toda njen zvok je še vedno odličen. Imam tudi klavirsko 
harmoniko in frajtonarico. Zelo dobro skrbim zanju, skoraj tako 
dobro kot za ženo, tako da so vse v dobri kondiciji.« (smeh)

Ana, povedali ste, da ste kot dekle hodili v Šturmovce po mle-
ko. Kakšen je bil status vaše družine v času vašega otroštva in za 
kateri poklic ste se odločili?
Ana Kokol: »Ja, kot dekle sem morala hoditi v Šturmovce po 
mleko s tisto kovinsko kanglico in tako sem spoznala svojega 

bodočega moža. V naši družini za razliko od Vladove ni bilo 
pomanjkanja, saj smo živeli skupaj z babico in dedkom, ki sta 
imela za tiste čase solidno pokojnino, moj oče je hodil v služ-
bo, medtem ko je bila mama gospodinja in je skrbela za nas tri 
hčerke. V času, ko sem se odločala za šolanje, nisem imela veliko 
izbire in sem se šla učit za šiviljo, nato pa končala še 5. stopnjo 
in bila potem 40 let zaposlena v tekstilni tovarni Delta Ptuj, ki 
se je kasneje preimenovala v tovarno Labod. Najprej sem delala 
kot serijska šivilja, nato pa kot vodja izmene, linije proizvodnega 
procesa.«

Vlado, rojeni ste bili v Šturmovcih in se priženili na Dravinj-
ski Vrh k Ani. Kako ste vi preživljali otroška leta in mladost?
Vlado Kokol: »Naša družina je bila precej revna in tako sem se 
že zgodaj naučil loviti ribe, da smo imeli kdaj tudi malo mesa na 
mizi. Osnovno šolo sem končal v Vidmu in nadaljeval šolanje na 
kovinarski srednji šoli, ki je imela tedaj prostore v Minoritskem 
samostanu na Ptuju in kjer je imela takrat svoje prostore tudi 
ptujska knjižnica. Izučil sem se za strojnega ključavničarja. V 
mladosti smo že kako ušpičili, ampak nič kaj tragičnega. Komu 
smo zvezali kolo z vrvjo, da se ni mogel peljati, ko smo lovi-
li ribe, smo si med seboj kradli čolne, da ni bil dolgčas. (smeh) 
Sami sebe smo gusarsko poimenovali "črni ribiči", saj smo se 
morali znajti brez dovolilnic. Zdaj bi mastno plačali za tak ribo-
lov.« (smeh)

Ana, s sestrama Marijo in Mileno ste zelo povezane, kar je izje-
mno v teh časih hitrega življenjskega tempa. Vse tri ste poročene, 
vi že 52 let, sestra Marija 45 in najmlajša Milena 37, kar so vse-
kakor spoštovanja vredna leta zakonskega stanu. Kaj vas najbolj 
povezuje in kako preživljate skupne trenutke?
Ana Kokol: »Me tri smo res sestre v pravem pomenu besede. 
Kljub razliki v letih smo od otroštva nerazdružljive in smo se 

Zakonca Kokol (Ana druga z leve) skupaj z Aninima sestrama 
(levo Marija, desno Milena)

NAŠI LJUDJE
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Urbanova sveta maša v Skorišnjaku

vedno skupaj igrale v "šumi", izdelovale punčke iz maha in se 
skupaj z drugimi otroki igrale "kavbojce in indijance". Zdaj nas 
že mnogo let združuje obvezna sobotna jutranja kavica, ki je na 
prvem mestu, pred vsem drugim. Ob kavi se pogovorimo o vseh 
tekočih stvareh in o vsem, kar nam leži na duši. Vedno si med-
sebojno pomagamo. Vse tri rade pojemo, saj sta nas starša že v 
otroštvu spodbujala k petju. Sestra Marija pa zelo dobro igra har-
moniko, včasih tudi skupaj z mojim možem. Imamo celo sku-
pno frizerko Damjano, čeprav pazimo, da nimamo iste frizure. 
(smeh) Za Marijo pravijo, da je bolj resna in zapečkarska. Rada 
piše, tudi pesmi, in si zapisuje dogajanja svoje družine, da ta ne 
bi šla v pozabo vnukom. Najmlajša Milena pa je pravi družinski 
biser, saj poskrbi za vsa večja družinska praznovanja in se lahko 
nanjo zanesemo v vseh situacijah. Tako kot jaz je bolj družabna 
in greva marsikam skupaj.«

Vlado, Ana, kako imata porazdeljena dela v hiši, kaj so vajine 
skupne aktivnosti in kako bi opisala drug drugega v enem stav-
ku?
Ana Kokol: »Pri nas Vlado dela vse, kar delam sama, in obratno, 
le da on ne zna šivati. Kuha pa zelo okusno, to menita tudi naji-
na sinova, starejši Vlado, ki se je priženil v Mursko Soboto in je 
včasih igral v prvi nogometni ligi, in mlajši Igor, ki živi doma in 
je lesarski mojster ter strasten gobar. Moj mož je človek, ki ne bi 

Ker maša poteka maja, otroci v sklopu šmarnic sodelujejo pri sveti 
maši.

Na majhnem hribu v Skorišnjaku se vsako leto zbere lepo število 
ljudi.

nikomur odrekel pomoči, ni pomembno, kdaj in kako. Ko sva se 
lotila gradnje hiše, je kljub triizmenskemu delu vsak prosti trenu-
tek namenil zidanju, urejanju hiše, kjer sem mu pomagala, kot 
so nam pomagali tudi najini sosedje, prijatelji. Pred 50 leti je bila 
taka medsebojna pomoč nekaj običajnega.«
Vlado Kokol: »Naša Ana je najboljša takšna, kot je, in naj tako 
super ostane. Sicer rada komandira (smeh), a jo imamo vsi radi, 
saj se njeno komandiranje vedno izkaže za dobronamerno. Znaj-
de se povsod, tudi v kuhinji, kjer nam vsak teden speče oku-
sno pecivo. Všeč mi je, da zna dobro vrtnariti in da je še "pri 
močeh", da spomladi tudi ves vrt sama preštiha. (smeh) Ne moti 
me, da gre rada od doma, saj se imava potem o čem pogovarja-
ti. Oba redno spremljava dnevne novice, šport in rada pogledava 
kak dokumentarni film.«

Kaj vama pomeni beseda zaupanje?
Ana Kokol: »Za naju je zaupanje iskrenost, da si poveš vse, četu-
di včasih kaj boli, in da znaš to sprejeti in iti naprej. To bi pripo-
ročala tudi mlajšim generacijam, ne da se v teh časih vsi razhajajo 
že zaradi vsake malenkosti in ne znajo nič potrpeti. Tako da bi 
lahko rekla, da je recept za dolgoleten zakonski stan kot star slo-
venski pregovor: "Potrpljenje je božja mast." Nama se je v več 
kot 50 letih skupne poti obnesel.«

Besedilo in foto: Marta Vrhovec

Med vinogradi na hribu v Skorišnjaku stoji kapela sv. 
Urbana oz. Blaževa kapela, kot ji pravimo domačini. 

Prvi zapisi o kapeli segajo v daljno leto 1705. Mati narava 
in zob časa sta večkrat pustila sledi na kapeli, zato je bila 
že nekajkrat obnovljena, nazadnje leta 2018. 

Domačini smo zelo ponosni na kulturni spomenik, ki pred-
stavlja podobo našega kraja, zato vsako leto zadnjo soboto v 
maju darujemo sveto mašo v čast zavetniku kraja. Na sončno 

soboto, 27. maja, je p. Klemen Slapšak daroval sveto mašo, 
na kateri se je zbralo lepo število ljudi. Slovesnost je obogatil 
tudi pevski zbor. Člani društva Kocil so pripravili pogostitev s 
pečenkami, dogajanje pa se je nadaljevalo ob glasbi domačih 
muzikantov. Krajani si želimo, da tudi mlajši rodovi ohrani-
jo spomin na kulturno dediščino in najdejo uteho pri našem 
zavetniku. V prihodnje si okrog kapele prizadevamo izgradnjo 
škarpe, ki bo kulturnemu spomeniku kraja dodala piko na i.

Besedilo in foto: Alen Orlač
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Živahna vidova nedelja

Društvo žensk Pobrežje na vidovi nedelji

Predstavil se je tudi aktiv žena iz Dolene.

Pater Klemen Slapšak je po maši opravil blagoslov vseh traktorjev 
in drugih delovnih strojev.

Na vidovo nedeljo je spet bilo veselo, saj je na praznič-
ni dan lepo vreme privabilo veliko občanov in tudi 

obiskovalcev od drugod.

Sveti Vid je bil rimski kristjan, ki je živel v 4. stoletju. Po 
legendi je bil mlad fant, ki je bil zelo pogumen v svoji veri 
in ni hotel žrtvovati bogovom rimskega imperija. Zato so ga 
preganjali in zaprli. Med zaprtjem je prestal številna mučenja, 
vključno z metanjem v vrelo olje in strupeno kačo, vse to je 

preživel z božjo pomočjo. Vendar je bil na koncu obglavljen 
in tako postal mučenik za svojo vero.
Sveti Vid je zelo priljubljen svetnik v krščanski tradiciji, še 
posebej v katoliški in pravoslavni cerkvi. Mnogi ga častijo kot 
zavetnika mladih, glasbenikov, gledališčnikov in ljudi, ki trpi-
jo zaradi epilepsije. Ob prazniku svetega Vida se v nekaterih 
državah organizirajo procesije, cerkveni obredi in praznovanja 
v njegovo čast. Tako je bilo tudi v nedeljo, 18. junija, ko se je 
praznovanje začelo s procesijo izpred samostanskega dvorišča, 
ob pritrkovanju na farne zvonove. Slovesno mašo ob godu sv. 

Blagoslov traktorjev za varno delo 
V nedeljo, 11. junija, je pri podružnični cerkvi sv. Dru-

žine na Selih potekal tradicionalni, že 16. blagoslov 
traktorjev in drugih delovnih strojev. Slovesnosti, ki je 
potekala tudi v sklopu letošnjega praznika Občine Videm, 
se je kljub nekoliko kislemu vremenu udeležilo veliko 
kmetovalcev, predvsem iz domače župnije. 

Uvodni pozdrav je vsem navzočim namenila članica ŽPS 
Rozika Murko. Sveto mašo je letos daroval p. Klemen Slap-

šak, obogatil pa jo 
je tudi Mešani cer-
kveni pevski zbor 
Sv. Družine. Ob 
koncu je zbrane 
nagovoril in poz-
dravil tudi videmski 
župan Brane Kole-
dnik, v imenu orga-
nizatorjev pa se je p. 
Klemnu in vsem, ki 
so pripomogli k lepi 

slovesnosti, zahvalil Roman Habjanič. 
Po maši se je dogajanje preselilo pred cerkev, kjer je p. Klemen 
opravil še slovesen blagoslov za varno delo vseh upravljavcev 
strojev s priprošnjo sv. Izidorju, zavetniku kmetov in kmečke-
ga stanu. Druženje se je končalo s pogostitvijo za vse navzoče.

Besedilo in foto: Petra Krajnc
Slovesnosti se je udeležil tudi videmski 
župan Brane Kolednik s soprogo.
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Tradicionalna janževa nedelja
z blagoslovom travniških rož

Ludvik Klajnšek s šopkom janževih rož

Veseli Jožeki

Ekipa z Dravinjskega Vrha z županom Branetom Kolednikom 

Vida, ki mu je posvečena farna cerkev v Vidmu, je daroval p. 
Vladimir Rufin.
Po maši je sledil blagoslov kipov sv. Klare in sv. Frančiška, ki 
stojita ob dovozu na samostansko dvorišče. Zahvala za orga-
nizacijo in izpeljavo dogodka gre tudi občini Videm in dru-
štvom naše občine, ki so po maši poskrbela za pogostitev z 
dobrotami na cerkvenem dvorišču, kjer se je druženje nada-
ljevalo do 13. ure. Za veselo razpoloženje so zaigrali tudi Vese-
li Jožeki. Tudi na to vidovo nedeljo smo bili deležni obiska 
predstavnikov pobratene občine iz Bednje.
Sončno vreme na praznično nedeljo je poleg vsega poskrbelo, 
da so vsi v Vidmu preživeli nepozaben dan.

Besedilo in foto: MN

V nedeljo, 25. junija, je bila v cerkvi 
sv. Janeza Krstnika na Dravinj-

skem Vrhu ob 10. uri že tradicional-
na janževa nedelja z mašo in blago-
slovom travniških in vrtnih rož. Na 
dogodku se je zbralo veliko doma-
činov in ljudi iz okoliških krajev, ki 
so k žegnu prinesli živopisane šopke 
travniškega in vrtnega cvetja, med 
katerimi so vsekakor izstopali zdravil-
ni rumeni cvetovi šentjanževke ali po 
haloško »janževe rože«.

Domačini iz občine Videm vedo, da se 
približuje janževa nedelja, ko se v naravi 
pojavijo »janževe muhe« ali po sloven-

sko kresničke, ki nam v juniju svetlikajo 
skozi noč. Ekipa domačinov z Dravinj-
skega Vrha ob cerkvi sv. Janža, eni naj-
starejših cerkva v Sloveniji, je tudi letos 
poskrbela za prijetno druženje in bogato 
pogostitev vseh prisotnih, ki so se jim 
kasneje pridružili tudi udeleženci 1. 
Županovega pohoda.
Sveto mašo z blagoslovom je vodil p. 
Klemen Slapšak, somaševal pa je p. Vla-
dimir Rufin. Pri sveti maši je pel mešani 
cerkveni pevski zbor sv. Vida iz Vidma. 
Veseli Jožeki KD Franceta Forstneriča iz 
Vidma in ljudski godci iz Hajdoš pa so 
z godbo ustvarili veselo vzdušje. 
Blagoslov travniškega in vrtnega cve-

tja poteka na janževo nedeljo, že odkar 
pomnijo najstarejše generacije. Ideja 
o pogostitvi vseh, ki pridejo na blago-
slov, se je porodila Ludviku Klajnšku in 
Ivanu Jakoliču, ob priložnosti za njuno 
srečno upokojitev. Na prvih pogostitvah 
so postregli z domačim pecivom in pija-
čo, ideje o sedaj že tradicionalni pogo-
stitvi pa se je domislil takratni p. Emil 
Križan, ki zdaj mašuje na Ptujski Gori.
Obiskovalcev janževega žegnanja je iz 
leta v leto vedno več in se z veseljem 
vračajo.

Besedilo in foto: Marta Vrhovec
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Lepa in doživeta aninska nedelja na Selih
V nedeljo, 30. julija, so pri sv. Družini na Selih slove-

sno obhajali tradicionalno aninsko žegnanje in tako 
sklenili večdnevno praznovanje v počastitev že 26. pra-
znika Krajevne skupnosti Sela. Mašo je letos ob somaše-
vanju domačih duhovnikov iz župnije sv. Vida daroval p. 
Emil Križan in med drugim blagoslovil nove pridobitve – 
notranjost cerkve je namreč junija dobila svežo podobo, 
novi pa sta tudi sliki sv. Frančiška in sv. Klare Asiške.

30-LETNICA ŽUPNIJSKEGA DOMA
Slovesno sv. mašo je daroval p. Emil Križan, tudi zato, ker na 
Selih letos obhajajo 30-letnico tamkajšnjega župnijskega doma. 
Pater Emil je bil namreč v času gradnje, ki se je začela leta 1991, 
gvardijan in župnik pri sv. Vidu in je takrat nase prevzel odgo-
vorno skrb za vso potrebno dokumentacijo, načrte in samo gra-
dnjo doma ter se pred 30 leti (17. 10. 1993) skupaj s številni-
mi farani veselili velike pridobitve za Sela in celotno župnijo. 
V svojem pozdravnem nagovoru na začetku maše se je spomnil 
vseh prizadevnih selskih faranov, med drugim zidarskih moj-
strov Jožeta Jerenka in Jakoba Cebeka, tesarskih mojstrov Franca 
Smolingerja in Ivana Murka, kuharice Marije Veselič pa Katice 
in Alojza Muzeka ter številnih drugih, ki so s svojo požrtvoval-
nostjo in prostovoljnim delom pripomogli, da so na Selih dobili 
svoj župnijski dom, ki ga uporabljajo za pastoralne potrebe in 
tudi druge dogodke v kraju.

BLAGOSLOV NOVIH PRIDOBITEV
Med mašo je p. Emil blagoslovil tudi nove pridobitve. V juniju 
so v cerkvi potekala pleskarska dela, ki jih je opravilo slikople-
skarstvo Roberta Hameršaka iz Pobrežja. Notranjost cerkve je 
tako zasijala v novi, sveži podobi. Lani je bil v sklopu novega 
kora prepleskan prezbiterij, letos pa so se dela nadaljevala v cer-
kveni ladji in na koru. Velika zahvala gre prizadevnim pleskar-
skim mojstrom in vsem pridnim rokam, ki so v dneh obnove 
velikodušno priskočile na pomoč. Cerkev je poslej bogatejša za 
dve verski podobi – to sta sliki sv. Frančiška in sv. Klare Asiške.
Slovesnost so obogatili tudi pevci Mešanega cerkvenega pevske-
ga zbora sv. Družine pod vodstvom organista Sandija Potočni-
ka, ki je lani obeležil 10-letnico delovanja. Ob koncu sv. maše 
je zbrane nagovoril tudi videmski župan Brane Kolednik in se 
vsem zahvalil za tradicijo ohranjanja tega lepega praznika na 
Selih. Aninsko praznovanje se je končalo z veselim druženjem 
ob stojnicah prizadevnih gospodinj iz aktiva žena Sela, Društva 
Kuhla iz Dolene in DPŽD Lancova vas, ki so tudi letos poskr-
bele za odlične domače dobrote.

Besedilo in foto: Petra Krajnc

Slovesnost je letos vodil p. Emil Križan, ki je pred dobrimi 30 leti 
dal pobudo za gradnjo selskega župnijskega doma. Ob koncu 
maše so se mu hvaležni verniki tudi za to zahvalili z majhno pozor-
nostjo.

Zbrane je nagovoril tudi videmski župan Brane Kolednik in v svo-
jem nagovoru med drugim čestital za dolgoletno ohranjanje lepe 
tradicije aninskega žegnanja. 

Po maši se je veselo praznovanje nadaljevalo pred cerkvijo, kjer 
so gospodinje s Sel, iz Dolene in Lancove vasi za vse obiskovalce 
bogato obložile svoje stojnice z domačimi dobrotami.

Čeprav je sprva kazalo, da bo letošnja aninska nedelja dežev-
na, se je malo pred 10. uro, ko se je začelo slovesno prazno-
vanje, vendarle prikazalo sonce. Številne vernike, teh je bilo 
letos več kot minula leta, je cerkev sv. Družine tudi letos pri-
čakala bogato ozaljšana z venci iz žingerla. Pohvalno je, da to 
lepo slovensko navado na Selih še ohranjajo, za kar gre zahva-
la prizadevnim ženam s Sel, iz Lancove vasi in Dolene, ki se v 
dneh pred slovesnostjo najprej odpravijo po žingerili, nato pa 
ga ob večerih skupaj spletejo v vence.
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IZ NAŠE ŠOLE IN VRTCA

Z ravnateljem OŠ Videm
o šolskem letu 2022/2023

Po besedah nekaterih je letošnje šolsko leto zelo hitro minilo. 
Morda zato, ker je pouk ves čas potekal izključno v šoli in nič 
več na daljavo, šolski dnevi pa so bili ob rednem pouku zapol-
njeni s številnimi zanimivimi dejavnostmi in dogodki. Čeprav 
so se kdaj pa kdaj morali soočiti tudi z neprijetnimi situaci-
jami, je bilo po besedah mag. Roberta Murka, ravnatelja OŠ 
Videm, to šolsko leto pestro, zanimivo, raznoliko, predvsem 
pa uspešno.

Kako bi ocenili uspešnost končanega šolskega leta? Katere 
dosežke in dogodke bi izpostavili?
Mag. Robert Murko: »To šolsko leto bi ocenil kot eno izmed 
uspešnih. Veseli smo, da smo po nekaj letih oziroma po tem 
koronskem obdobju celotno šolsko leto preživeli v šolskih 
prostorih. Uspešni smo bili tudi pri odkrivanju pokoronskih 
posledic pri učencih, saj so razredniki, učitelji in svetovalna 
služba bili pozorni na obnašanje in počutje učencev. Mnogi 
so v omenjenem obdobju doživljali različne stiske, ki so se 
šele sedaj pokazale v vsej razsežnosti. Sicer pa smo v tem šol-
skem letu nadgrajevali dobro zastavljene načrte. Na podružni-
ci Leskovec smo novembra praznovali 110 let šolske zgradbe. 
Veseli smo, da nas je ob tem visokem jubileju obiskal tudi 
sedanji minister dr. Darjo Felda, ki je bil takrat še držav-
ni sekretar na šolskem ministrstvu. Z obiskom nas je takrat 
počastila tudi dr. Milena Kerndl, predstavnica Zavoda za šol-
stvo. 
Uspešno smo izvedli vse načrtovane dejavnosti v okviru 
rednega in nadstandardnega programa, vse šole v naravi, pro-
jekte, prireditve. Dodali smo še aktivnosti, s katerimi smo se 
seznanili med potekom šolskega leta.
Učenci so bili uspešni na tekmovanjih s področja znanja in na 
športnih tekmovanjih. Dosegali so celo prva mesta, s tem pa 
promovirali našo šolo in hkrati motivirali preostale učence za 
gibanje. Letos smo uvedli rekreativni odmor, ki so ga učenci 
odlično sprejeli. Na ta način z dodatnimi gibalnimi dejavnost-
mi in z zdravim načinom življenja odpravljamo še eno poko-
ronsko posledico. 
Izpostavil bi še izjemen uspeh otroškega pevskega zbora, ki je 
dosegel zlato priznanje na regijskem tekmovanju. Sodelovali 
smo v projektu Otroci pojejo. Ponosni smo na naši polfina-
listki, ki jima želimo uspešno uvrstitev v veliki finale, ki bo 2. 
septembra. Na državnem tekmovanju Logična pošast je dru-
gošolka dosegla vse točke in postala državna prvakinja. Naši 
učenci so bili uspešni tudi v projektu Mladi podjetniki, osva-
jali nagrade na likovnih natečajih, natečaju ESET Slovenija 
in drugih. Letos pa smo gostili celo državno tekmovanje iz 
poznavanja flore.

Ravnatelj mag. Robert Murko in dr. Darjo Felda, minister za vzgojo 
in izobraževanje, v Leskovcu. Foto: Iztok Roškar

Seveda je raznovrstnih dosežkov še veliko več, zato vas vabim, 
da obiščete spletno stran šole zavod.solavidem.si, ob tem pa 
prelistate še šolsko glasilo.«

Na kaj ste kot ravnatelj najbolj ponosni v vaši šoli?
Mag. Robert Murko: »Ponosen sem, da šolsko delo poteka 
odlično, k čemur najbolj prispeva kolektiv, ki je strokoven, 
empatičen, srčen. Letos smo še več pozornosti namenili obli-
kovanju ciljev in dejavnosti na vzgojnem področju. V prete-
klih letih smo uspešno začeli projekte spoštljive komunikacije, 
osmih krogov odličnosti, s pozitivno disciplino. Za reševanje 
medvrstniških konfliktov izvajamo mediacijo kot učinkovito 
orodje, ki učence uči, kako se soočiti in reševati konflikte, saj 
se bodo v življenju s tem velikokrat srečali. Učimo jih, da ne 
prizadenejo drugih ljudi, da znajo poslušati, da so empatični.
Ponosen sem tudi na dobro sodelovanje s starši. Ker smo 
manjša občina, smo med seboj bolj povezani, zato imamo z 
večino staršev dober sodelovalni odnos, znamo si prisluhniti, 
čeprav se tudi tu najdejo izjeme. Vsekakor gradimo na dobri 
večini, hkrati pa si prizadevamo pritegniti tudi tiste starše, ki 
se za zdaj še ne zavedajo dovolj pomena sodelovanja v dobro 
njihovih otrok.«

Minulo leto se je povsod veliko govorilo o medvrstniškem 
nasilju, spletnem nasilju, samopoškodovanju, kajenju, alkoho-
lu med učenci. Kateri so bili največji izzivi, s katerimi ste se v 
preteklem letu srečevali na OŠ Videm? Kako ste jih premostili?
Mag. Robert Murko: »O medvrstniškem in spletnem nasilju 
se zaposleni in učenci izobražujemo že veliko let. Po dogodkih 
v Celju in Srbiji tej tematiki posvečamo še več pozornosti. Z 
učenci se veliko pogovarjamo. Omenjeni projekti pripomore-
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jo tudi k preprečevanju nasilja. Učence vzgajamo, da uporabi-
jo ustrezne pristope pri preprečevanju in reševanju konfliktov.
Izzive so predstavljala tudi samopoškodovanja, k sreči v manj-
ši meri. Največ je bilo kajenja vejpov in uporabe fug, zato 
smo organizirali še dodatna predavanja, ločena za razredno 
in predmetno stopnjo. Starše učencev 8. in 9. razredov smo 
povabili na izredne roditeljske sestanke, na katerih smo sku-
paj iskali načine preprečevanja in reševanja kajenja v šoli, pred 
šolo in v večini primerov tudi doma. S podporo staršev smo 
sprejeli pomembne odločitve. Skupen pristop je pripomogel 
k zmanjšanju števila teh dogodkov. Proti koncu šolskega leta 
smo zaznali še posamezne primere, ki smo jih s pogovori z 
učenci tudi uspešno rešili. Pri tako zahtevnih situacijah brez 
tesnega sodelovanja s starši ne bi bilo uspeha.
Za učence od 6. do 9. smo pripravili še dodatna predavanja 
zunanjih izvajalcev predvsem z namenom ozaveščanja in pre-
prečevanja, da učence v prvi vrsti odvrnemo od poskušanja 
prepovedanih substanc.«

Katere spremembe in izboljšave ste uvedli pri poučevanju, 
za izboljšanje šolske klime in pri zagotavljanju varnega učne-
ga okolja?
Mag. Robert Murko: »Najpomembnejše je usposabljanje 
zaposlenih, da nadgrajujejo znanje in veščine, s katerimi pri-
spevajo k izboljšanju klime v razredih, med zaposlenimi in pri 
učencih. Pri zagotavljanju varnega učnega okolja je ključen 
prav odnos med učenci, starši in zaposlenimi. Gre za deležni-
ke tako imenovanega pedagoškega trikotnika, ki lahko samo 
v sodelovalnem, povezovalnem odnosu zagotavljajo primerne 
učne pogoje in omogočajo uspešno učno delo. 
Izvedli smo tudi delavnice na temo krepitve kompetenc zapo-
slenih, da smo lahko ustvarjali in vzdrževali varno in spodbu-
dno učno okolje.«

Kako ste vključevali starše in širšo skupnost v življenje šole?
Mag. Robert Murko: »V tem šolskem letu smo okrepili sode-
lovanje z lokalno skupnostjo, ki je bilo že doslej na zavidljivi 
ravni. Z nekaterimi društvi že tradicionalno sodelujemo več 
let, kot na primer z gasilskimi društvi, aktivi kmečkih žena, s 
planinskimi društvi, z društvom upokojencev, ki vsako leto na 
začetku šolskega leta pomaga pri prometni varnosti v okolici 
šole. Člane različnih društev povabimo k sodelovanju na šol-
skih dejavnostih in prireditvah. Zadovoljni smo, da se vedno z 
veseljem odzovejo in izjemno potrudijo. 
Pomembni so ozaveščanje o naravni in kulturni dediščini 
domače občine in ohranjanje le-te, prenašanje in krepitev pri-
padnosti domačemu okolju na učence in krepitev medgenera-
cijskega sodelovanja. V vrtcu so temu namenjeni dan z dedki 
in babicami (simbioza giba), druženje s starši v vrtcu in šoli 
ter ob koncu šolskega leta Šport in špas, na katerem se druži-
mo vse generacije.«

Kako ocenjujete sodelovanje in podporo s strani ustanovite-
ljice Občine Videm?

Mag. Robert Murko: »V zadnjem obdobju je podpora odlič-
na. Med nami teče dober dialog, zato je za materialne pogoje 
in projekte vedno posluh, omogočijo nam finančno podporo 
pri projektih in dejavnostih, ki jih želimo uvajati v življenje 
šole in vrtca. 
Skupaj z občino načrtujemo širitev vrtca pri POŠ Sela. Veseli-
mo se novogradnje vrtca v Vidmu, saj se že veliko let srečuje-
mo s prostorsko stisko v vrtcu pa tudi v šoli. Z novim vrtcem 
bi prostore obstoječega vrtca namreč preuredili v učilnice. 
Prostori novega vrtca na novi lokaciji bodo z desetimi oddelki 
pokrili potrebe po vrtčevski dejavnosti.
Vsekakor smo Občini Videm nadvse hvaležni za posluh in 
podporo. Želimo si, da tako zgledno sodelujemo tudi v pri-
hodnje.«

Trenutno poteka veliko polemik o tem, kakšna naj bo šola v 
prihodnosti. Kakšna je vaša vizija dobre osnovne šole?
Mag. Robert Murko: »Trenutno se spreminja zakonodaja. 
Pripravlja se sprememba oziroma dolgo pričakovana prenova 
šolskega sistema. Naša vizija dobre osnovne šole je takšna šola, 
ki vzgaja in pripravlja učenca na življenje, v kateri so najpo-
membnejše vrednote znanje, človečnost, empatija, spoštovanje 
in veščine spoštljive komunikacije ter dobri odnosi. Dobra 
šola učenca pripravi in opolnomoči za življenje.«

Kaj se bo čez poletje dogajalo v šoli? Načrtujete kakšna 
obnovitvena oziroma razširitvena dela?
Mag. Robert Murko: »Izvajala se bodo vzdrževalna dela, 
torej pleskanje, brušenje parketov, pa tudi generalna čiščenja. 
Na Selih se bodo začela gradbena dela. Uredila se bo učilni-
ca na prostem pri OŠ Videm. V Leskovcu se bodo na mestu 
nekdanjega sadovnjaka začela pripravljalna dela za ureditev 
doživljajske naravoslovne učne poti. Pri vrtcu se bodo uredila 
ograja in igrala.«

Kakšne načrte imate za naslednje šolsko leto? Pripravljate 
kakšne novosti, spremembe, izboljšave?
Mag. Robert Murko: »Vsekakor bomo učitelji in učenci nad-
grajevali znanje, veščine, komunikacijske in gibalne sposobno-
sti in spretnosti, razvijali medosebne odnose in sodelovanje, 
pripadnost razredni skupnosti, šoli, kraju. Zagotovo bomo 
pridobili veliko novih izkušenj. Še naprej bomo skrbeli, da 
se bodo učenci v šoli počutili varne, sprejete, slišane, da bodo 
aktivni soustvarjalci šolskega vsakdana.
Z Zavodom za šolstvo se bomo lotili projektne naloge Varno 
in spodbudno učno okolje v trajanju dveh let, pri čemer že 
imamo dobre temelje, s strokovno podporo pa jih bomo še 
obogatili. 
Začelo se bo tudi sodelovanje v triletnem projektu Dvig 
digitalnih kompetenc, saj digitalna pismenost postaja vse 
pomembnejša. Pri tem bomo sodelovali z okoliškimi šola-
mi, Zavodom Bistra in nekaterimi podjetji. Dejavnosti bodo 
vključevale učence, starše in učitelje.«
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Kaj bi sporočili učencem in njihovim staršem ob koncu šol-
skega leta?
Mag. Robert Murko: »Učencem čestitam za vse uspehe, ki so 
jih dosegli v tem šolskem letu, in za vse pridobljene izkušnje, 
za katere verjamem, da so bile nadvse poučne. Vesel sem, da 
so okrepili prijateljstva in skrbeli za medsebojno povezanost 
ne samo znotraj posameznih oddelkov, temveč tudi med sta-
rejšimi in mlajšimi učenci.
Učencem želim lepe počitnice, da se spočijejo, naj čas preživi-
jo s prijatelji, s svojimi najbližjimi, naj bodo aktivni, se veliko 
smejijo in se septembra spočiti vrnejo v šolske klopi.

Staršem se zahvaljujem za dobro sodelovanje, podporo in 
razumevanje pri našem delu, saj se jih večina zaveda, da je to 
ključ do uspeha. Le skupaj lahko naredimo največ za dobro 
njihovih otrok. Vsem skupaj želim lepe poletne dni in vse 
dobro!«
Ravnatelju Robertu Murku se zahvaljujemo za prijeten 
pogovor in mu želimo, da se tudi sam spočije in si nabere 
moči za novo šolsko leto. Učencem pa želimo sproščene, var-
ne in zdrave počitniške dni!

Manja Vinko

Zlati odličnjaki
Osnovnošolsko izobraževanje je 

temelj v življenju vsakega člove-
ka. Devet let hitro mine, še posebej, 
če se učenci radi učijo, če so radove-
dni in iščejo nova znanja še na drugih 
področjih, če se jim ni težko soočiti s 
kakšnim večjim izzivom. Ves trud je 
na koncu zagotovo poplačan z uspe-
hi in občutkom zadovoljstva.

Učenci, ki so vseh devet let posegali po 
najvišjih rezultatih, so se sredi junija 
zapisali med zlate odličnjake. Letos ji je 
sedem. To so Hana Jeromel, Pia Krajnc, 
Rebeka Murko, Eva Vidovič Sitar, Julija 
Božičko, Vid Krajnc in Ela Strelec z OŠ 
Videm ter Marsel Jelen s POŠ Leskovec.
Zlate odličnjake sta 12. junija sprejela 
tudi župan Občine Videm Brane Kole-
dnik in podžupanja Vesna Vinko. Učen-
cem sta čestitala, z njimi poklepetala o 
načrtih za prihodnost in jih prijazno 
pogostila. Učenci so županu v spomin 
podarili zelenega palčka, imenovanega 
»Zvonko III. Haloški«, ki bo poslej kra-
sil njegovo pisarno. Župan pa je deve-
tošolce povabil na osrednjo občinsko 
prireditev, na kateri jim je podelil zlate 
petice. Zaželel jim je veliko uspehov v 
nadaljnjem izobraževanju in izrazil upa-
nje, da se vrnejo v domačo občino.

KAJ SO POVEDALI NEKATERI 
IZMED NJIH

Hana Jeromel: »Šolanje bom nadaljevala 
na Drugi gimnaziji Maribor. Ne vem še, 
kateri študij bom izbrala. Moji največji 
dosežki v osnovni šoli s področja zna-

Zlate odličnjake in njihove razrednike sta sprejela župan Brane Kolednik in podžupanja 
Vesna Vinko.

nja so srebrno priznanje na državnem 
Cankarjevem tekmovanju, priznanje 
diamantni kenguru na matematičnem 
tekmovanju in nastop v TV-oddaji Male 
sive celice, v kateri smo se z ekipo uvr-
stili celo v osmino tekmovanja. Uspe-
šna sem tudi v športu, saj sem bila vseh 
devet let zmagovalka na šolskem krosu, 
v 5. razredu medobčinska prvakinja in v 
9. razredu podprvakinja v krosu pa tudi 
medobčinska prvakinja v teku na 1000 
metrov. 
V prostem času se ukvarjam s cestnim 
kolesarstvom in sem večkratna držav-
na prvakinja v cestni dirki, dvakrat sem 
zmagala v Pogi pokalu, trikrat sem dose-
gla skupinsko zmago na etapni dirki za 
veliko nagrado Idrije, dvakrat pa skupin-
sko zmago na etapni dirki po Dolenjski. 
Zmagala pa sem tudi na veliki nagradi 
RTC Gače, na Pokalu Sandija Papeža 
(velika nagrada Gabrje), na Pokalu Poli, 
na veliki nagradi Avtomojster, na veliki 

nagradi Občine Vodice, v Komendi idr.
Osnovno šolo si bom najbolj zapomni-
la po druženju v odmorih, na dnevih 
dejavnosti in na raznih ekskurzijah. 
Vsem učencem želim, da čim bolj uživa-
jo poletje, saj bo 1. september hitro pred 
vrati.«
Pia Krajnc: »Vpisala sem se v Srednjo 
zdravstveno in kozmetično šolo Mari-
bor, smer kozmetični tehnik. O poklicu 
še ne razmišljam, saj me zanima veliko 
stvari, najbolj pa ličenje in vse, kar je 
povezano s kozmetiko. Največ svojega 
prostega časa posvetim glasbi, predvsem 
kvartetu. Že peto leto obiskujem Vokal-
no šolo Arsana. Moji večji dosežki so 
prvo in drugo mesto ter glavna nagra-
da na festivalu Panonia, drugo mesto 
na festivalu Školjkice v Novem Sadu in 
drugo mesto na festivalu Razigrane note 
v Zagrebu. Osnovno šolo si bom najbolj 
zapomnila po odnosih, ki smo jih spletli 
v teh devetih letih. Preostalim osnovno-
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šolcem sporočam, naj izkoristijo skupni čas, saj bo še prehitro 
minil.«
Eva Vidovič Sitar: »Vpisala sem se na Tretjo gimnazijo Mari-
bor, smer predšolska vzgoja. Po opravljenem šolanju bi rada 
postala učiteljica razrednega pouka, saj me delo z otroki nav-
dušuje in veseli. V prostem času se ukvarjam z gasilstvom. Že 
skoraj deset let sem vključena v Prostovoljno gasilsko dru-
štvo Sela, kjer se udeležujemo številnih tekmovanj. Moj prvi 
večji dosežek je bilo tretje mesto na Državnem kvizu gasilske 
mladine, ki sem ga z ekipo pod mentorstvom Anje Mohor-
ko dosegla leta 2018. Dosegla sem še veliko dobrih rezultatov, 
najbolj ponosna pa sem na letošnji dosežek, ko sem z enako 
ekipo kot leta 2018 dosegla naziv državnih prvakov na Držav-
nem kvizu gasilske mladine. Tokrat je bil naš mentor Alojz 
Auer. Osnovne šole Videm se bom najbolj spominjala po 
dobrem vzdušju v razredu, povezanosti in uspešnem učenju. 

Vsem učencem sporočam, da naj odkrivajo in razvijajo svoje 
talente.«
Ela Strelec: »Vpisala sem se na Gimnazijo Ptuj. Glede pokli-
ca, ki ga želim opravljati, še nisem odločena. V prostem času 
se družim s prijatelji in sem članica Prostovoljnega gasilskega 
društva Sela, v katerem sem zelo uspešna, saj gremo 9. sep-
tembra na državno tekmovanje iz orientacije na Kras. Osnov-
ne šole se bom najbolj spominjala po prijateljstvih in lepih 
trenutkih.«
Konec devetega razreda predstavlja pravo prelomnico v življe-
nju mladostnika. Skupna pot s sošolci je končana, sedaj bodo 
odšli vsak po svoji poti do želenega poklica. Vse dobro na nji-
hovi nadaljnji poti jim želimo učenci in zaposleni v Zavodu 
OŠ Videm!

Besedilo in foto: Manja Vinko

Zlato otroškega pevskega zbora Videm, 
Leskovec, Sela
V soboto, 27. maja, so se pevci otro-

škega pevskega zbora Videm, 
Leskovec, Sela udeležili regijskega 
tekmovanja otroških in mladinskih 
zborov, ki je potekalo v Gornji Radgo-
ni. 

Vsako leto se pevci v zborih lahko ude-
ležijo revije pevskih zborov, kjer se pred-
stavijo širšemu ptujskemu območju. 
Ocenjevalka predlaga zbore za višjo 
raven, za regijsko in/ali državno raven. 
Naš zbor je bil letos predlagan za tek-
movanje na najvišji nivo, kamor smo 
se uvrstili tudi pred štirimi leti, a je bil 
dogodek zaradi epidemije takrat odpo-
vedan. 
Po odločitvi, da se udeležimo regijskega 
tekmovanja, ki je obsegalo Štajersko in 
Prekmurje, smo takoj začeli priprave. 
Na urniku so ostajale redne pevske vaje, 
hkrati pa smo začeli redne tedenske sku-
pne vaje vseh treh šol, saj je pri zboru 
zelo pomembno, da se dobro uglasi in 
glasovi poenotijo. Na podružničnih 
šolah sta pevce pripravljali učiteljici 
Janja Medvešek in Maja Belčič Kralj. 
Ob vseh pripravah smo imeli vaje tudi 
z instrumentalisti, na klavirju nas je 
spremljal učitelj Glasbene šole Karol 
Pahor Ptuj, Tom Hajšek, eden izmed 

Mladi pevci med nastopom v Gornji Radgoni. Foto: Manja Vinko

tolkalistov na tekmovanju je bil njihov 
učenec Nik Kozel, drugi pa naš učenec 
Vid Krajnc. Pripravili smo uniforme, 
saj je to tista pika na i, da se na odru 
pevci počutijo kot pravi profesionalci. 
Avtobus je bil naročen, učitelji spremlje-
valci so pa tudi že komaj čakali, da nas 
pospremijo na tekmovanje. 
Prišel je dan D, ko smo se vsi dobili 
pred šolo Videm, naložili vse potrebno 
na avtobus ter se odpravili proti Gornji 

Radgoni. Tam so nas čakale učilnica, 
hostesa, ki je skrbela za pravočasne pri-
hode in odhode, ter nepogrešljiva mali-
ca. 
Na kratko smo se upeli, ob 11.51 smo 
imeli tonsko vajo, da preizkusimo zvok 
v dvorani ter preverimo postavitev pev-
cev in inštrumentov na odru. Nato smo 
malicali, izvedli še eno upevanje, da so 
bile naše glasilke res dobro pripravlje-
ne, in se preoblekli. Z nestrpnostjo smo 
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Župan sprejel zlate pevce

Župan se je z mladimi pevci veselil njihovih uspehov.

čakali, da bo ura 13.00, ko se bo začel koncert. Na vrsti smo 
bili drugi. 
Počutje in občutki na odru so bili fantastični in zelo smo bili 
zadovoljni, saj so bili aplavzi tako bučni. V občinstvu je bilo 
namreč veliko naših domačih, ki so nas prišli spodbujat, in 
ravnatelj, mag. Robert Murko. Oder smo zapustili ponosni 
nase, na naše delo in sporočilo, ki ga prek petja dajemo občin-
stvu: Pesem ni občutek, temveč spoznanje. (Rainer Maria Rilke)
Zadovoljni smo se odpravili proti domu. Počutje na avtobusu 

je bilo fantastično, širili so se pesem, dobra volja, smeh! Vmes 
pa je zborovodkinja čakala na razglasitev rezultatov. Kako 
veseli smo bili, ko smo izvedeli, da smo dosegli zlato prizna-
nje. 
Naše delo, trud in čas, ki smo jih vložili v vaje, so bili popla-
čani. Ne samo zlato, pomembnejše je, da naša srca in um po 
tej izkušnji krasijo nova prijateljstva, smo odgovornejši, zreli, 
močni in pogumni.

Mateja Krajnc

Tik pred koncem šolskega leta je 
župan Brane Kolednik sprejel 

otroški pevski zbor, ki ga sestavljajo 
učenci iz Vidma, Leskovca in s Sel. Z 
njimi so bile mentorice Mateja Krajnc, 
Janja Medvešek in Maja Belčič Kralj. 

Ker je bil vroč dan, jih je župan povabil 
kar v župnijski park, kjer jih je v prijetni 
senci pogostil s slastnimi picami, nato 
pa so si vzeli čas še za prijetno sprostitev.
Skupaj z ravnateljem OŠ Videm mag. 
Robertom Murkom jim je iskreno česti-
tal za velik pevski uspeh – zlato prizna-
nje, ki so si ga konec maja pripeli na 
regijskem srečanju otroških pevskih zbo-
rov v Gornji Radgoni. Zaželel jim je, naj 

še naprej tako radi prepevajo, redno obi-
skujejo pevske vaje in z uspešnimi nasto-
pi na pevskih srečanjih pokažejo tudi 

drugim, da je zborovsko petje doma 
tudi v naši občini.

Besedilo in foto: Manja Vinko
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11. Mala likovna kolonija Haloze

Veselo v počitnice s Tanjo Žagar

Ravnatelj mag. Robert Murko z likovnima pedagogoma Markom 
Kunčnikom in Aleksandro Vidovič 

Tanja Žagar je poskrbela za vesel skok v počitnice. Foto: Robert Murko

V Vidmu je 19. maja potekala 11. Mala likovna koloni-
ja Haloze. Likovno druženje s čopičem v roki je letos 

združilo 22 izbranih učencev iz povabljenih osnovnih 
šol. Skupaj z gostiteljico kolonije OŠ Videm in podružni-
co Leskovec so sodelovale tudi osnovne šole Cirkulane - 
Zavrč, Podlehnik, Majšperk, Kidričevo, Markovci, Juršinci, 
Olge Meglič Ptuj in Mladika. 

Mladi umetniki so slikali na temo Haloze. Čeprav je bilo 
deževno vreme neugodno za slikanje na terenu in so učenci 
izbrane motive prenašali na platno večinoma v zaprtih pro-
storih ali vsaj pod kakšnim nadstreškom, so ponovno nastala 
izjemna likovna dela. OŠ Videm in podružnico Leskovec so 
uspešno zastopale učenci Nuša Vidovič (7. a), Julija Božič-
ko (9. b), Lejla Ivon Toman (7. e) in Vid Korošec Kmetič (8. 
e). 
V torek, 13. junija, je bilo slovesno odprtje razstave v Drvar-
nici, prostorih KD Franceta Forstneriča Videm. Za uvod je 
zbranim občuteno zapela Eva Lampret. Marko Kunčnik, 
likovni pedagog na OŠ Videm, je na kratko orisal dogajanje 
na letošnji likovni koloniji, nato pa mentorjem sodelujočih 
osnovnih šol podelil priznanja za sodelovanje. Zahvalil se je 
tudi Občini Videm, županu Branetu Koledniku in ravnatelju 

mag. Robertu Murku, ki vsako leto pomagajo pri organizaciji 
likovne kolonije. 
Ob koncu se je ravnatelj mag. Robert Murko zahvalil Mar-
ku Kunčniku za uspešno izvedeno kolonijo in mu čestital za 
čudovito razstavo. 

Besedilo in foto: Manja Vinko

Zadnji šolski dan v tem šolskem 
letu je bil za učence OŠ Videm 

s podružnicama Leskovec in Sela 
nekaj posebnega. Po malici so 
namreč učitelji učence odpeljali v 

prireditveni šotor, kjer jih je čakalo 
posebno presenečenje. Vse priso-
tne je pozdravila znana pevka Tanja 
Žagar, ki je učencem pomagala, da 
so se sprostili in nato dobro uro sku-

paj z njo prepevali, plesali in se zaba-
vali. Zgodil se je pravi žur!

Živahno dogajanje je privabilo celo obe 
najstarejši skupini vrtčevskih otrok, ki 
so s priljubljeno pevko veselo zaplesa-
li. Ob koncu so številni prosili Tanjo 
Žagar za podpis kar na roko ali celo na 
majico. Učencem iz Leskovca in s Sel se 
kar ni dalo vrniti na avtobus in nazaj v 
domačo šolo. Učenci so povedali, da so 
neizmerno uživali in da super presene-
čenja zlepa ne bodo pozabili.
Ob tej priložnosti se iskreno zahvalju-
jemo županu Branetu Koledniku, ki 
je skupaj z ravnateljem mag. Rober-
tom Murkom učencem omogočil vesel 
zaključek šolskega leta in razigran skok 
v počitnice. 
Vsem učencem želimo vesele, sproščene 
in zdrave počitniške dni!

Manja Vinko
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Utrinki s proslave. Foto: Maja Juričinec

Proslava ob dnevu državnosti in zaključku 
šolskega leta
V petek, 2. junija, smo se na zaključni prireditvi Slove-

nija praznuje v občinskem šotoru zbrali, da bi uživali 
v kulturnem programu, ki so ga pripravili učenci 3. razre-
dov. Šotor je bil okrašen z motivi, ki so simbolizirali našo 
enotnost, ponos do države in prihajajoče počitnice. 

Prireditev se je začela s slovensko himno, kar je prisotnim 
zagotovilo občutek enotnosti in pripadnosti. Nato so učen-
ci 3. razredov prikazali pestrost svojih talentov skozi različne 
točke programa. Učenci so s svojimi nastopi navdihnili občin-
stvo, aplavz pa je nagradil njihov trud. Konec prireditve je 
zaznamovala beseda ravnatelja; izrazil je svoje iskrene čestitke 
učencem za njihove učne dosežke v preteklem šolskem letu. 
Prav tako je podelil priznanja učencem, ki so s svojim vzor-
nim vedenjem, odgovornostjo, spoštovanjem in prijaznostjo 
predstavljali zgled v šolski skupnosti. Ravnatelj je vsem zaželel 
veliko prijetnih dogodivščin in novih prijateljstev v počitni-
ških dnevih.

Tanja Godec Mogel in Mateja Gabrovec,
učiteljici

ICILS – raziskava o računalniški pismenosti
Sodelovanje naše šole na mednarodni računalniški raziskavi o računalniški pismenosti

ICILS je mednarodna raziskava, ki je 
namenjena preučevanju računal-

niške pismenosti in informacijskega 
opismenjevanja med učenci. Vklju-
čuje različne raziskovalne dejavnosti, 
kot sta testiranje znanja ter anketira-
nje učencev in učiteljev. Cilj raziskave 
je pridobiti vpogled v računalniško 
pismenost učencev na mednarodni 
ravni in oceniti učinkovitost izobraže-
valnih praks.

V raziskavi ICILS so sodelovali 8. e 
razred podružnične šole Leskovec in 
učitelji, ki poučujejo v 8. razredu. Raz-
iskava je potekala v maju 2023. 
Učenci so bili ocenjeni na podlagi nji-
hovega znanja in razumevanja računal-
niške pismenosti ter informacijskega 
opismenjevanja. Test je vključeval raz-
lične naloge, ki so preverjale njihovo 
sposobnost uporabe računalniških oro-

Učenci, udeleženci v raziskavi ICILS

dij, iskanje in ocenjevanje informacij ter 
reševanje problemov z uporabo računal-
niškega razmišljanja.

Učenci in učitelji so izpolnili anke-
tne vprašalnike, ki so zajemali podro-
čja računalniške pismenosti, dostop do 
tehnologije, izkušnje z računalniškimi 
orodji in uporabo informacijskih virov. 
Te ankete so bile uporabljene za prido-
bivanje dodatnih informacij o računal-
niški pismenosti učencev in učiteljev ter 
za analizo njihovih odnosov do računal-
niške tehnologije.
Skupna prizadevanja učencev, učiteljev, 
staršev, šolskega vodstva in odločevalcev 
so ključna za zagotavljanje kakovostne 
računalniške pismenosti med mladimi. 
Le tako bomo ustvarili generacijo, ki bo 
kos izzivom sodobnega digitalnega sveta 
ter prispevala k inovacijam in razvoju v 
družbi.

Besedilo in foto: Klementina Orešek, 
koordinatorka projekta ICILS
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V čudovitem pomladnem dnevu na Lisci

Pohodniki na Lisci. Foto: Petra Hadler

Dopolnilni pouk slovenskega jezika in 
kulture v Medmurski županiji 
Dopolnilni pouk slovenskega jezi-

ka in kulture v tujini je poseben 
program, ki ga organizira in financira 
Ministrstvo za izobraževanje, znanost 
in šport Republike Slovenije v sode-
lovanju z Zavodom Republike Slove-
nije za šolstvo. Cilj dopolnilnega pou-
ka je ohranjanje in razvijanje sloven-
ščine pri Slovencih po svetu, krepitev 
njihove slovenske identitete, pripa-
dnosti slovenskemu narodu in stikov 
z matično domovino. Pouk je za ude-
ležence prostovoljen in brezplačen. 
Namenjen je otrokom od 4. leta sta-
rosti, mladostnikom in odraslim. 

V šolskem letu 2017/2018 se je začel 
izvajati tudi po nekaterih osnovnih in 
srednjih šolah na območju Medmur-
ske županije. Odločilna pri organizaciji 
pouka slovenščine na tem območju sta 
bila bližina meje in interes. To delo sem 
prevzela jaz. Sprva sem se ga prestraši-
la zaradi tujega okolja in tujejezičnih 
učencev. Vajena sem bila načrtovanja 
pouka s sodelavci učitelji in uporabo 
učnega gradiva. Kmalu sem ugotovila, 
da mi svoboda in dobršna mera krea-
tivnosti ustrezata. Našla sem drugačne 

oblike sodelovanja s svojimi slovenski-
mi kolegi. Čeprav je program namenjen 
predvsem Slovencem in tam živečim 
potomcem, se zanj v večini odločajo 
Hrvati. Razlog je predvsem ta, da starši 
želijo zagotoviti svojim otrokom doda-
tno učenje slovenskega jezika z name-
nom nadaljevanja šolanja v Sloveniji. V 
bližini je namreč lendavska srednja šola 
in nekateri že srednješolsko izobraževa-
nje nadaljujejo tam. Odločajo se tudi 
za študij v Sloveniji. V šolskem letu 

2017/2018 so se za sodelovanje odlo-
čile: OŠ Mursko Središće, PŠ Pekle-
nica, OŠ Selnica, OŠ Sveti Martin na 
Muri in gimnazija Josipa Slavenskog 
iz Čakovca. Vse naštete šole sodeluje-
jo še danes, razen OŠ Selnica, ki jo je 
nadomestila PŠ Hlapičina. Trenutno je 
vključenih 71 učencev.
V času epidemije, ko pouk slovenšči-
ne v živo ni bil mogoč, smo vzpostavili 
metodo dela na daljavo. Ta način dela 
sicer ne more biti enakovreden pouku 

Mladi planinci smo skupaj z vodniki Planinskega društva 
Naveza 22. aprila organizirali planinski pohod na Lisco.
Po dolgem času nas je presenetil čudovit pomladni dan, kot 
nalašč za nov planinski podvig. Odpravljali smo se na Lisco. 
V pričakovanju je vožnja z avtobusom dokaj hitro minila in 
pripravili smo se za vzpon.
Priznati moramo, da ni bil ravno mačji kašelj. Nekateri smo 
se pošteno namučili, a kot vedno, se je splačalo. Občutek na 
vrhu je bil nepopisen. Dodobra smo se odpočili in okrepčali 
ob klepetu, igrali nogomet, raziskovali okolico koče, opazovali 
adrenalinske junake ob spuščanju s padalom in zmajem idr.
Avtobus nas je tokrat polne prijetnih vtisov in doživetij kar 
izpod vrha odpeljal proti domu.

Petra Hadler, Polonca Vindiš, Olga Zelenik, 
mentorice
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v razredu, ampak nam je omogočil, da 
smo ohranjali stike. V ta namen sem 
ustvarila spletno stran (https://slonahr.
splet.arnes.si/). Še danes jo uporablja-
mo predvsem v informativne namene. 
Tudi delo na daljavo se je ohranilo, saj 
omogoča, da slovenščina doseže večje 
število ljudi. To je izraziteje tam, kjer so 
razdalje med kraji velike in je lažje ime-
ti pouk iz udobja svojega doma. Sama 
delo na daljavo izvajam z odraslimi ude-
leženci iz Karlovca. 
Kot že ime programa pove, ne gre zgolj 
za učenje slovenskega jezika. Sama slo-
venščino poučujem na zabaven način, 
skozi ples, petje in igro. Z različnimi 
dodatnimi dejavnostmi pa popestrim 
pouk in omogočim učencem spozna-
vanje slovenske tradicije in kulture. Pri 
teh dejavnostih sodelujem z učitelji iz 
Osnovne šole Videm pri Ptuju in Kra-
jevno skupnostjo Videm. Od leta 2017 
do danes se je nabralo kar nekaj oboga-
titvenih dejavnosti. Razvrstila sem jih v 
tri skupine:

1. OBISKI UČITELJIC IZ 
OSNOVNE ŠOLE VIDEM NA 
HRVAŠKEM

a) Lutkovne predstave
Učiteljice iz OŠ Videm nas večkrat 
obiščejo na šolah, kjer izvajam pouk. 
Odigrale so že več lutkovnih predstav 
(Mojca Pokrajculja, Zvezdica Zaspanka 
idr.). Navadno izberemo dneve okrog 
8. februarja. Tako obeležimo slovenski 
kulturni praznik in spoznavamo sloven-
sko otroško književnost.
b) Kamišibaj z delavnicami
Za dobro prakso so se izkazale tudi 
predstavitve pravljic z namiznim gleda-
liščem – kamišibajem. Učenci uživajo in 
veliko razumejo tudi v primerih, kadar 
gre za učence začetnike. Večkrat so uči-
teljice iz OŠ Videm izvedle pravljično 
uro, kjer so predstavile pravljico Moj 
dežnik je lahko balon pisateljice Ele 
Peroci, nato pa smo skupaj izvedle še 
različne dejavnosti po poslušanju. Tudi 
mi smo z velikim rumenim dežnikom 
poleteli nad Ljubljano in Zagrebom. 
Končali pa smo v deželi Klobučariji, 
kjer smo se s pomočjo različnih klobu-
kov spremenili, v kar koli smo želeli. 

c) Delavnice: slovenski običaji, igre in 
ples
Največji in najodmevnejši projekt so 
bile delavnice slovenski običaji, igre in 
ples, ki sem jih izvedla v sodelovanju z 
učiteljicami slovenskega jezika in kultu-
re iz Varaždinske županije, učiteljic OŠ 
Videm in z Društvom kmetic Občine 
Videm. 
Mlajši učenci so bili deležni treh delav-
nic na temo slovenskega ljudskega izro-
čila. Spoznali so ljudski običaj gregorje-
vo, običaje, ki so povezani s tem prazni-
kom, pripravili razstavo ladjic in se nau-
čili ljudsko pesem So ptički se ženili, s 
katero so se tudi predstavili povabljenim 
gostom. Z učiteljico Nino so spoznavali 
in se igrali stare ljudske igre (kamenčka-
nje, igro Ali je kaj trden most in izšte-
vanko En kovač konja kuje), pri meni 
pa so se naučili slovensko ljudsko pesem 
Mat' potico pečejo ter nanjo tudi zaple-
sali.
Starejši učenci so v družbi Marije Kole-
dnik Črnila in Milene Gabrovec iz 
Društva kmetic Občine Videm spozna-
vali tradicionalne slovenske jedi. Gospa 
Marija jim je prebrala svojo zgodbo o 
nastanku tamrlija (zloženke), ki so ga 
nato tudi spekli. Pripravili so namaze 
iz skute z različnimi dodatki (bučnimi 
semeni, mleto rdečo papriko idr.) in 
skuhali domače zeliščne čaje. Nato so 
pripravili razstavo jedi, kjer ni manjkala 
niti domača zaseka s čebulo. Po koncu 
delavnic je sledila prireditev za starše, 
druženje ob čaju in slovenskih tradicio-
nalnih dobrotah.          

2. OBISKI UČENCEV NA 
OSNOVNI ŠOLI VIDEM

a) Obisk šole in sodelovanje v pustni 
povorki
Tradicionalno vsako leto obiščemo OŠ 
Videm in sodelujemo v pustni povorki 
v Vidmu. Po ogledu šole se učenci po 
manjših skupinah priključijo k pou-
ku, kjer aktivno uporabljajo slovenski 
jezik. Učenci višjih razredov pa se dru-
žijo z učenci, s katerimi si dopisujejo. 
V pustni povorki sodelujemo kot sku-
pinska maska z učenci iz OŠ Videm. 
Na cilju si ogledamo povorko do kon-
ca, da učenci vidijo še preostale značil-

ne pustne maske tega konca ter v živo 
doživijo pustne šege in navade Ptuja in 
okolice.

3. OHRANJANJE STIKOV NA 
DALJAVO

a) Srečanja Zoom z vrstniki
Preko spletnega orodja Zoom smo se v 
letošnjem šolskem letu večkrat srečali z 
učenci iz OŠ Videm. Včasih smo se le 
pogovarjali, da so imeli hrvaški učenci 
priložnost govoriti s slovenskimi vrstni-
ki. Izvedli smo tudi nekaj ur književno-
sti. Učenci OŠ Videm so nam prebrali 
slikanico v slovenskem jeziku in izvedli 
smo kviz o poznavanju obravnavanega 
umetnostnega besedila Ele Peroci Moj 
dežnik je lahko balon.
b) Dopisovanje z vrstniki
Starejši učenci si zelo radi izberejo slo-
venskega prijatelja in si z njim dopisu-
jejo prek pošiljanja pisem. Tako vadijo 
slovenski jezik in tudi slovnico. Zraven 
obogatitvenih dejavnosti učence k pri-
ključitvi k dopolnilnemu pouku sloven-
skega jezika in kulture gotovo pritegne 
tudi zaključna ekskurzija v Slovenijo, ki 
jo vsako leto izvedemo ob finančni pod-
pori pristojnih institucij (MIZŠ, Zavod 
RS za šolstvo, Urad za Slovence in 
zamejce po svetu). V letošnjem šolskem 
letu smo obiskali najstarejše slovensko 
mesto Ptuj. Tam smo obiskali mestno 
knjižnico Ivana Potrča, mestno hišo in 
ptujski grad, kjer smo si ogledali aktu-
alne zbirke. 
Učenci se večkrat letno predstavijo uči-
teljem in staršem. Udeležujemo se šol-
skih prireditev (ob praznikih, dnevu 
šole idr.). Ob zaključku šolskega leta se 
staršem predstavimo s samostojno pri-
reditvijo, kjer učenci dobijo tudi potr-
dila o obiskovanju slovenskega jezika in 
kulture, ožigosana in podpisana s strani 
Ministrstva RS za izobraževanje, zna-
nost in šport.
Učenje slovenščine v tujini predstavlja 
svojevrsten izziv. Učitelja pahne iz cone 
udobja in omogoči, da izkoristi vse svo-
je potenciale. Z lepimi spomini v srcu 
končujem letošnje šolsko leto in se vese-
lim trenutkov, ki prihajajo.

Besedilo in foto: Aneja Cafuta
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Letošnji zlati bralci

Branje je potovanje, ki naj se nikoli ne konča
Naši šolarji radi berejo. To dokazuje tudi množica učencev, 
predvsem mlajših, ki vsako leto bere za bralno značko in 
jo tudi osvoji. Vendar pa opažamo, da učenci iz leta v leto 
manj posegajo po knjigah. Kje iskati vzrok za to? So knjige 
vedno zahtevnejše? Je premalo časa za branje? So priljublje-
nejši zaslonski mediji – TV, računalnik, (nes)pametni tele-
fon? Se je težko zbrati in poglobiti v knjigo, ko pa vsakdan 
ponuja toliko privlačnejših alternativ? No, vsak zase ve, kateri 
razlog njemu preprečuje branje ali pa več branja. Izgovorov 
je na stotine. O posledicah pa premalo razmišljamo … Kljub 
trendu vse manj branja se tako učitelji v šoli kot (verjamem, 
da tudi številni) starši doma trudimo, da bi bilo branje vsa-
kodnevna stalnica pri otrocih. Ob koncu šolskega leta pridne 
bralce nagradimo. Učenci 1. VIO so se srečali s pravljičarko 
Liljano Klemenčič iz ptujske knjižnice, ki je mlade bralce pri-
tegnila z zanimivo zgodbo o treh bratih in pomembnih vre-
dnotah, ki jih dandanes vedno bolj pogrešamo. Ob koncu je 
podelila priznanja prvošolčkom, ki so letos začeli stopati po 
poti branja. Večji bralci, učenci 2. in 3. VIO, pa so si ogledali 
zanimivo gledališko predstavo z naslovom Svet brez nasilja v 
izvedbi Društva za razvoj človečnosti. Posebej pa čestitamo zla-
tim bralcem, učencem 9. razreda, ki so vsa leta šolanja brali 
za bralno značko. Letošnji zlati bralci na OŠ Videm so: Kata-
rina Goričan, Zal Hazenmali, Hana Jeromel, Lucija Kme-
tec, Rebeka Murko, Klara Potočnik, Eva Vidovič Sitar, Julija 
Božičko, Vid Krajnc, Luka Sitar, Ela Strelec, Tadej Šmigoc 

Natečaj »Naravne in druge nesreče – Pomoč 
potrebujemo vsi«
Letošnji natečaj Naravne in druge nesreče, ki ga razpisuje 
Urad Republike Slovenije za zaščito in reševanje, je potekal 
pod naslovom Pomoč potrebujemo vsi. Tudi v 3. razredu smo 
vneto razmišljali, kako bi pisali pripovedna besedila na razpi-
sano temo. Učenci so z žarom pripovedovali o svoji pomoči 
otrokom v Ukrajini, o pomoči gasilcev ob neurjih, poplavah 
in požarih ter o humanitarnih organizacijah, ki so namenje-
ne, da prepoznajo potrebe ljudi in jim pomagajo. Pogovarjali 
smo se tudi, da lahko s preventivnim znanjem in ravnanjem 
nekatere naravne in druge nesreče preprečimo, pri nekaterih 
nesrečah pa pripomoremo k zmanjšanju škode oziroma sebi 
ali komu drugemu rešimo življenje. Na regijskem natečaju so 
bile uspešne tudi učenke naše šole. Priznanja in nagrade so 
prejele Kim Murko, Veronika Rozinger in Ana Lampret iz 3. 
b.

Besedilo in foto: Tanja Godec Mogel

Nagrajenke Veronika, Kim in Ana

in Teo Zupanič. Zlati bralci za nagrado prejmejo spomin-
sko priznanje in knjigo Tine Bilban Kako razumeti svet: 50 
abstraktnih izumov. Čestitamo! Pa še naprej berite, vsi, bral-
ci in nebralci! »Svet okrog nas je prezapleten in prenevaren, 
da bi si lahko privoščili bralno abstinenco in zavrgli zmožnost 
dolgotrajnega osredotočanja, češ da je nepotrebna,« nas opo-
zarja dr. Miha Kovač (Berem, da se poberem).

Besedilo in foto: Vesna V. Pulko
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Mladi pišejo
Na Osnovni šoli Videm že drugo leto poteka projekt Mladi 
pišejo, v sklopu katerega se učenci seznanijo z raziskovalnim 
novinarstvom. Projekt združuje približno dva tisoč učencev 
oz. dijakov iz vse Evrope. Učenci, ki imajo interes do spozna-
vanja nemščine, se ob tem naučijo novinarskega dela, kamor 
spada pridobivanje in preverjanje informacij, ob tem pa se 
tudi naučijo branja zahtevnega časopisa. Delo poteka pod 
vodstvom dr. Geralda Huehnerja in v sodelovanju z uglednim 
nemškim časopisom Frankfurter Allgemeine Zeitung (FAZ). 
Zato so osmošolke Neli Bratušek, Evelin Kolednik, Taja 
Ozvaldič, Iona Ratajc Potrč in Dora Vinko dan preživele na 
Djočanovi domačiji v Tržcu, kjer so izvedle intervjuje z ose-

bami, ki so na različne načine vključeni v ohranjanje kultur-
ne dediščine v občini Videm. V sproščenem vzdušju in prije-
tnem okolju so k sebi povabile župana občine Videm Braneta 
Kolednika, pravljičarko Marijo Kolednik Črnila, predsedni-
ka Etnografskega društva Tržec Andreja Gašparja, oskrbnika 
Djočanove domačije Silva Pintariča in Sabino Šošter, nemško 
govorko, ki živi v našem okolju. Vsak s svojo vlogo in pri-
spevkom na tem področju so nam lahko navdih. Kaj več pa si 
bomo lahko kmalu prebrali v priznanem nemškem časopisu 
FAZ. 

Damjana Hliš

Mlade raziskovalke in intervjuvanci. Foto: Gerald Huehner
Taja, Neli in Dora so spoznavale življenje in delo Marije Kolednik 
Črnila. Foto: Manja Vinko

Šport in špas na šoli Leskovec
Šport nas je znova povezal v petek, 

26. maja, na že tradicionalnem 
druženju vseh generacij Šport in 
špas.

Po zabavnem kulturnem programu 
so se učenci družili in preizkušali svo-
je športne sposobnosti na igrišču pred 
šolo. Po malici so se nam pridružili še 
bratci in sestrice, starši, dedki, babice, 
tete in strici. Skupaj smo se odpravili na 
pohod. Po vrnitvi pred šolo smo razgla-
sili in simbolično nagradili najmlajšega 
in najstarejšega udeleženca pohoda ter 
najštevilnejšo družino. Vreme nam je 
bilo naklonjeno, lepo smo se zabavali, 
predvsem pa smo storili nekaj dobrega 
za svoje zdravje.

Ksenija Širovnik
Kolaž utrinkov Šport in špas v Leskovcu. Foto: Marjana Notersberg
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Razmišljanja drugošolcev o taborjenju
Učenci 2. a smo 19. junija prespali v šoli. Zvečer smo odšli 
na nočni sprehod. Šli smo na igrišče v Pobrežje. Tam smo se 
igrali in napili. Potem smo se vrnili v šolo. V šoli smo večer-
jali. Po večerji smo imeli disko.

Lara Furek, 2. a

Zunaj smo bili na nočnem sprehodu. Bilo je najboljše, 
ker smo šli spat pozno ponoči. Zjutraj smo jedli pašteto, 
kosmiče in pili smo čaj. Imeli smo disko.

Zoja Vlizlo, 2. a

Na taborjenju smo bili pri gasilcih in mi je bilo všeč. Šli 
smo na nočni sprehod. Imeli smo pižama party.

Mark Vogrinec, 2. a

Najbolj všeč mi je bilo, ko smo šli na sprehod. Ni mi bilo 
všeč, ko so me pikali komarji. Zanimivo je bilo spati v telo-
vadnici.

Melani Šmigoc, 2. a

Učenci 2. a smo 19. 6. prespali v šoli. Imeli smo delavnice. 
Lahko smo se škropili z gasilci.

Taja Vindiš, 2. a

Logična pošast
V soboto, 20. maja, se je 18 učencev OŠ Videm udele-
žilo državnega tekmovanja iz logičnega mišljenja Logična 
pošast. Tam so se odlično odrezali. Osvojili so tri srebr-
na in dve zlati priznanji. Učenka 1. razreda Ota Žnidarič 
pa je osvojila zlato priznanje in s 100 % postala državna 
prvakinja. Iskrene čestitke!

Besedilo in foto: Nataša Varnica

Na taborjenju

Utrinki s taborjenja 3. a in 3. b.
Foto: Tanja Godec Mogel

V ponedeljek, 5. junija, smo imeli 
taborjenje. Na začetku smo se raz-
delili v tri skupine. V prvi skupini 
je bila učiteljica Tanja, v drugi sku-
pini je bila učiteljica Mateja, v tretji 
pa učiteljica Marijica. Po delavnicah 
smo odšli na večerjo, se najedli in se 
odpravili na pohod. Po vrnitvi smo 
si umili zobe, pripravili pižame in 
spalne vreče. Ko smo končali, smo 
imeli mini disko, kjer smo nosili 
svetleče zapestnice. Naslednje jutro 
smo šli na zajtrk, po zajtrku pa smo 
se odpravili ven, da smo se razgibali. 
Sledile so družabne igre v učilnici, 
nato smo imeli malico in za konec 
še igre na prostem. Nazadnje sem 
ostala v podaljšanem bivanju, kjer 
smo izdelovali rožice. Meni je bilo 
res super. Kako pa je bilo tebi?

Dona Pernek, 3. b
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Učenci so si ogledali kolesarsko dirko

Policisti na motorjih so pozdravljali mlade navijače.

V četrtek, 15. junija, je skozi Videm potekala 2. etapa 
kolesarske dirke po Sloveniji. Okoli 13.15 so se učenci 

POŠ Sela z zastavicami zbrali pri krožišču pred Seli in že 
kmalu veseli pozdravili kolesarje. Učenci OŠ Videm pa so 
se razporedili na obeh straneh ceste v središču Vidma in 
nestrpno pričakovali kolesarje.

Že čez kakšnih pet minut so se eden za drugim pripeljali poli-
cisti na motorjih, ki so zbranim pomahali in marsikateremu 
učencu »dali petko«. Trije policisti so se mimo peljali celo sto-
je na motorju, kar je še dvignilo razpoloženje. Potem je pribr-
zela ekipa merilcev časa in se namestila ob črti, ki je določala 
točko za meritev sprinta. Ko je najhitrejša skupina približno 
desetih tekmovalcev švignila mimo gledalcev, je završalo od 
glasnega navijanja. Nad njimi je rohnel še helikopter, ki je v 
živo prenašal dogajanje na Eurosport TV in RTV SLO2. 
V tem času se je na televiziji odvrtel posnetek, ki so ga teden 
dni pred tem posneli učenci OŠ Videm na videmskem igrišču 
in je prikazoval klopotec, kolo in napis Videm.
Po nekaj minutah pa je kar zašumelo, ko je glavnina kolesar-
jev z veliko hitrostjo zapeljala skozi Videm. Med njimi je bil 
tudi domačin Vid Jeromel, ki nas je pozdravil z dvigom roke, 
učenci pa so še višje zavihteli transparent z njegovim imenom 
in navijali še glasneje.
Kmalu je sledil konec dirke, ki ga je naznanil kombi s prav 
takim napisom in metlo, pritrjeno na zadnja vrata.

Učenci so bili navdušeni nad edinstveno priložnostjo in 
možnostjo navijati na kolesarski dirki. Hkrati pa so bili nav-
dušeni, da so se tudi naši prelepi kraji videli na tuji televiziji. 

Besedilo in foto: Manja Vinko

Ekskurzija v botanični vrt
V sredo, 21. junija, so bili učenci pri interesnih dejavno-

stih Mladi zeliščarji OŠ Videm, učenci Šolskega vrta 
POŠ Leskovec in učenci Lokalno pridelane hrane POŠ Sela 
na izletu v botaničnem vrtu v Pivoli pri Mariboru. Izleta se 
je udeležilo 38 učencev od 2. do 7. razreda ter tri mentori-
ce. Učenci, ki obiskujejo omenjene dejavnosti, so vse šol-
sko leto bili zelo prizadevni in so se izleta zelo razveselili 
ter še nadgradili svoje znanje.

Bil je zelo vroč dan, a smo na srečo imeli s seboj dovolj vode 
in veliko dobre volje. Sprejela sta nas dva vodnika in nas 
popeljala po zanimivih poteh nekdanjega grajskega parka. 
Videli smo gomile, veliko zanimivih dreves, grmovnic, cvetlic 
in drugih rastlin. Ob zabavni in poučni predstavitvi smo se 
spet naučili nekaj novega. Med ogledom smo radi posedeli 
na klopcah v senci. Obisk smo končali z nakupom nekate-
rih sadik in se osvežili z ledenko. Morda bo doživetje ideja za 
počitniški družinski izlet.

Besedilo in foto: Marija Božičko Učenci so uživali na ogledu botaničnega vrta v Pivoli.
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Doživeli smo šolo v planinah
Nekega deževnega četrtka je uči-

teljica Olga razdelila prijavnice 
za planinski tabor na Boču. Nisem 
vedela, ali bom šla, ker še niko-
li nisem bila na planinskem izletu. 
Vzela sem prijavnico in jo odnesla 
domov. Mama me je čez nekaj dni 
vprašala, ali grem na tabor. Odgo-
vorila sem ji, da bi z veseljem šla, saj 
sem lansko leto slišala same dobre 
stvari o taboru. Izpolnjeno prijavni-
co sem odnesla v šolo in čakala na 5. 
maj, na začetek planinskega tabora. 
Dan pred taborom sem si od sošolke 
izposodila še planinske čevlje in se 
pripravila na tabor.

Dan se je začel z zamudo gasilskih kom-
bijev. Nato nas je čakala polurna vožnja 
na Boč. Ko smo prispeli na Boč, smo 
najprej imeli predavanje o planinstvu, 
ki nam ga je predstavil vodnik Planin-
skega društva Naveza gospod Danilo 
Milošič. Tisti, ki smo bili prvič na tabo-
ru, smo opravljali naloge za planinsko 
šolo in se pripravljali na testiranje zna-
nja. Med vsako novo temo smo vadili 
planinske vozle. Sledila je namestitev v 
sobe in imeli smo prosti čas. Med pro-

stim časom smo igrali družabne igre in 
se veliko smejali. Izdelali smo tudi pla-
kate na temi planinstva in planinarje-
nja. Na prostem smo se učili orientacije 
s kompasom. Po večerji smo si nadeli 
nočne lučke in se odpravili na krajši, 
zanimiv nočni pohod. Sledila je pripra-
va na spanje. Naslednji dan smo pisali 
test, se naučili uporabljati opremo za 
varno hojo ob jeklenicah, povzpeli smo 
se na Boč, igrali odbojko in razglasili 

rezultate testov. Bila sem zelo vesela, saj 
sem priskakljala na prvo mesto. Dobila 
sem knjigo z naslovom Karavanke. Nato 
smo se spakirali in s tremi gasilskimi 
kombiji odpravili v Videm.
Na taboru smo dobili veliko novih izku-
šenj in se veliko novega naučili. Bilo 
je super, saj smo se družili in se dobro 
imeli.

Danijela Milošič, 6. a

Na razglednem stolpu na Boču. Foto: Olga Zelenik

Zid slavnih 
na OŠ Videm

Letošnji videmski devetošolci so 
osnovnošolske klopi zapusti-

li v zares izjemnem slogu. Najprej 
so v telovadnici, kjer so se zbrali vsi 
učenci in zaposleni, pripravili kratek 
program. Osmošolci so morali dati 
posebno zaobljubo, da bodo deveto-
šolce dostojno nasledili, šele nato so 
jim slednji predali status najstarejših 
na šoli. Osmošolci so se jim zahvalili s 
posebnim nagovorom.

Za konec so devetošolci zapeli pesem,  Tri, dva, ena – presenečenje!
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Zid slavnih in prva spominska majica

katere besedilo so na melodijo skladbe 
skupine Joker Out ter pod vodstvom 
odlične pevke Pie Krajnc in njene sošol-
ke Eve Vidovič Sitar napisali sami. Glas-
beno podlago je zanje posnel nekdanji 
učenec videmske šole, Pijin brat Nik 
Krajnc, ki še naprej uspešno razvija svoj 
glasbeni talent.
Sledilo je še zadnje presenečenje. Učenci 
od 1. do 8. razreda so po hodnikih celo-
tne šole naredili »špalir« ter z bučnim 
ploskanjem in vzklikanjem pospremili 
devetošolce do novosti na naši šoli – do 
zidu slavnih. 
Majico z njihovimi podpisi, kakršno so 
oblekli za valeto, so učitelji uokvirjeno 
izobesili v pritličju šole. S pomočjo rav-

Po petdesetih letih spet v šolskih klopeh

Skupinska fotografija letnikov 1958

»Pisalo se je leto 1973, bili smo naj-
boljši, najlepši in najpametnejši. 
Začeli smo se učiti življenja, ki se ga 
učimo še danes, čeprav smo preho-
dili pot, dolgo že 50 let. Lepih šolskih 
dni se zavedamo komaj sedaj, ko 
smo starejši.« Tako se šolskih dni spo-
minjajo nekdanji učenci podružnične 
šole Leskovec, ki so se v soboto, 27. 
maja, ponovno zbrali, da bi proslavili 
50 let od končane osnovne šole. 

Generacija, ki je med letoma 1965 in 
1973 obiskovala OŠ Leskovec, se je to 
majsko soboto ponovno vrnila v šolo. 
Leta 1973 je osmi razred končalo 12 
deklic in 10 dečkov. Nekdanji učenci 
pravijo, da so se z učitelji lepo razumeli 
in jih spoštovali. Njihova razredničarka 
od petega razreda je bila Ida Potočnik. 
Pravijo, da jim ni bila samo učiteljica, 
temveč tudi zaupnica, ki se je borila za 
vsakega posebej in dajala napotke za 
življenje. 
Na sončni sobotni popoldan se je tako 
na dvorišču osnovne šole zbrala skupina 
nekdanjih učencev, žal ne v polni zased-
bi, saj sta dva med njimi pokojna, nekaj 
sošolcev pa se srečanja ni moglo udeleži-
ti. Druženju sta se pridružila vodja šole 
Marjana Notersberg in nekdanji ravna-
telj Štefan Murko. Vse navzoče je poz-

dravila Ana Zavec, ki je tudi organizira-
la srečanje. Vodja šole jim je dala vedeti, 
da so zanje vrata šole odprta, kolikor 
dolgo bodo želeli. Tako so se odpravili 
na ogled učilnic in preostalih prostorov, 
v katerih so preživeli osem let. Popelja-
ni so bili med spomine, ko so še sede-
li v šolskih klopeh. Ugotovili so, da se 
je notranjost šole močno spremenila. 
Pot so nadaljevali do groba sošolca, ki 
ga ni več med njimi, in mu v spomin 
prižgali ogenj večnosti. Poklonili so se 
tudi pokojnim učiteljem, ki so bili del 

njihove mladosti. Srečanje so nadalje-
vali v gostišču Pri treh lipah v Vidmu, 
kjer so se ob dobri hrani in pijači spo-
minjali šolskih lumparij. V dobri družbi 
je tudi zazvenel zvok harmonike sošolca 
Dušana, ob kateri so zapeli. Na sobotni 
popoldan jih bo spominjala tudi sku-
pinska fotografija, ki jo je vsak izmed 
njih prejel v fizični obliki. Razšli so se z 
veselimi spomini in obljubo, da se bodo 
še srečali.

Besedilo in foto: Mateja Topolovec

natelja mag. Roberta Murka so spomin-
sko majico slovesno odkrili. Devetošolci 
so bili ganjeni, zato so zadnje trenutke 
pred odhodom iz šole pospremili števil-
ni objemi in kar nekaj solzic.
Zid slavnih bo odslej vsako leto pridobil 
novo spominsko majico, ki nas bo spo-
mnila na skupna doživetja z devetošolci.

Besedilo in foto: Manja Vinko
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Naš vrtec praznuje

Izlet otrok Modre in 
Rumene skupine

Medobčinski kros in 
izlet 

Cici pohod na Ravno 
goro

V četrtek, 15. junija, je naš vrtec praznoval rojstni dan. Bil je 
res poseben dan. Na vseh treh enotah vrtca (Videm, Sela in 
Leskovec) so nas na napihljivih igralih, z milnimi mehurčki in 
drugimi nagajivimi igrami zabavali animatorji iz Arbadapar-
ka. Peli smo, plesali in se imeli zelo luštno. Ob kosilu smo se 
posladkali z rojstnodnevno torto.

Vzgojiteljice Vrtca Videm

Foto: arhiv Vrtca Videm

Otroci vrtcev Sela, Leskovec in Videm na ptujskem mestnem stadi-
onu

Letos smo si v Modri skupini privoščili prav poseben 
izlet na kmetijo. S seboj smo povabili tudi mlajše otro-

ke iz Rumene skupine, ki niso šli na kros in izlet na Ptuj. 
Nismo si ogledali le živali. Pravzaprav nas je prišel čez 
ograjo glasno pozdravit prijazen sivček, sosedov osliček. 

Šli smo namreč na ogled zasebne zbirke kmečkih strojev, 
naprav in pripomočkov k Šibilovim v Trnovce. Tam sta nas 

prijazno sprejeli Anica in Lidija, lastnici zbirke. Povabili sta 
nas v res lepo urejeno kolarnico, nato pa v »parno«, kot sta 
rekli tistemu prostoru, kamor so nekoč spravljali krmo in sla-
mo za živali. V njej je bilo razstavljenih res veliko število lepo 
vzdrževanih in obnovljenih naprav, pripomočkov in strojev 
za kmečko delo, kot so ga opravljali nekoč. Seveda ob tem ni 
manjkala razlaga, kako se kaj imenuje in za kaj se je to upora-
bljalo ter kako. Po ogledu smo lahko pri njih tudi pomalicali 
v prijetnem kotičku pod brajdami, se še kaj pogovorili in si 
čez ograjo ogledali že prej omenjenega oslička. Ker pa nas je 
čakala za male noge dolga pot, smo se zahvalili s pesmijo in se 
poslovili. 

Besedilo in foto: Anka Trafela

V maju smo se najstarejši otroci vrtcev Sela, Leskovec in 
Videm udeležili medobčinskega krosa na Ptuju. Vsi sodelujo-
či otroci so si prislužili medaljo za sodelovanje, preostali smo 
jih spodbujali. Po končanih aktivnostih na mestnem stadionu 
smo se vsi skupaj odpravili na ogled mesta Ptuj. Najprej smo 
se posladkali s sladoledom. Ogledali smo si mestno tržnico, 
cerkev sv. Jurija (proštijo) in Orfejev spomenik. Po starem 
mestnem jedru smo odšli do mestne knjižnice in v Sončni 
park, kjer smo pomalicali in nato odšli še na Ptujski grad. Čas 
je kar prehitro minil in v vrtec smo se vrnili polni čudovitih 
vtisov tega dne.

Besedilo in foto: Sonja V. Godec

V soboto, 17. junija, smo se cici planinci odpravili na naš 
zadnji pohod pred počitnicami, na Ravno goro. Dobre 

volje nam ni manjkalo, kondicije pa tudi ne. Kot vedno je 
bil tudi tokrat z nami vodnik PD Naveza Ignac Topolovec, 
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Babice in dedki na 
obisku v vrtcu Leskovec

V vrtcu smo imeli obisk

Utrinki z izleta

Skupna telovadba

Članice društva v vrtcu

za kar se mu iskreno zahvaljujemo, saj se ob njem počuti-
mo varnejši in vedno nas nauči kaj novega. 

Pot nas je vodila strmo skozi gozd, kar pa je bila za nas, že 
prave planince, mala malica. Vsi smo zmogli vzpon in ener-
gije nam je ostalo še na pretek. Na pohodih nam nikoli ne 
zmanjka domišljije, tako smo tokrat videli olesenelega dino-
zavra. Po prihodu do planinskega doma Pusti duh smo nada-
ljevali pot do cerkvice Sv. treh kraljev, kjer smo naredili sku-
pinsko fotografijo. Nadaljevali smo do razglednega stolpa, 
nekateri so se nanj tudi povzpeli. Ogledali smo si še vzletišče 
za jadralne padalce, vendar nismo imeli sreče, da bi jih lahko 
videli, saj je bil dan brez vetra. Po krajšem postanku smo se 
odpravili nazaj do doma Pusti duh, kjer smo pomalicali, se 
posladkali in se igrali z žogo, milnimi mehurčki in z meta-
njem obročkov. Čas je hitro minil in v dolino smo se vrni-
li po isti poti. Za presenečenje ob koncu našega druženja je 
poskrbel naš vodnik Ignac, saj nas je povabil na ogled ribnika. 
V njem smo lahko videli plavati dva velika krapa, Pepija in 
Luko. Na vodni gladini pa cvetijo čudoviti lokvanji. Druže-
nje smo končali bogatejši za nove izkušnje in pripravljeni na 
nove izzive v jeseni. Staršem naših cici pohodnikov se iskreno 
zahvaljujem za sodelovanje in za čas, ki ste ga bili pripravljeni 
nameniti našim pohodom.

Besedilo in foto: Zdenka Čeh, 
mentorica

Četrtek, 1. junij, je bil za naše otroke prav poseben dan. Na 
obisk v vrtec so povabili svoje babice in dedke. Stari starši so 
se vabilu odzvali v zares lepem številu. Zjutraj smo se zbra-
li pred vrtcem, kjer smo ob glasbi najprej malo potelovadi-
li, nato pa smo se odpravili na pohod, skozi katerega so nas 
spremljale zabavne naloge. Tako smo med drugim delali poče-

pe, plesali rajalne igre, prepevali pesmice, se igrali s padalom 
in iskali skriti zaklad. Ob koncu druženja smo se posladkali 
s piškoti in sokom, otroci pa so starim staršem podarili tudi 
darilca, ki so jih zanje izdelali v vrtcu. Vsi skupaj smo zelo 
uživali v druženju.

Besedilo in foto: Žana Vraz

V okviru prireditev ob občinskem prazniku so se prijazno 
odzvale vabilu in nas v vrtcu obiskale članice Društva kmetic 
Občine Videm, oblečene v noše naših babic. S seboj so prine-
sle veliko dišečih zelišč. Marija Kolednik Črnila nam jih je s 
pomočjo vile Zelenke in škratke Rumenke približala, da smo 
jih prijeli v roke, jih poduhali in se seznanili z njihovimi ime-
ni. Potem smo si v igralnicah pripravili odličen čaj in ga v pri-
jetni družbi s članicami društva tudi popili. Bilo je čudovito.

Besedilo in foto: Vida Rižner
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Pozdravila sta nas župan in ravnatelj. Foto: arhiv enote Vrtec Sela

Obisk Občine Videm. Foto: arhiv občinske uprave 

»Mi smo minimaturanti, v šolo bomo kmalu šli,« je v petek, 
9. junija, glasno odmevalo iz otroških ust. V vrtcu v Vidmu je 
bil prav poseben dan, še zlasti za 32 otrok, ki so postali mini-
maturanti. Najprej so se minimaturanti poslovili od mlajših 
prijateljev iz vrtca in vzgojiteljev, za slovo so jim zaplesali in 
zapeli, prijatelji in vzgojitelji pa so jim dejali, da jih bodo 
pogrešali. Sledil je obisk na šoli, kjer sta nas pričakala ravna-
telj mag. Robert Murko in pomočnica ravnatelja Manja Vin-
ko. Otroci so se predstavili s kratkim programom, nato pa z 
vzgojitelji krenili proti občini. Tam nas je sprejel in pogostil 
župan Brane Kolednik. Za zaključek pa smo se ob glasnem 
prepevanju in piskanju s piščalkami odpravili na sprehod po 
kraju, da so vsi lahko slišali in videli minimaturante, ki bodo 
naslednje šolsko leto vstopili v prvi razred. Srečno!

Uroš Prelog, 
vzgojitelj

Vrtčevsko leto se počasi izteka in to je tudi čas, ko najstarejši 
otroci postanejo minimaturanti. To je čas, ki je za otroke veli-
kega pomena, oblečejo minimaturantske majice, veselo piska-
jo na piščalke in z glasnim petjem minimaturantske himne 
naznanjajo slovo od vrtca ter se veselijo vstopa v prvi razred.

Slovo od minimaturantov na Selih smo imeli v sredo, 7. juni-
ja. Minimaturanti so se predstavili otrokom in učiteljicam s 
pesmijo in glasnim žvižganjem po šoli. Otroke sta prišla poz-
dravit tudi župan Brane Kolednik in ravnatelj mag. Robert 
Murko. Po obisku smo se z otroki odpravili na sprehod po 
kraju Sela. V popoldanskem času smo pripravili zaključno 
prireditev za minimaturante s kratkim kulturnim progra-
mom; predstavili so se otroci Modre in Rumene skupine, fol-
kloristi vrtca in pevski zbor. Ob koncu so slovesno ob zvokih 
koračnice na sceno prišli minimaturanti. Vzgojiteljice smo 
jim predale majhna darila in priznanja, ki so si jih prislužili v 
tem šolskem letu. 
Zaposleni v vrtcu na Selih staršem naših otrok izražamo hva-
ležnost za vse, kar so storili v tem letu za otroke in za naš 
vrtec.   

Sonja V. Godec

SELA

VIDEM

Minimaturanti 2023 

Nastop pred šolo. Foto: Zdenka Čeh

Filip, Zara, Zala, Klara, Ema in Neža so v čudovitih modrih 
majčkah in s piščalko v ustih med sprehodom čez našo vas 
(Leskovec) oznanili, da so postali minimaturanti. S koračnico, 
pesmijo »Mi smo minimaturanti« in bansom »Po morju pluje 
ladja« pa so se predstavili še drugim otrokom vrtca, prvi triadi 
šole, podžupanji in pomočnici ravnatelja. Pravijo, da so pri-
pravljeni na skok v šolo, še prej pa na skok v morje. Srečno, 
minimaturanti! 

Smiljana Štrucl
vzgojiteljica

LESKOVEC
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Otroci v družbi Pike

Nočitev v vrtcu Sela 
Tudi v tem šolskem letu smo si z otroki minimaturanti 

enote vrtec Sela zastavili cilj, da prespimo noč v vrt-
cu. Za nekatere otroke je bila to prva noč, ki so jo prespali 
izven svojega doma brez atija in mamice.

Vsi veseli ter v pričakovanju večera in noči smo se 8. junija 
zbrali ob 17. uri v vrtcu na Selih. S seboj smo prinesli nahrb-
tnike, v katerih smo imeli pižamo, ninico za spanje, rezervna 
oblačila in veliko dobre volje. Glede na to, da smo v vrtcu 
govorili o različnih poklicih, smo se odločili, da povabimo na 
dan nočitve v vrtec policiste.
Policisti PP Podlehnik so se z veseljem odzvali in nas na dan 
nočitve obiskali v vrtcu. Predstavili so nam delo policista, 
podali veliko informacij o varnosti v prometu in predstavi-
li policijsko vozilo, ki mu pravimo tudi marica. Otroci so si 
ogledali notranjost vozila, lahko so vklopili tudi sireno, luči, 
sedli v vozilo. Najbolj všeč jim je bilo, ko so lahko vklopili 
stikalo za sireno in luči. Otroci so bili nad vozilom zelo nav-
dušeni. Policisti PP Podlehnik na obisk niso prišli sami. S seboj so 

pripeljali tudi maskoto medvedko, ki ji je ime Pika. Otroci 
so bili zelo veseli presenečenja. Medvedka Pika jim pokazala 
pripomoček, ki ga je imela s seboj – lopar za ustavljanje vozil, 
z otroki se je fotografirala in se z njimi poveselila. Ob koncu 
obiska so policisti otroke obdarili. Podarili so jim pobarvan-
ke, vsak otrok je dobil tudi štampiljko in sladko preseneče-
nje. Zahvaljujemo se PP Podlehnik, še posebej g. Pernatu in 
g. Bračiču, da sta si vzela čas in prišla otrokom polepšat večer 
v vrtcu, ki jim bo ostal v nepozabnem spominu. 
Po odhodu policistov smo si pripravili večerjo, se najedli in 
pripravili za nadaljnje aktivnosti. Glede na to, da so nam 
policisti podarili pobarvanke, smo se lotili barvanja. Ko smo 
končali, smo si pripravili še sladico ter se odpravili na večerni 
pohod z lučkami in iskanje sladkega skritega zaklada..
Večer se je kmalu prevesil v noč, pripravili smo se na kino 
predstavo in pižama party. Ogledali smo si risani film in nato 
je sledila zabava v pižamah. Otroci so plesali ob zvokih glas-
be, bili so zelo veseli in razigrani. Po zabavi pa se je na očke 
prikradel spanec, prisluhnili so še pravljici, ki jih je popeljala 
v sladke sanje. Noč smo preživeli mirno. Zjutraj so bili otroci 
polni prijetnih vtisov prejšnjega dne.

Besedilo in foto: Sonja V. Godec, 
vzgojiteljica

Nino Kolednik, 5 .e

Julija Milkovič, 1. e
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V PGD Videm pri Ptuju slavnostno ob 100-letnici
V soboto, 3. junija, so gasilci iz PGD 

Videm pri Ptuju slavili posebno 
obletnico – 100 let obstoja društva. 
Praznovanje so združili s 27. dnevom 
gasilcev Gasilske zveze Videm. Slove-
snost so odprli z gasilsko parado, v 
kateri so se predstavila starejša gasil-
ska vozila znamke TAM in druga vozi-
la v ešalonu tehnike gasilskih dru-
štev, združenih v GZ Videm, končali 
pa z gasilsko veselico z ansamblom 
Modrijani.

V gasilski kroniki PGD Videm pri Ptu-
ju najdemo zapis, da je bilo gasilsko 
društvo v Vidmu pri Ptuju ustanovljeno 
18. novembra 1923 z imenom Prosto-
voljno gasilsko društvo za okoliš župni-
je Sv. Vid pri Ptuju. Včlanilo se je 28 
rednih in 12 podpornih članov.
Pobudnik je bil videmski nadučitelj 
Ljudevit Musek, ki je skupaj z odbo-
rom postavil temelje društva, kot ga 
poznamo danes. Že naslednje leto po 
ustanovitvi so kupili povsem novo bri-
zgalno. Odbor si je takrat postavil tudi 
visoka načela, vključujoč strogo discipli-
no, in dal velik pomen prostovoljstvu in 
humanitarnosti, ki sta vrednoti društva 
še danes.
Od ustanovitve naprej so sledila leta 
vzponov in padcev, društvo so pesti-
li zapleti z gradnjo gasilskega doma, 
pomanjkanje sodobne opreme, različni 
pogledi vodstva in članov, prišlo je celo 
do trenutka, ko je kazalo, da bo društvo 
razpuščeno in da bo to konec zgodbe 
videmskih prostovoljnih gasilcev. Na 
srečo ni bilo tako.
Sledila so leta razvoja, ob 80-letnici je 
društvo zamenjalo stari prapor z novim, 
nadvse slovesno pa je bilo tudi junija 
2013 ob 90-letnici. 
Društvo je v zadnjem desetletju doseglo 
velik vzpon, vodstvo se je pomladilo, 
narejen je bil velik korak pri pridobiva-
nju mladih v gasilske vrste, izpeljani so 
bili tabori mladine, gasilska tekmova-
nja, društvo je nabavilo novo motorno 
brizgalno. Sodelovanje s pobratenimi 
društvi PGD Gornji Petrovci, PGD Šte-

Članice in člani PGD Videm pri Ptuju zbrani ob 100-letnici

panjsko naselje in DVD Silbaš iz Srbije 
je postalo še tesnejše.
Predsednik videmskih gasilcev David 
Kostanjevec je v svojem nagovoru pove-
dal, da je to čas, ko se ozirajo nazaj in 
praznujejo stoletje poguma, nesebično-
sti in predanosti. Posebej je izpostavil 
pomen gasilstva in kaj pomeni biti gasi-
lec: »Gasilci smo tukaj, da pomagamo 
drugim, da nudimo varnost in upanje. 
Naša stoletna zgodovina je polna zgodb 
o uspehih, pogumu in obnovi. Z vsa-
kim požarom, ki ga pogasimo, z vsako 
osebo, ki jo rešimo, z vsako roko, ki je 
podpora pomoči potrebnim, gradimo 
močnejšo in bolj povezano skupnost. 
Ob tej priložnosti želim izraziti glo-
boko hvaležnost in ponos na vsakega 
člana našega društva. Vaša žrtvovanja, 
vaša predanost in vaša vera v skupno 
poslanstvo so vredni občudovanja. Hva-
la vam za stoletje služenja in za vse, kar 
ste storili za našo skupnost. Ob tej sto-
letnici našega društva se oziram nazaj s 
hvaležnostjo in ponosom, kaj vse nam 
je uspelo ustvariti v tem času in kakšne 
zgodbe smo pisali prvih sto let.«
Društvo je v sklopu obeleževanja slav-
nostne obletnice organiziralo več 
dogodkov tako za gasilska društva 
GZ Videm kot tudi za krajane občine 
Videm.

DOGODKI OB 100-LETNICI 
DRUŠTVA V LETU 2023

Osrednja slavnostna prireditev ob 
100-letnici obstoja
Osrednja slavnostna prireditev je pote-
kala v soboto, 3. junija. Slovesnost 
videmskih gasilcev se je po gasilski para-
di nadaljevala v prireditvenem šotoru, 
kjer so zbrane poleg predsednika PGD 
Videm pri Ptuju Davida Kostanjev-
ca nagovorili še predsednik GZ Videm 
mag. Janez Merc, poveljnik Podravske 
regije Dušan Vižintin, vodja območne 
izpostave URSZR Ptuj in poveljnik CZ 
za Podravje Dragomir Murko in župan 
občine Videm Brane Kolednik. 
Ob jubileju so zaslužnim članom dru-
štva in vsem, ki jim pomagajo na poti 
razvoja, podelili društvene plakete, dol-
goletnim prizadevnim članom priznanja 
in odlikovanja, Gasilska zveza Slovenije 
pa je PGD Videm pri Ptuju podelila 
še odlikovanje za posebne zasluge ob 
100-letnici.
Občni zbor ob 100-letnici
Praznovanje društva se je začelo s 100. 
občnim zborom, ki je bil hkrati tudi 
volilni. Ponovno zaupanje članov sta 
dobila predsednik David Kostanjevec 
in poveljnik Tomaž Muršek z ekipo. Na 
občnem zboru so bili predstavljeni tudi 
preteklo delo in načrti za naprej. 
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Končan tečaj za operativnega gasilca
V Gasilski zvezi Videm je bil 23. 

junija končan tečaj za operativ-
nega gasilca, v katerem je sodelovalo 
25 gasilcev. S tem lahko ugotovimo, 
da je naše gasilstvo bogatejše za 25 
novih operativnih gasilcev, ki se lah-
ko samostojno vključujejo v izvajanje 
operativnih nalog gasilstva. 

Prostovoljna gasilska društva z novim 
kadrom pridobijo novo človeško pomoč 
pri izvajanju vseh nalog gasilstva. Tečaj 
je potekal skoraj pol leta. Tečajniki so 
opravili zelo obsežen program izobraže-
vanja za pridobitev naziva operativnega 
gasilca in čina gasilec. 
Operativni gasilec je oseba, ki poklic-
no ali prostovoljno opravlja operativne 
naloge gasilstva v formacijskih sestavah 
gasilskih enot, izpolnjuje predpisane 
psihofizične in zdravstvene zahteve ter 
je strokovno usposobljena za opravljanje 
teh nalog. Operativne naloge gasilstva 
so gašenje in reševanje ob požarih, pro-
metnih, okoljskih oziroma ekoloških ter 
industrijskih nesrečah, opravljanje nalog 
zaščite in reševanja oseb ter premoženja 
ob naravnih in drugih nesrečah ter dru-
ge splošne reševalne naloge.
Tečajniki so po programu za operativne-
ga gasilca pridobili strokovna in opera-

tivna znanja, ki jih potrebujejo za opra-
vljanje zelo zahtevnih osnovnih nalog v 
gasilstvu. Za njihovo nadaljnje strokov-
no izobraževanje obstaja še vedno veli-
ko temeljnih kot tudi dopolnilnih oblik 
izobraževanja.
Zraven temeljnih in dopolnilnih uspo-
sabljanj pa moramo gasilci skrbeti za 
stalno izpopolnjevanje in usposabljanje. 
Ta stalna naloga usposabljanj se pose-
bej izraža pri dopolnilnem izobraževa-

Tečajniki na poligonu

Prejemniki najvišjih zahval PGD Videm pri Ptuju: Brane Feguš (bro-
nasta), Robert Krajnc (srebrna), Jože Topolovec (zlata)

Operativna Vaja Sveča 100
Operativna enota Videm pri Ptuju je ob praznovanju 

100-letnice društva organizirala gasilsko vajo v podjetju Sve-
ča iz Pobrežja. Povabljenih je bilo enajst gasilskih društev iz 
GZ Videm, sosednjih občin in vsa pobratena oz. prijateljska 
društva. Društva so se vaje udeležila z 20 vozili in 130 gasil-
ci. Operativna vaja je bila sestavljena tako, da je predstavila 
podjetje v lokalni skupnosti, ki ima večji dejavnik tveganja v 
primeru intervencije. Na vaji smo lahko zasledili različne vrste 
nesreč – od požara, tehničnih nesreč do prometne nesreče, 
kjer so ponesrečence odigrali mladinci PGD Videm pri Ptuju 
v sodelovanju s KD Franceta Forstneriča.
Snemanje dokumentarca
V prihodnjih mesecih bo potekalo snemanje dokumentarca 
ob 100-letnici društva, v katerem bodo predstavljeni krajša 
zgodovina društva vse od 1923 do danes, poslanstvo društva 
nekoč in izzivi sodobnega prostovoljnega gasilstva, utrinki z 
vaj poveljstva in članov ter predstavitev pogledov in izkušenj 
vidnejših in zaslužnejših članov društva skozi čas.

PGD Videm pri Ptuju

nju, kjer je v najzahtevnejših programih 
potrebno stalno obnovitveno usposa-
bljanje.
Zraven gasilskih domov, vozil in zašči-
te ter reševalne opreme za intervencije 
predstavlja tudi velik strošek, ki se vlaga 
v gasilca – izobraževanje, zavarovanje, 
zdravniški pregledi in zaščitna oprema.

Mag. Janez Merc, 
predsednik Gasilske zveze Videm
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Dirka po Sloveniji letos tudi po naših cestah

Tekma desetletja za Leskovčane

Ceste v naši občini so se 15. junija spremenile v pravi 
športni spektakel, ki ga pri nas redko vidimo. Tega 

dne je namreč skozi videmsko občino potekala 2. etapa 
kolesarske dirke Po Sloveniji, ki se je začela v Žalcu in kon-
čala v Ormožu. 

Kolesarji pri spustu z nadvoza Lancova vas. Foto: Tadej Podvršek

Veliko število navijačev v bližini videmske občine
Foto: Natalija Jelen

Na občini so se na dirko, ki jo je predvsem zaradi slovite 
televizijske športne postaje Eurosport možno videti praktič-
no po vsem svetu, dobro pripravili. V sodelovanju s šolo so 
na videmskem nogometnem igrišču pripravili koreografijo v 
obliki kolesa, klopotca in napisa imena občine. Koreografi-
ja je bila sicer posneta že prej, a je na televiziji izpadla odlič-
no. Prav tako so se na dirko dobro pripravila številna društva 
občine Videm in svojim članom omogočila skupne užitke 
ob gledanju tega atraktivnega in po zaslugi naših kolesarjev 
športa, v katerem veljamo za svetovno velesilo. Verjamemo, da 
bomo turistične in druge potenciale naše občine na račun dir-
ke zaznali šele v prihodnosti, a po izkušnjah preostalih sloven-
skih občin, ki jih je dirka obiskala v preteklosti, to ne bi smel 
biti problem.
S športnega vidika je bila velika škoda, da se dirke ni udeležil 
zadnji dvakratni zmagovalec in najboljši kolesar sveta Tadej 
Pogačar, a žal mu jo je zagodla poškodba zapestja, zaradi kate-

re je najbrž bil prekratek tudi na sloviti dirki Tour de Fran-
ce v boju za skupno zmago. Kljub temu smo videli izjemne 
boje na kolesih, 2. etapo, ki je kolesarje vodila po naši občini, 
je dobil Dylan Groenewegen, trenutno sicer eden najboljših 
sprinterjev v kolesarski karavani nasploh, skupni zmagovalec 
dirke pa je postal Italijan Filippo Zana. 
Nekaj dni pred dirko nas je razveselila vest, da bo na slovenski 
pentlji tudi letos nastopil naš občan Vid Jeromel, sicer član 
ekipe Cycling team Kranj. Vid je z nekaj dejanji tudi letos 
opozoril nase, še najbolj pa smo ga na televizijskih zaslonih 
lahko opazili v 3. etapi od Grosuplja od Postojne, ko je sku-
paj s šesterico kolesarjev bežal skoraj 150 km. Nekoliko se je 
»izpostavil« tudi v domači občini v 2. etapi, o vsem dogajanju 
na letošnji dirki pa je povedal: »Zelo sem zadovoljen z leto-
šnjo izvedbo dirke. To velja tudi za klub, saj smo praktično 
tri dni "bežali" in tako več kot opozorili nase. Vesel sem, da 
mi je novi trener Marko Polanc ponudil priložnost nastopa 
na dirki, za kar sem izvedel nekaj dni prej. Vožnja po cestah 
domače občine je nekaj posebnega in občutki so zaradi tega, 
ko te spodbuja veliko število domačih navijačev, res izjemni.«

TP

24. junij 2023 se bo za večno zapisal v zgodovino 
Športnega društva Leskovec kot pomemben 

dan, saj je na njihovo zelenico stopila prvoligaška zased-
ba Nogometnega kluba Domžale.

ŠD Leskovec letos obeležuje 60-letnico delovanja in v počasti-
tev te obletnice so konec junija organizirali prijateljsko tekmo 
z NK Domžale ter veselico s Poskočnimi muzikanti in Mejaši. 

Dogajanje se je začelo ob 15. uri s prireditvijo ob državnem 
prazniku, na kateri se je predstavilo veliko število nastopajo-
čih skupin. Z odpeto Zdravljico je prireditev otvoril Ženski 
pevski zbor kulturnega društva Leskovec pod vodstvom Sreč-
ka Zavca. Po nagovoru predsednika ŠD Leskovec Stanka Per-
neka in župana Braneta Kolednika so prireditev nadaljevali 
pevke Leskovčanke, Društvo Šurc, bratje Gabriel, Emanuel 
in Samuel Feguš, ansambel OŠ Leskovec ter na harmoniki 
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Videmčani tudi letos kotirajo visoko

Šolski ansambel sestavlja šest članov (z leve proti desni): Samuel 
Feguš, Jan Gabrovec, Leo Stopajnik, Kaja Kozel, Emanuel Feguš in 
Gabriel Feguš.

Začetna enajsterica domačega moštva

Utrinek s priprav nogometašev Vidma

Erik Štebih, Tim Vidovič, Martina Krajnc, Gašper Jagarinec 
in Alen Orlač. Sledila je podelitev zahval za dolgoletno delo-
vanje v društvu, ki so jih prejeli Dragica Majhen, Franjo Bra-
tušek, Robi Fridauer, Dani Milošič, Jože Zavec, Silvo Vindiš 
in Dušan Pernek. Celotno prireditev je povezovala Damjana 
Cebe.
Ogledati si tekmo prvoligaša je zares čudovit dogodek, če pa 
imaš to možnost v domačem kraju, pa je vse skupaj še toliko 

bolj posebno. Takšen privilegij so imeli Leskovčani, ko je na 
zelenico leskovškega igrišča prišla enajsterica Ravbarjev. Hitro 
je bilo jasno, da z Domžalčani ne gre češenj zobati, saj se je 
domača mreža zatresla kmalu po prvem sodnikovem žvižgu. 
Kljub temu ne gre domačinom nič očitati, saj so se borili do 
zadnjih izdihljajev. Rezultat se je na koncu ustavil pri 0:11 
za gostujočo ekipo. Celodnevno dogajanje se je nadaljevalo s 
Poskočnimi muzikanti in Mejaši še dolgo v noč.

Besedilo in foto: Alen Orlač

Po lanski izjemni sezoni, celo najuspešnejši v vsej 
bogati zgodovini ŠD Videm, bodo nogometaši Vidma 

tudi letos skušali uresničiti smele načrte in cilje ter poseči 
visoko. Res je, da bo verjetno težje, saj bo sezono, kot je 
bila pretekla, težko ponoviti, obenem pa so njihovo moč 
dodobra spoznali tudi tekmeci ter se nanje bolje pripra-
vili. A v nogometu ni nič nemogoče, zato Videmčani spet 
nameravajo presenetiti najboljše ekipe v tretjeligaški 
vzhodni druščini.

Čeprav se ravno v teh dneh začenja nova tretjeligaška sezo-
na, se je trener Vidma Luka Gajšek, ki vstopa v svoje drugo 
leto kot prvi mož videmske stroke, še enkrat ozrl na lansko 
sezono: »Za nami je res sanjska lanska sezona. Sploh jeseni 
smo bili izjemni. Spomladi smo nato mogoče zaradi nekaterih 
poškodb in kartonov malo padli, a še vedno je za nami naj-
uspešnejša sezona v vsej klubski zgodovini, obenem pa smo 
ekipi priključili tudi nekaj fantov iz mladinskega pogona, na 
kar smo prav tako ponosni.« 
Časa za počitek ni bilo pretirano veliko, saj so rumeno-zeleni 
priprave na novo tekmovalno leto začeli že 10. julija. Treningi 
so potekali štirikrat tedensko, ob tem pa so Videmčani odi-
grali tudi šest prijateljskih preizkušenj. Prevelikih pretresov v 
ekipi ni bilo, klub so zapustili vratar Marko Klasinc, Patrik 

Vidovič in Domen Šeliga, novinci pa postali Blaž Cesar, 
Denis Zajc in Elvino Podbrežnik, ob tem pa tudi letos raču-
najo, da bodo priložnost ponudili nekaterim najbolj perspek-
tivnim mladincem in NŠ Klopotec. 
O ciljih je morda na začetku sezone še preuranjeno govori-
ti, a vendar nameravajo Videmčani še naprej mešati štrene 
pri vrhu prvenstvene lestvice in dokazati, da lansko izjemno 
3. mesto in uvrstitev v osmino finala pokalnega pokala nista 
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bila naključna. Članska ekipa v novo sezono vstopa tudi z 
novim generalnim sponzorjem – podjetjem ZASE, d. o. o., ki 
je poskrbel tudi za nove drese.
Ob vsem tem v Vidmu niso pozabili niti na preostale stva-
ri, ki so za delovanje celotnega nogometnega ustroja še kako 
pomembne. Tako so v začetku julija letos peskali igrišče, obe-
nem pa so v lastni režiji ob pomoči Zelenice Mirči igrišče 
tudi ravnali in položili novo travnato rušo pred goli. Hkrati 
so v klubu, ki domuje ob Dravinji, na novo »oblekli« utice za 
rezervne igralce.
Prav tako so v ŠD Videm zelo ponosni na letošnjega častnega 
občana videmske občine Friderika Bračiča, ki so ga sami pre-
dlagali za dolgoletne zasluge za delo v ŠD Videm in športu 
naše občine nasploh.

Besedilo in foto: Tadej Podvršek
Luka Gajšek bo tudi v novi sezoni prvi mož videmske nogometne 
stroke.

Nov montažni skladiščni objekt

Z Damijanom Vinkom ponovno med najboljše klube 1. razreda
Po tem, ko je bila lanska sezona eno veliko razočaranje, 

so se v ŠD Tržec razšli s trenerjem Iztokom Fridlom in 
na njegovo mesto ustoličili Damijana Vinka. Gre za trener-
ja, ki ga ljubiteljem nogometa na našem območju ni tre-
ba posebej predstavljati, saj je v svoji karieri med drugim 
igral za Videm in Tržec. V Tržcu verjamejo, da se bo krivu-
lja z njegovim prihodom po nekaj letih stagnacije in celo 
padanja ponovno obrnila navzgor.

Neprepričljive pred-
stave, slabi obiski 
treningov in še kaj bi 
se našlo so bili glav-
ni vzrok za menjavo 
članskega trenerja. 
Ravno v ta namen 
je bil angažiran Vin-
ko. V klub je prišlo 
precej novih igral-
cev, kar nekaj med 
njimi je povratnikov 
in izhodnih letnikov 
mladincev, prav tako 

so se nekateri vrnili po dolgih poškodbah. Kader Tržca bi v 
novi sezoni sedaj moral biti številčno in tudi kakovostno pre-
cej močnejši kot lanski in odgovorni v klubu verjamejo, da 
bodo stvari v rezultatskem smislu ponovno šle zgolj navzgor. 
O tem je prepričan tudi novi strateg: »V Tržec sem prišel v 
želji, da člansko ekipo ponovno vrnemo med najboljše ekipe 
lige in nato v doglednem času napademo Superligo. Ekipa je 
dodobra spremenjena glede na lansko sezono, obenem smo jo 
tudi precej pomladili. Prepričan sem, da so ob dobro izpelja-
nih pripravah pred nami lepi časi.« 
Treningi na izjemno pripravljenem igrišču v Tržcu potekajo 

trikrat tedensko, za dobro uigranost prenovljenega moštva pa 
skrbijo številne pripravljalne tekme. Ob tem v klubu upajo 
tudi na boljšo podporo navijačev, za njihovo vrnitev na tribu-
no pa pripravljajo nekaj propagandnih akcij. Ker je moštvo še 
naprej praktično povsem domače, verjamejo, da bodo navijači 
spoznali trud in zagon prenovljenega moštva ter ga podprli v 
najboljši možni obliki.
Sicer pa se rdeče-beli lahko pohvalijo z novimi goli na starem 
igrišču, prav tako je nabavljen komplet novih golov za mlajše 
selekcije. Na starem igrišču, v katero nameravajo v prihodnje 
vlagati bistveno več kot do sedaj, so tudi nove utice za rezerv-
ne igralce, največja pridobitev ŠD Tržec v poletnih dneh pa 
je prav gotovo nov montažni skladiščni objekt v neposredni 
bližini odbojkarskega igrišča na mivki, kjer se v poletnih dneh 
vsak dan zbira staro in mlado ter se pomerja med seboj v tem 
atraktivnem športu. 

Besedilo in foto: Tadej Podvršek

Damijan Vinko, novi trener Tržca
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Timi Krajnc je novi trener nogometašev Leskovca. 
Foto: osebni arhiv

Leskovčani s Timijem Krajncem ciljajo na 1. razred MNZ Ptuj
Nogometaši Leskovca se od 24. julija vneto pripravlja-

jo na novo sezono v 2. razredu tekmovanja pod okri-
ljem MNZ Ptuj. Po tem, ko jim v lanski sezoni ni uspelo 
zasesti 1. mesta, ki bi prineslo uvrstitev v višji rang tekmo-
vanja, to nameravajo storiti letos. Žezlo prvega trenerja 
moštva je v svoje roke prevzel domačin Timi Krajnc.

Martin Železnik, dosedanji prvi mož stroke, se je zaradi števil-
nih obveznosti poslovil, a v klubu še naprej ostaja kot pomoč, 
v njegove čevlje pa je stopil Timi Krajnc, dolgoletni igralec 

Leskovca, za katerega bo to prva trenerska članska izkušnja. O 
njej je Krajnc povedal: »Nova izkušnja pomeni predvsem več 
odgovornosti in terja več časa, kot sem ga nogometu posvetil 
do sedaj. Veselim se je, obenem pa sem vesel pomoči, pred-
vsem izkušenega Davorina Fridauerja.« 
Leskovčani v pripravah povečini trenirajo trikrat tedensko, 
obenem pa so odigrali tudi štiri prijateljske tekme. Moštvo 
je praktično ostalo nespremenjeno, odšel je le Timi Emeršič, 
ekipi pa se je priključil Jan Kodrič. Lanski cilj je bila uvrstitev 
v višji rang tekmovanja, kar Haložanom ni uspelo, bodo pa 

spet poskusili letos in v klubu verjamejo, da bo 
to tekmovalno leto njihovo: »Že lani smo imeli 
ambicije iti v ligo višje, a nam na žalost ni uspe-
lo. Treba je priznati, da je bila Dornava pač bolj-
ša. Verjamem, da nam lahko uspe letos, kakovost 
za to nedvomno imamo, stavimo na borbenost in 
ekipnega duha, na koncu pa bomo videli, ali bo 
vse to dovolj za napredovanje.«
Za Leskovec bosta v ligah MNZ Ptuj letos nasto-
pali tudi dve mlajši selekciji – nogometaši do 9. 
leta starosti in naraščajniki U13. 

TP

Ekipa Tržca R21. Foto: Bojan Emeršič

Ekipa Tržca R21 občinski prvak v malem nogometu
Nedelja, 18. junija, je prinesla 

naslov občinskih prvakov eki-
pi Tržca R21, ki si je na igrišču ŠD As 
v Vareji podredila vse tekmece in 
postala občinski prvak. Kot že reče-
no, je turnir sodil v sklop praznovanja 
videmske občine.

Seznam nastopajočih na turnirju je bil 
naslednji: Tržec R21, ŠD Selan, ŠD 
As, ŠD Pobrežje, NK Videm in NK 
Leskovec. Ekipe so bile v predtekmova-
nju razdeljene v dve skupini s po tremi 
moštvi. Sledilo je končno razigravanje 
in v popoldanskih urah smo v velikem 
finalu videli dvoboj kasnejših zmagoval-
cev in ekipe ŠD Pobrežje. Z 2:1 so bili 
uspešnejši Trževčani in si tako zagotovili 
premierni naslov občinskih prvakov. Ob 
tem omenimo še, da je vrlim organiza-
torjem v tretje le uspelo izpeljati turnir, 

saj je letošnje izjemno nepredvidljivo 
poletno vreme poskrbelo za prestavitve. 
Ekipa Tržec R21 je na turnirju v Vareji 
nastopila v naslednji postavi: Krušič, J. 

Kovačič, N. Kovačič, Pečnik, Emeršič, 
Hliš, Vinko in Šalamun. 

TP
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Blaž Lovenjak, novi vodja NŠ Klopotec. Foto: Tadej Podvršek

Športno društvo Zgornja Pristava

Blaž Lovenjak novi vodja NŠ Klopotec

Športnega zanosa med člani ne 
zmanjka. V maju in juniju so bili 

člani aktivni pri urejanju športnega 
parka ob ribniku Zg. Pristava, vete-
ranskem nogometu, pohodništvu, 
izvedbi izleta idr.

Po pomladanski ureditvi športnega 
parka skrbimo za redne košnje travnih 
površin in za urejeno okolico. Majski 
poplavni val je zaradi narasle Dravinje 
in hudourniškega potoka izpod Oster-
bergovega zalil območje športnega 
parka. Asfaltne površine smo očistili 
šele teden dni po poplavah, ko so nam 
lahko na pomoč priskočili gasilci PGD 
Sela z »brizgalno«, za kar se jim lepo 
zahvaljujemo.
V okviru občinskih praznovanj so nogo-
metaši veteranske ekipe 2. junija postali 
prvaki na nogometnem turnirju vetera-
nov. Za prvo mesto in celo brez prejete-
ga gola so prejeli velik prehodni pokal.
Tretjega junija se je ekipa društva ude-
ležila že tradicionalne »Haloške kuhne 
iz kotlička«. Naši organizatorji pohodov 
so skupaj z vodnikom Maksom Krop-
cem izvedli tri srčkove pohode. Start 
najdaljšega je bil na Selih. Pri ribniku 
Zgornja Pristava so se jim pridružili še 

pohodniki s startom pri Domu kraja-
nov Dolena in tam čakajoči, prijavljeni 
za najkrajšo pot. Združeni so nadaljevali 
pot na Osterbergovo, nato do domačije 
gospe Vauhinik (postanek z degustacijo 
domačih vin) in do cilja pri Domu kra-
janov Dolena. Za opravljeno pot so pre-
jeli bučen aplavz množice obiskovalcev 
prireditve Haloška kuhna. Sledila sta 
malica iz kotličkov in skrb za hidracijo s 
pripravljenimi napitki.
Desetega junija je društvo organizira-
lo pohodniški izlet v deželo kozolcev 
– Šentrupert na Dolenjskem – in ob 
vrnitvi čez Bizeljsko še na Kozjansko. 
Bilo je zanimivo, druženje in vzdušje pa 
prijetno.

Čiščenje mulja na asfaltnem igrišču. Foto: Miran Marinič

Prav poseben ponos članov odbora 
društva je izdaja dveh turistično-poho-
dniških zloženk. Opisani pohodni poti 
vodita iz športnega parka ob ribniku 
Zgornja Pristava – prva proti vzho-
dnemu delu Haloz na Osterbergovo in 
nato po vinorodnem gričevju do ribni-
ka Podlehnik, druga pa proti zahodu 
najprej po dolini v Doleno in vzponom 
na 420 m visok in pribl. 5 km oddaljen 
Janški Vrh s prečudovitim razgledom. 
Prav na slednjega se vzpenjamo peš in 
s kolesi tudi 7. julija zvečer. Ob vrnitvi 
nas v Domu krajanov Dolena čakata 
manjša zakuska in počitniško druženje.

FL

Blaž Lovenjak je v začetku julija postal novi vodja NŠ 
Klopotec. Z njim na čelu želi vodstvo NŠ še opleme-

nititi strokovno delo, vse skupaj dvigniti na še višji nivo, 
tako v rezultatskem smislu kot smislu povečanja številke 
igralcev v NŠ Klopotec. 

Projekt, ki je domačina Blaža Lovenjaka, sicer doma iz Beri-
njaka, pripeljal na čelo NŠ, delno financira NZS, preostali 
del pa bodo pokrili nosilci šole – ŠD Videm, ŠD Tržec in ŠD 
Podlehnik. Gre za triletno obdobje, ko bo Blaž prevzel nad-
vse odgovorno funkcijo, njegove glavne naloge pa bodo vzpo-
stavitev nogometnih vrtcev, nogometnih krožkov v šolah, ob 
tem bo prevzel selekcijo U13, kot vodja pa bo imel nadzor 
tudi nad preostalimi selekcijami od U7 do U13, koordiniral 
in pomagal pa bo tudi pri starejših selekcijah. Lovenjak se je 
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Člani kegljaške sekcije Leskovec so ponosni na svoje dosežke.

Kegljaška sekcija Leskovec osvojila 1. mesto

Perspektivna selekcija U11 s trenerjem na turnirju v Apačah v 
Pomurju junija letos. Foto: Milan Šeliga

sicer v domače okolje vrnil po uspešno opravljeni diplomi s 
področja kineziologije na Fakulteti za šport v Ljubljani, tre-
nutno pa ga poleg vodenja NŠ Klopotec najbolj zaposluje 
»magisterij«. Po vsaj začasnem prenehanju igranja nogometa 
se je v času študija trenersko kalil pri prvoligašu Bravu iz Lju-
bljane. Vodstvo NŠ Klopotec verjame, da je z ustoličenjem 
Blaža na čelo NŠ po tem, ko so bili uspešni na razpisu NZS, 
naredilo pravo potezo in tako nadgradilo dosedanje delo.

šna je bila tudi zaključna revija selekcije U13 MNZ Ptuj, ki 
je potekala v Tržcu in kjer je ogromna množica navijačev pov-
sem zapolnila tribuno, število sodelujočih klubov pa je bilo 
dvomestno. Dogodek je vodstvu dal nov zalet, podobne akcije 
in organizacije nogometnih dogodkov pa nameravajo nadalje-
vati tudi v prihodnje.
Ob tem iz NŠ Klopotec sporočajo, da želijo v svoje vrste 
povabiti prav vse, dekleta in fante, le da imajo radi šport. Tudi 
predhodno znanje ni noben pogoj, saj želijo v prvi vrsti otro-
ka razvijati kot osebo.

Tadej Podvršek

NŠ Klopotec vabi k vpisu v svoje vrste vse zainte-
resirane za športno udejstvovanje. Več informacij: 

blaz.lovenjak@gmail.com 
ali na telefon 
031 382 415.

Za NŠ Klopotec je še eno zelo uspešno leto, saj so prav vse 
selekcije imele vidno vlogo v svojih ligah in zasedle mesta 
med najboljšimi, pa čeprav to predvsem v mlajših selekcijah 
ni poglavitni cilj. Poleg tekmovalnih uspehov naraščajnikov so 
se vodstvene strukture uspešno podale tudi v lov na organiza-
cijo več dogodkov. Tako so v začetku junija več kot uspešno 
izpeljali dneve NŠ Klopotec, ki so za naraščajnike do 9., 11. 
in 13. leta potekali v Vidmu in Tržcu. Turnirjev se je udeležilo 
precej ekip iz okolice, za vse pa sta po odigranih prijateljskih 
tekmah sledili podelitev medalj in pogostitev. Izjemno uspe-

Društvo upokojencev Cirkulane 
je v torek, 6. junija, organizira-

lo društveno tekmovanje v pikadu 
in kegljanju na vrvici v počastitev 
občinskega praznika. V kegljanju 
se je pomerila moška ekipa keglja-
ške sekcije Leskovec, ki je osvojila 1. 
mesto.

Sodelovalo je pet kegljaških sekcij, med 
njimi tudi leskovška. Na tekmovanje 
so bili povabljeni kot sosednja obči-
na z namenom druženja. Moško ekipo 
so zastopali: Mijo Bračko, Lojze Jan-
žovnik, Slavko Mir, Štefan Smiljan in 
Marijan Vidovič. Omenjeni člani so 
odnesli pokal za prvo mesto. Kegljaška 
sekcija Leskovec deluje že od leta 2017, 
sestavlja pa jo osem članic in osem čla-
nov. So del občinske lige Videm kot ena 
izmed osmih ekip. V preteklosti so že 
osvajali pokale, vendar še nikoli prve-

ga mesta, zato je letošnje leto toliko 
pomembnejše. Člani se pošalijo in reče-
jo, da so v varni sredini. Letos so torej 
presegli svoje rezultate. Kegljaška sekcija 
Leskovec se je udeležila tudi turnirja v 

kegljanju na vrvici ob prazniku občine 
Videm v Tržcu, kjer je bilo pomembno 
predvsem sodelovanje.

Besedilo in foto: Mateja Topolovec
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Turnir v kegljanju na vrvici ob občinskem prazniku
V četrtek, 8. junija, je v prostorih kegljaške sekcije Tržec 

potekal turnir v kegljanju na vrvici z začetkom ob 11. 
uri. Tekmovalo se je v naslednjih kategorijah: ženske eki-
pno, moški ekipno in posamezno.

Na turnirju je bil zraven 18 nastopajočih ekip prisoten tudi 
župan občine Videm Brane Kolednik. Organizatorji dogodka 
so bili člani sekcije kegljačev Tržec. Sodelovalo je torej devet 
ženskih in devet moških ekip. Za napetim tekmovanjem je 
sledila podelitev priznanj in kar 12 pokalov za osvojene dosež-
ke. Tako je vsaka ekipa prejela priznanje za sodelovanje na 
turnirju ob občinskem prazniku. Za pogostitev je poskrbela 
občina Videm.

Prva tri mesta moških ekip

Najboljši trije posamezniki

Najboljše tri posameznice

Julija Milkovič, 1. ePrva tri mesta ženskih ekip

REZULTATI
Ekipno moški: 1. mesto iz sekcije Vareja, 2. mesto iz sekcije 
Videm, 3. mesto iz sekcije Tržec.
Ekipno ženske: 1. mesto iz sekcije Vareja, 2. mesto iz sekcije 
Pobrežje, 3. mesto iz sekcije Lanova vas.
Posamezniki (metanje za 1 evro): 1. mesto Zvonko Korpič iz 

sekcije Vareja, 2. mesto Tomo Svenšek iz sekcije Sela, 3. mesto 
Martin Beranič iz sekcije Sela.
Posameznice (metanje za 1 evro): 1. mesto Ida Mlakar iz sek-
cije Tržec, 2. mesto Ivanka Merc iz sekcije Vareja, 3. mesto 
Marija Alt iz sekcije Vareja.

Besedilo in foto: Mateja Topolovec
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15. malonogometni turnir – Memorial Srečka Tominca 

Zmagovalna zasedba ŠD As

Predstavniki zmagovalnih treh ekip. Foto: arhiv društva

V soboto, 17. junija, je na Selih potekal vsakoletni tur-
nir v malem nogometu, ki ga organizira Športno dru-

štvo Selan. Tudi na letošnjem turnirju nas je pričakalo 
lepo, poletno vreme, kar je na Sela privabilo lepo število 
gledalcev. Ti so bili že tradicionalno priča dobro organi-
ziranemu športnemu spektaklu, saj so na igrišču potekali 
zelo zanimivi dvoboji številnih enakovrednih ekip, pestro 
pa je bilo tudi ob igrišču.  

Na turnirju je sodelovalo 18 ekip, te so bile po žrebu razdelje-
ne v šest skupin. Iz vsake skupine so v izločilne boje napredo-
vale ena ekipa in dodatni dve najboljši drugouvrščeni ekipi. 
Že v skupinskem delu smo bili priča odličnim predstavam, 
kar je bila dobra popotnica za tekme v izločilnih bojih. Nekaj 
zelo kakovostnih ekip se je žal moralo s tekmovanja zaradi 
izenačenosti posloviti že v skupinskem delu tekmovanja. Do 
četrtfinala so se prebile ekipe: Nano elektrika, Fanatikos, Avto 
Sitar – ŠD Selan, ŠD Pobrežje, ŠD As, ForMe, Amoz Gronja 
Radgona in Remix.
Po četrtfinalnih bojih so se v polfinale prebile Nano elektrika, 
ŠD Selan – Avto Sitar, ŠD As in Amoz Gornja Radgona. Oba 
polfinalna obračuna sta bila zelo napeta in izenačena, saj sta se 
oba končala po streljanju kazenskih strelov. Več zbranosti pri 

izvajanju kazenskih udarcev sta pokazali ekipi Nano elektri-
ka in ŠD As. V stilu polfinalnih bojev se je odvil tudi finale, 
saj je bil po rednem delu izid 1:1, tako da so igralci ponovno 
streljali šestmetrovke, kjer so si naslov prvakov priborili igralci 
ekipe ŠD As.
Nagrade sta prejela tudi najboljši igralec in vratar turnirja. 
Najboljši igralec je postal Luka Pišek iz drugouvrščene ekipe, 
naj vratar pa Timi Krajnc iz zmagovalne zasedbe ŠD As.
Polfinale: Nano elektrika : Avto Sitar – ŠD Selan 2:2 (po 
kazenskih udarcih Nano elektrika); ŠD As : Amoz Gornja 
Radgona 1:1 (po kazenskih udarcih ŠD As) 
3. mesto (kazenski udarci): Avto Sitar – ŠD Selan : Amoz 
Gornja Radgona (po kazenskih udarcih Avto Sitar – ŠD 
Selan)
Finale: Nano elektrika : ŠD As 1:1 (po kazenskih udarcih ŠD 
As)
Vrstni red:

1. ŠD As
2. Nano elektrika 
3. Avto Sitar – ŠD Selan

ŠD As: Timi Krajnc, Sebastjan Krajnc, Luka Lovenjak, Jure 
Šmigoc, Tilen Šmigoc, Primož Pernek
Nano elektrika: Patrick Mohorko, Kim Sambolec, Žiga Ram-
šak, Jernej Katan, Miha Šilec, Luka Pišek
Avto Sitar – ŠD Selan: Miha Pšajd, Jaka Mesarič, Žan Plajn-
šek, Jaka Vajda, Robert Kurež, Simon Krajnc, Marko Pani-
kvar

ŠD Selan
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Veterani Vidma z že jubilejno, 10. lovoriko
Videmski nogometni veterani ostajajo sinonim za 

nogometne uspehe med seniorji. Tako so letos v kon-
čani sezoni 2022/2023 v ligi 40+ osvojili jubilejno, že 10. 
lovoriko naslova prvaka veteranskih ekip. Že 16 let tako 
zelo uspešno nastopajo v selekcijah veteranov, pred leti 
v ligi 35+, zadnja leta pa v ligi 40+. Kot ena redkih ekip 
z večinoma enakim kadrom pri članih in sedaj veteranih 
se še vedno družijo in ostajajo skupaj kot ekipa ter se kot 
edino moštvo iz MNZ Ptuj lahko pohvalijo s takšnim uspe-
hom.

Kot pomemben del ŠD Videm sodelujejo pri delovanju dru-
štvenega ustroja. Ob velikem uspehu se še posebej zahvaljujejo 

Skupinska fotografija s priprav v Poreču
Foto: arhiv videmskih veteranov

Podelitev priznanja za 10. naslov med veterani v MNZ Ptuj

vodji veteranske ekipe in motorju ŠD Videm Darku Jezi, ki 
s svojimi dragocenimi izkušnjami, vnemo, delovnimi aktiv-
nostmi in strokovnostjo vodi najstarejšo selekcijo ŠD Videm. 
Ob tem dodajmo, da so bili marca letos videmski veterani že 
tretjič na štiridnevnih pripravah v Poreču, kjer so zraven vsa-
kodnevnih treningov odigrali tudi trening tekmo v Medulinu 
s člansko ekipo Skorbe.

Veterani Tržca tokrat boljši od Polzeljanov

Trževski nogometni veterani so 19. 
maja odigrali novo prijateljsko 

tekmo s svojimi nogometnimi prija-
telji s Polzele. Tokrat je bilo na spo-
redu gostovanje, ki so ga rdeče-beli 
opravili, kot se spodobi. 

Po tem, ko so v Savinjski dolini lani 
gostovali v skromnem številu, je letos 
obisk Savinjčanom vrnilo kar 30 čla-
nov ŠD Tržec. Na četrtem medseboj-
nem obračunu se je gostom poznala 
dobra in kakovostna udeležba in tako 
so rdeče-beli tekmo tudi dobili. Sicer je 
odveč dodati, da na tovrstnih srečanjih 
rezultat ni v ospredju, ampak predvsem 

Skupinska fotografija pred srečanjem. Foto: Bojan Emeršič

druženje in izmenjava mnenj po tekmi. 
Tako je bilo tudi letos, v nočnih urah 
so se veterani Tržca nato vrnili domov, 

naslednja tekma prijateljskih ekip pa bo 
odigrana jeseni v Tržcu.

TP
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Tradicionalno nogometno druženje tokrat pripadlo Tržcu

Srečanja se je udeležil tudi župan Brane 
Kolednik.

Skupinska fotografija športne družine Emeršič (Hentekov) in Tržca

Naslednje leto bo nogometno 
druženje družine Emeršič (Hen-

tekov) in ŠD Tržec upihnilo že svojo 
20. svečko. Na letošnji, 19. tekmi so 
bili v sončnem vremenu boljši rdeče-
-beli in vsaj po rezultatu sodeč pre-
pričljivo slavili. Gre za dogodek, ki 
ima pri vseh akterjih posebno težo in 
se ga radi udeležujejo iz leta v leto.

Ker organizacija takega dogodka terja 
kar nekaj »logistike«, vsako leto poma-
gajo posamezniki iz obeh vrst. V prvi 
vrsti gre za druženje, a na zelenici na 
tekmi gre na nož in nič drugače ni bilo 
niti letos 10. junija. Tekma je bila ize-
načena dobrih šestdeset minut, nato pa 
je bil Tržec v zaključku tekme boljši in 
zmagal s 5:2. Tržec je tudi letos nasto-

pil v kombinirani zasedbi članov, mla-
dincev in veteranov, pri Hentekih pa so 
manjkali nekateri pomembni igralci. Ob 
sedmih zadetkih je blizu 150 gledalcev 
videlo še kar nekaj lepih akcij, nevarnih 
zaključnih strelov in tudi »internih« šal 
med akterji srečanja. V »tretjem polča-
su« pa smo tradicionalno videli druženje 
in obujanje športnih spominov. 
Za prihajajočo, 20. obletnico športnih 
bojev med Tržcem in Henteki organi-
zatorji spet nameravajo izpeljati tekmo 
otroških selekcij in pripraviti še kakšno 
presenečenje.
Športna družina Emeršič (Henteki) – 
ŠD Tržec 2:5 (1:3)
Strelci: za športno družino Emeršič je 
dosegel dva zadetka Emeršič J.; strelci 

za ŠD Tržec: Kolar, Šeliga D., Krušič Ž., 
Pečnik M., Hliš.
Športna družina Emeršič: Alojz Emer-
šič, Darjan Emeršič, Boris Emeršič, 
Timi Emeršič, Jan Emeršič, Franci 
Emeršič, Jože Emeršič, Bojan Emeršič, 
Niko Emeršič, Domen Klajnšek, Vid 
Hrga, Ivan Emeršič, Marjan Emeršič; 
trenerja: Ivan Emeršič in Marjan Emer-
šič.
ŠD Tržec: Krušič U., Krušič Ž, Krušič 
L., Šeliga D., Hliš, Pečnik M., Pečnik 
R., Pečnik A., Pauman J., Šeliga M., 
Lainšček; igrali so še: Mlakar, Pauman 
N., Šeliga A., Kovačič N., Kovačič J., 
Podpečan, Skela R., Skela D., Hebar; 
trener: Jernej Pauman.

Besedilo in foto: Tadej Podvršek

Veteransko ekipo Vidma so do jubilejnega, 10. naslova prva-
ka v ligi MNZ Ptuju 40+ pripeljali naslednji igralci: Renato 
Bračič, Brane Kolednik, Tomaž Galun, Maksim Mohorko, 
Andrej Kokol, Matej Topolovec, Edvard Koderman, Gorazd 
Ladinek, Ivan Kokol, Milorad Šopek, Peter Marinič, Cve-
to Kosernik, Mitja Bedrač, Dejan Fridauer, Božidar Ciglar, 
Robert Markež, Leopold Pšajd, Aleš Poredski in Uroš Bedrač. 
Trener ekipe je bil Darko Jeza, pomočnik pa Gorazd Černila. 

TRADICIONALNI NOGOMETNI VETERANSKI 
TURNIR

V sklopu praznovanja videmske občine je bil 2. junija na 

videmskem igrišču odigran tradicionalni nogometni veteran-
ski turnir. Polega domačega Vidma so nastopile še ekipe iz 
Tržca, Leskovca, Zg. Pristave, Lovrenca in Ormoža. Ekipe so 
bile v rednem delu razdeljene v dve skupini s po tremi ude-
leženci. Sledili so obračuni za končno razvrstitev, v velikem 
finalu sta se pomerili ekipi Zg. Pristave in Leskovca. Slavili so 
debitanti na turnirju iz Zgornje Pristave, po okrepčilu pa je 
za vse nastopajoče kot tudi druge navzoče glasbo dolgo v noč 
vrtel »Disco Puh«.

UR
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Hura, počitnice in dopust!

Dan nordijske hoje na Sv. Vid nad Čatežem

Varnost mora biti vedno in povsod na prvem mestu.

POMEN GIBANJA ZA KREPITEV ZDRAVJA

Naj v uvodu najprej opozorim na največje nevarnosti 
dopustovanja in počitnikovanja za poletni čas. Da 

bomo načrtovano športnorekreacijsko dejavnost izvajali 
sproščeno, zdravo in v zadovoljstvo vseh deležnikov, opo-
zarjam na boleče pasti nezavedne malomarnosti, spro-
ščenosti in veselja. Le varen dopust je pravi dopust.

VODNE DEJAVNOSTI
–  Oseba, ki ne preplava vsaj 35 m v eni izmed tehnik plava-

nja, ki ne potopi glave in si ne upa skočiti v vodo, ni plava-
lec. Oseba, ki preplava le nekaj metrov v vodi znotraj stoj-
ne višine, je le prilagojena na vodo in kot taka je lahko kaj 
hitro v nevarnosti utopitve. 

–  Nevarnost za plavalce preti predvsem pri skokih v vodo z 
neznano globino, pri nepoznavanju rečnih in drugih narav-
nih kopališč, morskih tokov in tudi šoka zaradi prevelike 
temperaturne razlike med vodo, ozračjem in pregretim tele-
som. 

–  Pomembna sta nadzor nad otroki v domačih montažnih 
bazenih in stalna prisotnost ob kopanju, ko so ti bazeni 
globlji ali ko otrok še ne zna plavati (berite tudi navodila, 
natisnjena na bazenih). Rokavčki in drugi pripomočki niso 
nadomestilo prisotnosti. Skrbite tudi za čistočo vode. V 
vodo nikoli, ko udarja strela!

KOLESARJENJE, ROLKANJE, VOŽNJE S 
SKIROJI IN SKUTERJI IDR.

–  Stoodstotno moramo upoštevati cestnoprometno zakono-
dajo. Vedeti in zavedati se moramo, kakšne spretnosti ali 
izkušnje imamo v javnem prometu.

–  Kakšne izkušnje in opremo imamo za vožnjo po brezpotju 

ali poligonih (predvsem spust) in kdaj mora biti prisotna 
oseba s kolesarskim izpitom in kdaj polnoletni skrbnik, tre-
ner ali starš. 

–  Čelada ali druga predpisana zaščitna oprema je obveza in o 
tem ni razprave!

SPREHODI, POHODNIŠTVO, PLANINARJENJE
–  Tudi ta rekreativna dejavnost predstavlja tveganje za zdrav-

je. Nevarnost so predvsem nepravilna izbira časa sprehodov 
(prevelika vročina, ozonska sevanja idr.), preslaba skrb za 
zaščito pred soncem (pokrivalo, sončna očala, zaščitna kre-
ma, neprimerna oblačila), dolžina konstantne obremenitve 
v zgornjem aerobnem pragu (več kot 80 % osebnega srčne-
ga maksimuma – izračun MSU najdete na spletu), nepra-
vilna izbira kakovosti pohodniške skupine ali nepotrebno 
prilagajanje boljšim v skupini idr.

–  Pri planinarjenju hoja v nevihti še posebej, ko udarja strela, 
ne predstavlja le nevarnosti pred poškodbo, ampak je tudi 
smrtno nevarna. Hojo po poteh, kjer se nas loteva strah 
ali celo panika, takoj prekinemo in za vrnitev poiščemo 
pomoč.

–  Nedopustni so tudi hoja izven markiranih ali poznanih 
poti, hoja, tek ali pohodništvo brez primerne opreme, še 
posebej obuvala, idr.

Če ste vadili, če se vadeči ali udeleženci medsebojno poznate, 
si zaupate in ne pretiravate, če ste primerno opremljeni, bo 
pri vseh dejavnostih sproščenega dopustovanja veselo in raz-
igrano. Ampak tudi v teh primerih imejte s seboj telefon za 
morebiten potreben nujni klic, tudi za koga drugega ali nepri-
čakovan dogodek (razni piki, opekline meduze, sončarica, srč-
ne in dihalne težave idr.). V nobeni dejavnosti ne pozabite, 
da je pomembno skrbeti za hidracijo (žejo) in primerno hra-
no, nikoli ni slabo, če imate malo rezerve. Alkohol, cigarete 
ali drugi nedovoljeni dodatki pa so sovražnik na vsej in vsaki 
gibalni dejavnosti.

Besedilo in foto: FL
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Številne aktivnosti PD Haloze

Kriška gora – Tolsti vrh

Hlad v neposredni bližini Martuljških slapov

Utrinek s pohoda na Tosc

Pri domu na Menini planini

Planinci PD Haloze in PD Hajdina smo se v maju odpra-
vili na čudovito Menino planino z najvišjim vrhom 

Vivodnikom (1508 m), ki leži v Kamniško-Savinjskih 
Alpah. Spremenljivo vreme od sončka do megle nam je 
na planini ponudilo tudi vso lepoto cvetočih žafranov. 
Povzpeli smo se tudi na manjši razgledni stolp, ki nam je 
ponujal lep razgled na sosednje vrhove.

Podali smo se tudi na Kriško goro in Tolsti vrh (1715 m). Z 
vrha je v lepem vremenu možen pogled na sosednji Storžič, 
greben Košute in Julijske Alpe. Pri koči se lahko spočijete, 
okrepčate s štruklji in zazibljete z gugalnico. Pogled je takoj 
lepši s ptičje perspektive.

Prav tako smo se 24. junija podali na čudovite Martuljške 
slapove. Slapovi ležijo v krajinskem parku Gozd - Martuljek. 
Odpeljali smo se v smeri Kranjske Gore do Gozda - Martulj-
ka. Povzpeli smo se do spodnjega in zgornjega slapu na višini 
1150 m in Ingotove koče. Pot do zgornjega slapu je zahtev-
na in je bila potrebna previdnost ob poti in prehajanju poti 
pod slapovi. Pohod je bil primeren za vse, tudi tiste, ki se niso 
povzpeli do zgornjega slapu in so uživali pri Ingotovi koči. 
Pohoda se je udeležilo 16 pohodnikov. Zahvala šoferjem in 
vsem pohodnikom, predvsem vodniku Branku in Dragu za 
pogostitev ob koncu pohoda.
Člani PD Haloze, PD Hajdina in primorska naveza smo se 8. 
julija povzpeli na 2275 m visok vrh Tosc, ki leži v osrčju TNP. 

Startali smo na Rudnem polju in nadaljevali v smeri Trigla-
va čez Studorski preval. S poti smo se odcepili strmo navzgor 
proti Toscu. Pridno smo grizli kolena in kmalu dosegli vrh. 
Vreme je bilo odlično, dobre volje ni manjkalo, na vrhu pa 
so nas pozdravile ovčke z razgledom proti kralju Triglavu. Vrh 
Tosca smo dosegli v približno štirih urah, spust v dolino pa je 
trajal prav toliko časa. Dolga hoja je poplačala vse lepote gora 
in njenih pogledov. Velike pohvale vsem pohodnikom, zahva-
la pa velja tudi vodniku Marku in sovodnici Manji.
Šestnajst pohodnikov PD Haloze se je udeležilo tudi župano-
vega pohoda 25. junija na janževo nedeljo. Podali smo se v 
Haloze in opravili krožno pot do Janževe cerkvice, kjer je bil 
zaključek pohoda.
Čestitke štirim članom PD Haloze in PD Hajdina, ki so uspe-
šno prehodili 150 km dolgo Jakobovo pot po otoku Krku. 
Nekaj članov se je z vla-
kom podalo in nato peš 
prehodilo tudi pot po 
poteh vojaške zgodovi-
ne v Pivki.
Vabimo vas na naš 
naslednji pohod: 26.–
27. 8. 2023 Korab – 
najvišji vrh Albanije in 
Makedonije.
Najdete nas na Facebo-
okovi strani in spletni 
strani društva PD Halo-
ze.
Besedilo in foto: Majda 

Forstnerič
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PD Naveza na Nanosu

V videmski lekarni tudi ponudba homeopatskih zdravil

Ker je letos v visokogorju še veliko snega, smo se v 
juniju podali na lepo razgleden Nanos. Kljub dežju, ki 

nas je spremljal na poti od Štajerske proti Primorski, nas 
je vetrnica pod Nanosom pričakala v soncu. 

S parkirnega prostora smo se podali po strmi in lepo razgle-
dni poti čez plešo proti vrhu. Na poti je tudi nekaj jeklenic, 
ki nam pomagajo pri varnem vzponu. Nekateri manj izkušeni 
so se sprva malo ustrašili, nato pa pot vseeno prehodili brez 
težav. Na vrhu pri oddajniku nas je kot vedno pričakal močan 
veter s sunki, zato smo hitro smuknili v zavetje k Vojkovi 
koči, ki pa je bila zaradi obnove žal zaprta. Kljub temu smo 
se lahko okrepčali pri nadomestnem kontejnerju, kjer se dobi 
kaj za pod zob. Po počitku smo se po krožni poti, ki pelje 
mimo cerkve sv. Jeronima, vrnili v dolino. Mimogrede smo se 
ustavili še pri vetrnici in si jo pobliže ogledali ter se vprašali, 
zakaj jih imajo povsod v izobilju, samo v Sloveniji premore-

Na vrhu pri oddajniku je skoraj vedno vetrovno.

mo le dve. Prešernega nasmeha na obrazih smo se vrnili proti 
Trojanam, kjer je vedno naš obvezni postanek, nato pa veselo 
proti domu. 

Besedilo in foto: Ignac Topolovec

Za občane Vidma in njenih krajev-
nih skupnosti je zelo dragoceno, 

da imajo lekarno, sicer podružni-
co ptujske lekarne, dobesedno »pri 
roki«. Videmska lekarna je svoja vrata 
odprla maja leta 2007 in tako že 16 
let v svojih prostorih nudi občanom 
vsa potrebna zdravila na recept ali 
brez njega. Od leta 2011 pa imajo 
tudi ponudbo homeopatskih zdra-
vil, ki v Sloveniji spadajo v kategorijo 
alternativnega zdravljenja.

S homeopatijo lahko zdravimo kronične 
ali akutne bolezni. Zdravila so običajno 
v obliki majhnih homeopatskih granul 
ali kroglic, njihova sestava pa je rastlin-
skega, živalskega ali mineralnega izvora, 
čeprav je v teh treh skupinah lahko še 
nekaj substanc drugih izvorov. 
V videmski lekarni lahko že 13 let naj-
dete tudi homeopatska zdravila, za 
nasvete o njihovi uporabi pa sta vam na 
voljo za to področje usposobljeni magi-
stri farmacije Tatjana Ules Kozoderc 
in Jerneja Gril. Poleg njiju je v lekarni 
Videm zaposlena tudi Branka Sel, far-
macevtski tehnik, vse tri pa vam bodo 
vedno z veseljem svetovale o njihovi 

Homeopatska zdravila v lekarni Videm

splošni ponudbi, ki vsebuje tudi velik 
nabor naravnih proizvodov za osebno 
nego in prehranskih dopolnil.

HOMEOPATIJA
Ustanovitelj uradne homeopatije je 
zdravnik Samuel Hahnemann, ki je 
deloval v 18. stoletju in je znanja starih 
Grkov in Rimljanov uspešno apliciral 
v prakso zdravljenja svojih pacientov. 
Homeopatija je že 200 let uradno pri-
znana po vsem svetu in zahodnih evrop-
skih državah, predvsem v Franciji in 
Nemčiji ter v sosednji Italiji in Avstriji. 
V Sloveniji homeopatija še ni uradno 
priznana, čeprav se nekateri že precej let 
trudijo, da bi jo umestili v prakso ura-
dne medicine in ljudem omogočili, da 
lahko uporabljajo tudi naravnejše meto-
de zdravljenja.

Homeopatija je neinvazivna oblika 
zdravljenja, deluje na subtilnejših nivo-
jih, ne nudi takojšnjih učinkov kot 
zdravila pri nas priznane uradne farma-
cije in praktično nima stranskih učin-
kov. Stroka svetuje, da je ob uživanju 
homeopatskih zdravil treba upošteva-
ti nekaj osnovnih pravil, ki so nujna, 
če želimo doseči ustrezne rezultate pri 
zdravljenju z njimi. Ko se odločimo za 
uporabo homeopatije, se moramo stro-
go odreči vsem alkoholnim substancam, 
kavi, pravemu čaju in upoštevati proto-
kol uživanja zdravil ločeno s hrano. Prav 
tako je priporočljivo, da homeopatskih 
zdravil nimamo v bližini mobilnih 
naprav.
Eno univerzalnih homeopatskih zdravil 
je vsekakor Arnica montana. Arnika, ki 
jo vsi dobro poznamo, ima zelo širok 
spekter delovanja. Najbolj primerna 
je za podporo pri raznih poškodbah, 
zlomih, zvinih in tudi pri splošni izčr-
panosti, tako telesni kot psihični. V 
spomladanskih in poletnih mesecih pa 
je več kot dobrodošla uporaba zdravila 
Apis mellfica, čebeljega strupa, ki blaži 
simptome vseh vrst ugrizov insektov. 
Homeopatska zdravila so razdeljena na 
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Zlata maturantka Anja Kozel

Trobentač David Potočnik ponovno uspešen

Družinski ansambel Potočnik z nagrajencem Davidom s trobento

Zlata maturantka Anja Kozel
Foto: osebni arhiv

različne stopnje potenc delovanja, s čimer se boste najbolje 
seznanili, če jih boste začeli uporabljati.
Tatjana Ules Kozoderc pove, da povpraševanja po homeo-
patskih zdravilih v videmski lekarni še ni veliko. Če še niste 
uporabnik homeopatije in vas mika, da bi preizkusili tovrstno 
obliko zdravljenja, lahko več o tej tematiki raziščete tudi na 

spletnih straneh ali si izposodite gradivo v knjižnici Ptuj. V 
študijskem oddelku so nam povedali, da imajo veliko gradi-
va z vsebinami o homeopatiji naših in tujih avtorjev in da je 
zanimanje za tovrstno gradivo precejšnje.

Besedilo in foto: Marta Vrhovec

Letošnje poletje si bo Anja Kozel 
iz Gradišča 18a še posebej zapo-

mnila. Postala je namreč zlata matu-
rantka Biotehniške šole v Mariboru, 
smer veterinarski tehnik. Na poklicni 
maturi je namreč zbrala kar 22 od 23 
možnih točk in si tako prislužila ta 
laskavi naziv.

Anja je o letošnji maturi povedala: »Ni 
se mi zdela pretirano težka, le malo sem 
dvomila, kako bo glede slovenščine, 
vendar se je nato super izteklo. Angle-
ščina se mi je zdela precej lahka.« Sedaj 
že nekdanja srednješolka je pred novim 
izzivom v svoji karieri, saj se jeseni 

odpravlja na enopredmetni študij bio-
logije na Fakulteti za naravoslovje in 
matematiko v Mariboru. O srednjeroč-
nem cilju kot iz topa izstreli: »Zanima 
me delo v laboratoriju, v katerega sem 
se na neki način zaljubila v času šolanja 
v srednji šoli.«
Anja Kozel sicer od malega ne skriva 
svoje ljubezni do živali, ne nazadnje 
imajo doma manjšo samooskrbno kme-
tijo, kjer pridno pomaga, kolikor ji to 
dopušča čas.

Zlati maturantki iskreno čestitamo tudi iz 
uredništva Našega glasu!

TP

Naš mladi krajan David Potočnik iz Popovcev že nekaj 
let zapored na odprtem svetovnem prvenstvu v 

organizaciji Evropskega glasbenega združenja za podro-
čje izobraževanja, ki poteka na daljavo (nastop prek 
sodobnih medijev), seže v sam vrh izvajalcev. Tudi letos 
je prejel zlato priznanje z doseženimi 91 točkami (od 100 
možnih). 

Za potrditev uspeha se je udeležil še Mednarodnega glasbe-
nega tekmovanja v organizaciji priznane glasbene šole Bolero 
z Mute. Za nastop v živo je v svoji starostni kategoriji pre-
jel kar 95 točk od 100 možnih in dosegel zlato pohvalo. Na 
tekmovanju Zveze slovenskih glasbenih šol TEMSIG pa je v 
kategoriji trobenta 1. b dosegel 92,33 točke in prejel srebrno 
plaketo.
David ima za seboj že sedem let igranja trobente pri profe-
sorju Zmagu Štebihu v Glasbeni šoli Karol Pahor na Ptuju. 
Za izpopolnjevanja glasbenega znanja se uri še na klavirju pri 
profesorici Lidiji Žgeč. Ob dosežkih v glasbeni šoli ga uspe-
hi na tekmovanjih še bolj spodbujajo, da vsakodnevno vadi 
doma. Uživa tudi ob igranju v družinskem ansamblu Potoč-
nik in v pihalni godbi Markovci. 

David je radoživ osnovnošolec 7. razreda OŠ Videm. Pove, da 
zaradi odrekanj na področju glasbe v svojem in šolskem oko-
lju v najstništvu prav nič ne zamuja! 
Davidu čestitamo tudi člani uredniškega odbora!

Besedilo in foto: FL
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Biserna poroka zakoncev Feguš

Zlata poroka zakoncev Mlakar

Daljnega 13. julija leta 1963 sta v 
zakonski stan vstopila zakonca 

Feguš – Friderik in Marija (z dekliškim 
priimkom Flajs). Friderik prihaja iz Velike-
ga Okiča, Marija pa iz Vareje. 

Skupni dom sta si Feguševa ustvarila v Štur-
movcih. Po častitljivih šestdesetih letih sta 
letos 15. julija ponovno stopila pred oltar, 
tokrat kot bisernoporočenca. Civilni obred 
je v prostorih občine Videm vodil župan 
Brane Kolednik. Poleg veliko dobrih želja 
je bisernoporočencema izročil tudi darilo 
videmske občine. V cerkvi sv. Vida je pote-
kal še cerkveni obred, kjer sta zakonca pred 
p. Klemnom Slapšakom, pričami in drugi-
mi svati ponovno izrekla svoj »da«. Poročno 
slavje se je nato z najbližjimi nadaljevalo pri 
zakoncih doma v Šturmovcih. 
Ob bisernem jubileju zakoncema Feguš čestita 
tudi uredništvo Našega glasu!

TP

Petdeset let je minilo, odkar sta zakon-
sko zvezo sklenila zakonca Mlakar iz 

Dravcev 17. Na tem naslovu sicer živita 
danes, ženin Franc prihaja z Dravinjske-
ga Vrha, žena Milica (rojena Žlahtič) pa iz 
neposredne bližine, iz Dravcev 8. 

Po petdesetih letih sta svojo zaobljubo 
izpred pol stoletja spet obnovila 23. maja 
letos. Najprej ju je civilno poročil videmski 
župan Brane Kolednik, nato pa je cerkveni 
obred opravil p. Klemen Slapšak. V cerkvi 
je za slavljenca sledilo tudi presenečenje, saj 
je zlatoporočencema, ki sta zelo ponosna na 
svoji hčerki Ireno in Marijano ter štiri vnu-
ke, zapel Uroš Sagadin. Slavje ob visokem 
jubileju se je nato preselilo v domače okolje 
v Dravce. 
Iskrena čestitka zlatoporočencema Mlakar 
tudi iz uredništva Našega glasu!

TP

Zakonca Mlakar v družbi svatov in videmskega župana Braneta Kolednika
Foto: David Osterc

Bisernoporočenca Feguš v družbi svojih najbližjih in videmskega župana Braneta 
Kolednika na praznični dan. Natalija Jelen


